
Zápisnica zo 7.zasadnutia Miestneho zastupiteľstva 

Mestskej časti Bratislava-Nové Mesto konaného dňa 26.9.2023 
 

1. Otvorenie 

Matúš Čupka, starosta: 

Chcel by som privítať na 7. zasadnutí Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové Mesto 

všetky poslankyne, poslancov, zástupcov nášho úradu, našich organizácií a ctených hostí. Pristúpime rovno 
k bodu číslo 1 a to sú technické informácie. Ospravedlnení z rokovania miestneho zastupiteľstva sú pani 

poslankyňa Augustinič a pán poslanec Halász. Zároveň na poslednú chvíľu nám nahlásila, že nebude 

prítomná - bude teda ospravedlnená aj pani poslankyňa Kolláriková. Ostatné poslankyne a poslanci sú 
prítomní. Vzhľadom na uvedené konštatujem, že naše miestne zastupiteľstvo je uznášaniaschopné. 

 

 

2. Schválenie programu rokovania 

Matúš Čupka, starosta: 
Pristúpime k tým pádom k bodu číslo 2 a to je schválenie programu 7.zasadnutia miestneho zastupiteľstva. 

K predloženému návrhu programu navrhujem tieto zmeny. Sťahujeme, respektíve vypúšťame bod č.20 
Schválenie zadania pre územný plán zóny Podhorský pás – Koziarka, bod č.21 Schválenie zadania pre 

územný plán zón zóny Podhorský pás - Veľký Slanec, a to z dôvodu, že nedošlo k doručeniu stanovísk 

Okresného úradu Bratislava a podľa paragrafu 20 k týmto dvom zadaniam a zároveň navrhujem vypustiť 

bod č. 26. Informácia o možnosti ponechania zariadenia známeho ako Koliesko v správe Mestská časť 
Bratislava-Nové Mesto z dôvodu prebiehajúcich rokovaní s dotknutými subjektmi. Dávam hlasovať o takto 

navrhnutom a upravenom programu dnešného zasadnutia.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

Ďakujem veľmi pekne, za bolo všetkých 21 prítomných poslancov a poslankýň. Otváram diskusiu k 

programu dnešného zastupiteľstva. Pani poslankyňa Timková. 
 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som sa len chcela spýtať, no neviem či je v poriadku. Je tam bod 17 a 
podľa mňa to nebolo. Ja som predsedníčkou školskej komisie a nemali sme to ani na komisii. A nebolo to 

ani akoby v programe, takže ani v tých materiáloch, ktoré mali byť akoby pre komisie, tak sa chcem spýtať, 

že či je to v poriadku. 

 
Matúš Čupka, starosta: Sekundu vás poprosím. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Dobrý deň, materiál sa nedostal do komisií vzhľadom k tomu, že v tom čase ešte nebol pripravený, kreovali 

sa ešte posledné informácie k danej výzve, ktoré s tým súvisia. Vzhľadom k tomu, že pri tomto projekte 

bude nevyhnutné následne nejaké ku financovaniu, keďže sa jedná o program Interreg a teda toľko 
financovanie by malo byť vo výške minimálne 8% z daného projektu, tak sme si dovolili predložiť tento 

materiál. Pokiaľ, neviem teraz či ako sa na tom dohodneme, že či chcete aby bol materiál stiahnutý a 

prípadne bude predložený až do ďalšieho zastupiteľstva. Neviem vám v tejto chvíli presne povedať, kedy 

je uzávierka tej výzvy. Nemám tu teraz kolegyňu, ale vám to prezistím, kedy to je. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Čiže navrhoval by som taký postup, že by sme to nechali a keď sa dostaneme do toho bodu, tak sa 
rozhodneme. Ďakujem pekne.  K tomuto bodu už nikto nie je v ďalšom prihlásený do diskusie. 
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3. Voľba členov návrhovej komisie 

Matúš Čupka, starosta: 

Prešli by sme tým pádom na ďalší bod. A to je bod číslo 3 a to je voľba členov návrhovej komisie. Vzhľadom 

na to, že pani poslankyňa Kolláriková sa na poslednú chvíľu ospravedlnila, tak do návrhovej komisie 

navrhujem pána poslanca Korčeka, pani poslankyňu Zuzanu Krušinovú a pána vicestarostu Pavla Troiaka. 
Otváram teraz diskusiu k tomuto bodu. Je nejaký pozmeňujúci návrh? Pán poslanec Korček.  

 

Tomáš Korček, poslanec:  
Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja mám za to, že pani Ing. arch. Kolláriková a ja sme boli zvolení ako stáli 

členovia návrhovej komisie, takže nás nie je treba voliť na každom zastupiteľstve. Treba dovoliť iba 

jedného člena. Aspoň teda taký je môj výklad. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Rozumiem. V tomto bode, asi by sme. Dobre, tým pádom autoremedurou si osvojujem tento návrh a 

budeme vlastne v rámci materiálu dovoľovať teda pani poslankyňu Krušinovú a pána poslanca Troiaka do 
návrhovej komisie. Do diskusie nie je nikto ďalší prihlásený. Čiže vás poprosím teraz hlasovať o tom, že 

do návrhovej komisie dovoľujeme pani poslankyňu Krušinovú a pána poslanca Troiaka. Poprosím, 

hlasujeme.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

Ďakujem veľmi pekne, všetci poslanci a poslankyne boli za, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 
 

4. Voľba overovateľa zápisnice a uznesení 

Matúš Čupka, starosta: 
Prechádzame k bodu číslo 4 a to je voľba overovateľov zápisnice a uznesení. Za overovateľov záznamu a 

uznesení sú navrhnutí pani poslankyňa Timková a pán poslanec Liška. Otváram diskusiu, či nejaký 

pozmeňujúci návrh? Do diskusie nikto nie je prihlásený, tak vás poprosím hlasovať o tomto návrhu.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

20 0 1 0 21 

Ďakujem veľmi pekne. 20 poslancov a poslankýň bolo za, nikto nebol proti, jeden sa zdržal. 

 

5. Správa o plnení uznesení 

Matúš Čupka, starosta: 

Prichádzame k bodu číslo 5 a to je správa o plnení uznesení. Predkladateľom je pani prednostka Mareková, 
ktorej dávam slovo, aby povedala úvodnú reč. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďakujem. Predkladaný materiál nadväzuje na všetky ostatné predchádzajúce materiály, ktoré boli 
predložené na predchádzajúcich miestnych zastupiteľstvách. Aktuálne, na každé zastupiteľstvo prichádza 

k aktualizácii tohto materiálu. Dneska sme predložili alebo dneska predkladáme materiál, v ktorom je 50 

uznesení, ktoré sú v trvaní a 30 predkladáme ako splnených. Zrušené neboli žiadne uznesenia. Podrobne 
asi nemáme priestor na to, aby sme prechádzali každé jedno. Pokiaľ máte k tomuto nejaké dodatočné otázky, 

tak môžeme si ich prebrať. V súvislosti s plnením jednotlivých uznesení by som navrhovala, aby sme do 

ďalšieho zastupiteľstva prehodnotili niektoré uznesenia, ktoré sú stále v trvaní, alebo ktoré majú status v 
riešení, nakoľko ich povaha už bola viazaná k nejakému termínu, ktoré bolo v predchádzajúcom období a 

stále akoby tá úloha bola v trvaní a nie je to, myslím, že úplne správne. Preto by som navrhovala, aby sme 

potom vlastne pracovne mali ako pracovnú skupinu a prechádzali jednotlivé uznesenia, že či ten status ešte 

stále alebo tá potreba tu ešte stále je. 
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Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne otvoril diskusiu k tomuto bodu. Do diskusie nie je nikto prihlásený, a tak by som 

poprosil, návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia:  
Uznesenie číslo 4. Mestské zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto konštatuje, že trvá plnenie 

uznesení podľa predtlače. Splnené boli uznesenia podľa predtlače.  Zrušené uznesenia neboli žiadne.  

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto prečítanom návrhu uznesenia.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

20 0 1 0 21 

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo 20 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, jeden sa zdržal. 

 

6. Návrh na tretiu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava - Nové Mesto na rok 2023 

Matúš Čupka, starosta: 

Bod číslo 6 a to je návrh na tretiu zmenu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Nové Mesto na rok 2023. Tu 

by som poprosil o úvodné slovo pani vedúcu ekonomického oddelenia pani Pokornú. 
 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

Dobrý deň prajem. Tak dovoľte mi, aby som Vám predstavila pripravovaný materiál týkajúci sa návrhu na 
tretiu zmenu rozpočtu. V kapitálových výdavkoch zapájame poplatok za rozvoj vo výške 251 tisíc na 

vnútroblok Ľudové námestie a park Račianske mýto a úver vo výške 441 tisíc €. Sú tam zvýšené výdavky 

na Teplickú, Cádrovu, Odborársku, knižnicu Pioniersku a zníženie na Šuňavcovú. Dôvodom navýšenia sú 
práce naviac rozpísané v dôvodovej správe. V bežných výdavkoch sme museli na základe skutkového stavu 

prehodnotiť zdroje finančných prostriedkov na transfer pre Eko-podnik. Z dôvodu neplnenia kapitálových 

príjmov sme museli nájsť finančné prostriedky na tento transfer, ktorý sme... Používame na to finančné 

prostriedky z FASTER z projektu Podpora operácií zameraných na riešenie migračných výziev v dôsledku 
vojenskej agresie voči Ukrajine. Takže to by bolo asi to všetko. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Do diskusie nie je nikto prihlásený, a tak by som 

poprosil návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje tretiu zmenu rozpočtu mestskej 

časti na rok 2023 nasledovne: a) zvýšenie rozpočtových prostriedkov v časti kapitálových výdavkov podľa 

predtlače. b) zníženie rozpočtových prostriedkov v časti kapitálových výdavkov - MŠ Šuňavcová. c) 
zvýšenie rozpočtových prostriedkov v časti bežných príjmov podľa predtlače. d) zmena kódu zdroja 

rozpočtových prostriedkov v časti bežných výdavkov podľa predtlače. e) zníženie rozpočtových 

prostriedkov v časti kapitálových príjmov podľa predtlače a f) použitie úverových prostriedkov na 
kapitálové výdavky podľa predtlače - bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o tomto návrhu.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo 21 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 
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7. Informácia o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava – Nové Mesto za I. polrok 2023 

Matúš Čupka, starosta: 

Bod číslo 7. Informácia o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava-Nové Mesto za prvý polrok 2023.  Opäť 

by som o úvodné slovo poprosil pani vedúcu Pokornú. 

 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

Takže tento materiál je čisto informatívny a faktografický materiál a prezentuje hospodárenie a plnenie 

rozpočtu k 30.6.2023, kde plnenie príjmov je na 52% a plnenie výdavkov na 33%. Nech sa páči. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Árva. 
 

Andrej Árva, poslanec: 

Ďakujem pekne za slovo, pán starosta. Ja som si tento materiál preštudoval a chcel by som sa opýtať pani 

Pokornej teda v tej príjmovej časti som tam nenašiel informácie o príjmoch z parkovania. Mesto reguluje 
na území hlavného mesta parkovanie a mestskej časti z toho prináležia výnosy prerozdelené výnosy, ktoré 

de facto tvoria príjem pre mestskú časť, je to 50% z emitovania alebo predávania parkovacích kariet a 15 

percent za krátkodobé parkovacie lístky. Tuto informáciu som tam nenašiel na tejto príjmovej zložke a tak 
by som sa Vás chcel opýtať na a takisto na informácie ohľadom vyhradených platených parkovacích miest, 

čo je de facto daň za zabratie verejného priestranstva a je tu aj stať, kde sa hovorí o dani za užívanie 

verejného priestranstva. Ale tu sme niekde na úrovni plnení 13 tisíc, čo sa mi zdá byť strašne, strašne málo. 
My predsa máme kvantum vyhradených platených parkovacích miest na území mestskej časti. Tak sa 

chcem opýtať, že prečo tam tieto informácie nie sú. Ďakujem. 

 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 
Jedine všeobecnú informáciu, viem Vám dať. Tieto finančné prostriedky dostávame z magistrátu a nie som 

si teraz istá, či štvrťročne, takže toto viem preveriť a viem Vám potom dať informáciu komplexnejšiu. 

 

Andrej Árva, poslanec: 

Áno, máte pravdu, ich dostávate štvrťročne a mali by tam byť v tejto správe o plnení rozpočtu, lebo de facto 

aj tento príjem plní rozpočet mestskej časti a táto informácia tam chýba aj čo sa týka dane, aj čo sa týka 

prerozdelenia výnosov z parkovania mestského systému. Ďakujem. 
 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

Myslím, že táto daň tam je, len je v súčte s nejakými inými poplatkami a daňami. 
 

Andrej Árva, poslanec: 

Dobre, tak by som sa chcel ešte opýtať, že kedy viete všetkým poslancom dodať informáciu o tých, o tých 
výnosoch z regulovaného parkovania za uplynulé dva roky? 

 

Matúš Čupka, starosta: 

V poriadku, pripravíme takúto informáciu. Pravdepodobne je to skryté ako keby v niektorom z tých riadkov, 
nakoľko tu nepredkladáme taký ten dlhý rozpočet, ktorý je vždy na konci roka. Pán poslanec Hric.  

 

Pavol Hric, poslanec: 
Ďakujem za slovo. Nemám otázku, mám len poznámku. Už druhým, minimálne druhým rokom sa nám 

objavuje v príjmoch položka za predaj bytov a nejakých pozemkov. Ide viac menej o fiktívne položky, ktoré 

ani nepredpokladáme, že tieto príjmy budeme realizovať. Chcel by som požiadať vedenie, aby v rozpočte 
na rok 2024 už sme nedávali takéto položky. Myslím si, že je to neseriózne. Ďakujem.  
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Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne, možno veľmi stručne. Momentálne sa nachádzame vo fáze, kedy sme pozbierali 

jednotlivé požiadavky do rozpočtu roku 2024. Nielen zvnútra úradu a našich rozpočtových organizácií a 

bude určite našou ambíciou predložiť rozpočet, ktorý bude reálny a ktorý budeme môcť schváliť v priebehu 

mesiaca december. Pracujeme na tom. Do diskusie nie je nikto ďalší prihlásený a tak by som poprosil 
návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. Pán poslanec Korček? 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja nadviažem na to, čo ste povedali, že boli zbierané podnety pre rozpočet 

na ďalší rok. Ja by som chcel upozorniť na uznesenie, ktoré som ja ešte v predchádzajúcich volebných 

obdobiach predkladal, že má byť rozpočet prerokovaný alebo návrh rozpočtu aj s jednotlivými poslancami 
a poslaneckými klubmi a taktiež majú byť zozbierané ich pripomienky tak, aby sa to nestalo. Pretože minulý 

rok, keď alebo tento rok, kedy bolo rokovanie o rozpočte, tak mne došla pozvánka na toto rokovanie 30 

minút po začatí tohto rokovania. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Áno, pamätám si tú situáciu, aj sme sa za to ospravedlňovali a naozaj pracujeme na tom, aby sa takáto 

situácia neopakovala a určite prebehne riadne prerokovanie rozpočtu. Rozpočet na rok 2023 sa tvoril trošku 
v takých dynamickejšie časoch vzhľadom na voľby. Takže teraz máme dostatok času na to, aby sme sa na 

to pripravili a preto verím, že ten proces bude urobený nielen v súlade s týmto uznesením, ale k spokojnosti 

nás všetkých. Do diskusie už nie je nikto ďalší prihlásený a tak by som poprosil návrhovú komisiu a 
prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Uznesenie číslo 6 zo siedmeho zasadnutia. Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto 
berie na vedomie informáciu o plnení rozpočtu mestskej časti Bratislava-Nové Mesto - bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto navrhnutom uznesení.  

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

18 0 3 0 21 

Ďakujem pekne, 18 poslancov a poslankýň bolo za, nikto nebol proti, traja sa zdržali. 

 

 

8. Správa z mimoriadnej kontroly hospodárenia rozpočtovej organizácie Základná škola s materskou 

školou Cádrova 23, Bratislava 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame na bod číslo 8 a to je:  Správa z mimoriadnej kontroly hospodárenia rozpočtovej organizácie 
Základná škola s materskou školou, Cádrová 23, Bratislava. Úvodné slovo poprosím pána miestneho 

kontrolóra Böhma s tým, že medzi nami máme aj pani riaditeľku Dolnákovú, ktorá v prípade, že by chcela, 

môže mať tiež slovo. 
 

Martin Böhm, hlavný kontrolór: 

Dobrý deň prajem. Takže my sme ukončili mimoriadnu kontrolu zo ZŠ Cádrová. Kontrola to bola rozsiahla, 

bola začatá ešte v polke marca a končili sme ju na začiatku septembra. Vzhľadom na to, že bola podaná 
čiastočná správa z tejto kontroly, tak sa budem snažiť nejak zredukovať iba na nejaké zhrnutie našich 

zistení. Sú tu zistenia, na základe ktorých teda je nutné  prijať nejaké nápravné opatrenia. Program kontroly 

bol zameraný na dodržiavanie všeobecne záväzných právnych predpisov a vnútorných predpisov pri 
hospodárení, to bol bod 1 a ten sme si ďalej rozdelili na písmená A - D. Čiže išlo o kontrolu interných 
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predpisov, inventarizáciu, kontrolu obstarávania a následného uzatvárania zmlúv. Potom bol bod 2. rozbor 
príjmov podľa schváleného rozpočtu a bod 3. rozbor čerpania výdavkov podľa schváleného rozpočtu. 

Skúsim to však nejako zhrnúť, čo sa týkalo tých interných smerníc, našli sme tam nejaké nedostatky. 

Niektoré smernice chýbali, niektoré neboli aktuálne, niektoré neboli v nejakom dostatočnom rozsahu. 

Keďže sme počas kontroly začali akurát s týmito smernicami, tak vedenie školy tie smernice vo veľkom 
množstve doplnilo. Na naše doporučenie také všeobecné, ale myslím si, že vhodné, čiže klasicky pri tvorbe 

smerníc nie je vhodné prepisovať zákon, ale preberať iba to, čo je pre samotnú školu špecifické. Ďalej, 

keďže škola má nejaké obmedzené kapacity, doporučujeme konzultovať po právnej stránke s príslušnými 
organizačnými útvarmi zriaďovateľa. V prípade týchto noriem, to znamená Školský úrad, právne oddelenie. 

Samozrejme, treba dbať na to, aby smernice neboli retroaktívne, čo sa tiež omylom stalo. Tiež to bolo 

napravené. Takže navrhujeme vzhľadom na novelizáciu zákonov sa snažiť tieto smernice držať aktuálne. 
Zopakujem to, čo som tu už párkrát povedal, keď sa aj stane, že smernica nie je aktuálna, nič sa nemení. 

Škola ide v tomto prípade podľa právneho platného zákona. Je dobré si samozrejme potom tie smernice 

doplniť. Je dobré ich evidovať. Mať ich očíslované. Odkladať ich v originálnom vyhotovení podpísané. 

Takže z nášho pohľadu je iba dopracovať chýbajúce interné smernice. Ďalší bod bol inventarizácia. Tuná 
boli veľké nedostatky. Je to tam dostatočne rozpísané. Ja len zhrniem, že zistili sme, že na niektorých 

miestach vôbec inventarizácia nebola vykonaná alebo bola vykonaná, ale vo výkazoch boli prepísané 

hodnoty z minulého roku. Pre mňa také závažné bolo, že dlhodobý majetok, ktorý bol vyradený a 
zlikvidovaný, nebolo to jasne odsúhlasené zriaďovateľom, čo by sa nemalo stávať. Nesedeli, a to bol veľký 

problém, v rámci inventarizácie zostatky preddavkov na stravovanie žiakov, kde sme vlastne ani netušili, 

že z čoho tie čísla v tejto chvíli vznikli, lebo vlastne nemali sme k tomu žiadne materiály, aby sme ich  
nasčítali. Toto následne mám informáciu, že bolo upravené. Naozaj, takéto niečo by sa pre budúcnosť stávať 

nemalo. Potom máme ďalší bod C. Ten sa zaoberal kontrolou zadávania zákaziek, na ktoré sa nevzťahuje 

zákon 343/2015 o verejnom obstarávaní a zákaziek s nízkou hodnotou. Zasa tu máme nejaké návrhy. V 

prvom rade ukončiť zmluvy na zabezpečenie stravovania a dodávok potravín a realizovať obstarávanie 
tovarov a služieb na tieto veci. Jednak nie sme stotožnení spôsobom, ako boli vyobstarávané. Ďalšia vec sú 

tam s tým spojené súvislosti, ktoré naozaj z môjho pohľadu nie sú priechodné. Veľakrát, čo hovorím, v 

týchto zmluvách sa nachádzajú automatické úpravy cien na základe inflácie atď. Ale nie je možné, treba 
rokovať. Ďalšia vec, ešte stále sa tam nachádzajú nejaké zmluvy, ktoré sú na dobu neurčitú. Nie je možné. 

Zase treba ukončiť, vyobstarávať, zákony Európskej únie si s tým celkom dobre poradili. Náš len taký 

praktický názor je taký, že keď máme nejaké obstarávania, robíme si nejaké zisťovanie a odložíme si výrezy 

z tých webových stránok je dobré, keď je z tých stránok jasné, v akom dátume boli vytvorené, lebo inak to 
proste pre nás nie je použiteľné. Čo sa týka rámcových zmlúv, treba zase zdôrazniť, že je dobré ukladať 

rámcové zmluvy a uzatvárať rámcové zmluvy na základe týchto verejných obstarávaní nielen na konečnú 

sumu, ale aj konečný čas. Podľa toho, čo odíde skôr alebo čo uplynie skôr. To znamená, tým pádom to 
predpokladá, že je niekde aj sledované, aká suma v rámci tohto plnenia bola vyčerpaná. Bod D - bola 

kontrola uzatváraných zmlúv za rok 2020 - 2022. Zase tam máme k tomu niekoľko doporučení. Základné 

bolo preveriť, či pôvodná zmluva je ešte platná. Nie je to prípad tejto našej organizácie. Nachádzali sa tu 
zmluvy, ktoré sa už neplnili, už boli podpísané iné zmluvy. Tie staré zmluvy musia byť, pokým existuje 

subjekt, normálne reálne ukončené, aby bolo jasné, že už neplatia. Zasa naše doporučenie cez CRZ 

zverejňovať cenové plnenie za predmety zmluvy. Počas tohto obdobia, čo som spomenul aj predtým, aby 

bolo jasné, že keď je rámcová zmluva, koľko už z toho bolo vyčerpané. Zverejňovať, čiže dodržiavať 
ustanovenia zákona 211/ 2000. Spomínal som v zmluvách nie je možné akceptovať automatické zvyšovanie 

cien. Sledovať dobu platnosti s veľkým dôrazom pri všetkých zmluvách, realizovať základnú finančnú 

kontrolu. Tento problém mávame v podstate so všetkými našimi organizáciami. Treba sa dobre zamyslieť 
nad tým, že čo základná finančná kontrola je a ako pri nej postupovať. Záverom môžem skonštatovať iba 

toľko, že sme skontrolovali viac ako 30% zmlúv. Pri všetkých boli zistené nejaké nedostatky. Takže také 

zásadné konštatovanie, že navrhujeme alebo pokladáme za nevyhnutné zrealizovať v spolupráci so  
zriaďovateľom tzv. pasport všetkých zmlúv škôl a z pohľadu právneho verejného obstarávania, ako aj 

hospodárnosti a efektívnosti nakladania s finančnými prostriedkami. Bod 2. Rozbor plnenia príjmov 

organizácie. Tu boli rôzne nedostatky spôsobené fluktuáciou zamestnancov, tak isto hlavnej účtovníčky. To 



sme rozoberali minule. Len dodávam, problém bol v čerpaní dotácií. Čerpanie dotácií bolo v nesúlade s 
tým, ako bola informovaná pani riaditeľka. Pani riaditeľka niektoré dotácie považovala na základe 

informácií, ktorá dostávala od svojich podriadených, za vyčerpané alebo dokonca prečerpané. Realita bola 

veľakrát opačná. Rozbor čerpania výdavkov organizácie. Takže boli tu v roku 2020 nie a v rokoch 2021/ 

22 boli zistené závažné nedostatky. To som spomenul už minule, ale dovoľujem si to opätovne odcitovať. 
Vedení účtovných kníh, tj. denníka, boli nezaúčtované všetky účtovné prípady v účtovnom období a hlavne 

knihy nezaúčtované všetky účtovné prípady, ktoré boli účtované v denníku. V 4. kvartáli 2022 boli zistené 

nedostatky vo vedení dodávateľských faktúr aj smerom následku rozpočtu. Tým pádom neboli niektoré 
faktúry vôbec zaúčtované alebo neboli zaúčtované správne. Takže to, čo sme skonštatovali minule musím 

zopakovať. Individuálna účtovná závierka organizácie k 31.12. bola v rozpore so skutočnosťou, čiže nebola 

reálna. Tieto veci sa samozrejme v možnej miere opravili a rok 2023 sa začal účtovne už náležite jak sa 
mal. Ja by som si dovolil len tak krátko zhrnúť. Som si vedomý vzhľadom na to, že komunikujeme a 

komunikovali sme s pani riaditeľkou, že veľa sa toho urobilo, opravilo, zmenilo, aktualizoval či nanovo 

vytvorilo. Napríklad aj pri poslednej konzultácii s pani riaditeľkou sme boli informovaní o ďalších 

zisteniach nami nájdených nedostatkov, ktoré v správe uvádzame, ale ona ich už medzitým opravila. Nie je 
tu definované alebo dané tým, že správa je samozrejme k určitému dátumu. Naopak, my sme radi, že sa tak 

deje a že sa deje promptne. Treba si však uvedomiť, že rozsah je skutočne veľký našich zistení a to ich treba 

napraviť. A preto sme nápravných opatreniach navrhli dátum 30.6.2024, ktorý považujeme za reálny, že by 
sa tieto veci dali do poriadku. A na záver si dovoľujem doporučiť vedeniam aj ostatných škôl, aby sa vo 

vlastnom záujme oboznámili s touto kontrolou, hlavne s bodom 1. časť A,C,D, čiže vnútorné smernice, 

obstarávanie a zmluvy, lebo za posledné roky to tieto veci prešli, proste bol tu nejaký vývoj nejakou 
právnych noriem. Bolo by dobré si to zosúladiť. Netvrdím. Tým pádom mi neobviňujem, že tieto veci 

nemajú v poriadku. Naozaj doporučujem si to pozrieť. Z mojej strany všetko. Ak sa niekto chce niečo 

spýtať, poprosím Vás. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa spýtať predtým ako otvoríme diskusiu či aj pani riaditeľka Dolnáková 

chce niečo povedať k tomuto. Ďakujem pekne. 
 

Mária Dolnáková, riaditeľka ZŠ Cadrová: 

Ďakujem. Dobrý deň, vážený pán starosta, vážená pani prednostka, vážený pán hlavný kontrolór, vážené 

pani poslankyne a páni poslanci, ďakujem za túto možnosť vystúpiť a vyjadriť sa k tej mimoriadne kontrole, 
ktorá bola na našej škole. Po prečítaní tej analýzy záverečnej správy, ktorú sme teda spolu sedeli s členmi 

kontrolnej skupiny, si trošku dovolím iba zareagovať na tie jednotlivé kontrolné zistenia, čo sme naozaj 

všetko urobili. Ja ďakujem pánovi hlavnému kontrolórovi, že to pomenoval a ja naozaj sme za to za to celé 
obdobie,  nie,  niežeby sme len čakali, že čo sa udeje, ale naozaj sme zabezpečovali tie opravy spolu so 

všetkými zamestnancami. Podelili sme si úlohy, opravovali sme, čo sa dalo. Obrátili sme sa na účtovníčky 

a ekonómky z iných škôl, ktoré naozaj boli veľmi ochotné, nápomocné a pomohli nám. My sme naozaj v 
rámci tých nedostatkov, ktoré nám boli popísané v rámci smerníc, sme fakt asi 99 percent už odstránili. 

Začali sme na tom pracovať hneď okamžite, ešte v tom júni a pracovali sme celé leto. Myslím, že tie všetky 

vnútorné smernice sa nám podarilo dopracovať, novelizovať, niektoré musíme sa obrátiť na nejaké alebo 

hľadať niekoho, kto by nám mohol odporučiť alebo teda poradiť, že ako ich spracovať. Pripravila som aj 
novú organizačnú štruktúru pre vlastne celú organizáciu, pretože sme k septembru 2023, pretože v rámci 

tej praxe sme zistili, že to prerozdelenie úloh nie je postačujúce a nie je nápomocné k tomu, aby sme plnili 

všetky tie úlohy, ktoré sú kladené na rozpočtovú organizáciu alebo teda na školu. Vlastne veľmi som 
vďačná, že nám pomohli aj pani ekonómky z tých iných škôl. Napríklad dopracovať tú záverečnú správu k 

inventarizácii. Bolo to naozaj spôsobené tým, že nastúpila účtovníčka, o ktorej som si myslela, že teda bude 

ovládať, ale jej odbornosť človek na začiatku hneď nezistí a po tých všetkých konzultáciách s úradom, so 
zriaďovateľom, s jednotlivými oddeleniami nakoniec sme prišli k tomu, že musíme ukončiť tú spoluprácu. 

To sme tu už spomínali a naozaj pani zo dňa na deň odišla. Bolo to pre nás veľmi náročné obdobie, ale v 

marci sa nám podarilo zazmluvniť novú pani účtovníčku, ktorá nám naozaj úžasne spolupracuje so 



zriaďovateľom s ekonomickými oddeleniami. Účtuje sa mi, myslím ja teda účtujem v programe trimmel a 
som pedagóg, ale podľa vyjadrení, ktoré teraz posledné mám, tak je to správne a malo by to teda za ten rok 

2023 byť v poriadku. Všetky veci, ktoré boli možné opraviť, tak naozaj dozadu opravili, vystavili novú 

správu k inventarizácii, pripojilo sa, odovzdalo sa to tak, aby to teda bolo v súlade s tým, čo čo teda malo 

byť ukončené v tom danom období. Od mája alebo teda od jari máme nový program, stravovací, nový 
stravovací program a zaviedli sme teda naozaj také tie pracovné skupiny, pracovné porady, kde aj nová pani 

vedúca vie, čo má vlastne odovzdávať do účtovníctva. Keď nastúpila, tak naozaj iba aj na také vysvetlenie, 

že pôvodná účtovníčka jej neoznámila, čo má odovzdať, ktoré dokumenty, aby to bolo v súlade a bolo pre 
ňu veľmi náročné sa niečoho dopytovať. Tak potom nám tam vznikli aj takéto nedostatky. Okrem toho, že 

ona dozadu vlastne opravovala všetky veci, ktoré vznikli po zastupujúcej vedúcej, ktorá skončila veľmi 

náhle na PNke. Naozaj zriadiť tím ľudí, ktorí budú veľmi intenzívne, alebo bude im záležať na tom, aby tá 
práca bola poriadne urobená, je veľmi náročné. Ja verím, že sa nám to už teraz podarilo, že tam máme novú 

ekonomiku, máme internú ekonomiku, máme účtovníčku, čiže už nie je to také, že niekto len príde. Máme 

novú vedúcu, ktorá s tým programom by som povedala, že priam miluje pracovať a dáva do poriadku a do 

súladu všetky možné podklady tak, aby aj to stravné pre tých rodičov a všetko bolo vyúčtované zaúčtované 
a  vyjadrené. A aby to bolo teda v poriadku, aby to sedelo. Ja naozaj do nejakých účtovných vecí ako 

pedagóg, učiteľka naozaj sa prácne dostávam a tak nejako získavam tie informácie a ten prístup do 

niektorých tých programov majú naozaj poverení pracovníci. A človek sa musí spoliehať, že tí ľudia to 
naozaj urobia. Opravená dokladovaná správa k tej inventarizácii za rok 2022 bola tak isto priložená. Naozaj 

sme vďačné, že ekonómky a účtovníčky spolu s medzi sebou pracovali, spolupracovali a z inej školy nám 

pani ekonómka pomohla s tým dať to dohromady. Veľmi by nám pomohlo, keby sme vyradený majetok, 
ktorý teda sa tu spomína, že nemáme v poriadku vyradený vlastne z toho obdobia, keď sa spúšťala prestavba 

budovy jedálne a my sme museli veľmi rýchlo budovu vlastne pripraviť ako stavenisko pre stavebnú firmu, 

tak by nám pomohlo, keby sme ho mali schválený, aby sme všetko mohli dať do aj túto časť dokumentácie 

do poriadku. Uzatvorili sme zmluvu v rámci toho obstarávania naozaj s dodávateľským subjektom. Je to 
pani, ktorá spolupracuje aj s viacerými školami a myslím si, že tým, že tá doba sa naozaj zmenila, to verejné 

obstarávanie sa posunulo úplne iným smerom, tak pani dodávateľka, naozaj myslím si, že tomu rozumie a 

je nám veľmi nápomocná a pripravuje pre nás všetky podklady. Zmluvy na potraviny boli vypovedané, 
alebo ukončené. My vlastne teraz máme dodávateľskú firmu hlavne pre stravu pre žiakov. V materských 

škôlkach sú vypovedané, ukončené a čakáme, aby sme ich mohli nanovo podpísať, ale opäť ich musíme 

konzultovať, pretože vždy tie zmluvy sú jednostranne navrhnuté. Tak akože by som povedal z pozície toho 

dodávateľa v jeho záujme a záujem školy je tam alebo teda toho odberateľa je tam naozaj tak nejako niekde 
schovaný, znížený a by som povedal potlačený. Preto by sme veľmi uvítali pomoc právneho oddelenia, 

keby nám tie zmluvy mohli posúdiť a doplniť alebo proste nás usmerniť, čo by tie zmluvy mali obsahovať. 

Naozaj chceme vychádzať z tých odporúčaní, ktoré v tej správe z kontroly sú. Veľmi pozorne sme si ich 
vyznačovali, pracujeme s nimi, vlastne znova budeme sedieť a rozdeľovať si práce a chceme v tomto smere 

aj konzultovať s tými príslušnými oddeleniami zriaďovateľa, ktorí by nám mohli v tomto smere pomôcť. 

Nielen nám, ale myslím si, že aj ostatným.  Ten nesúlad tých dotácií, ktorý tam bol, tak dnes podľa toho, 
čo som teraz zistila, naozaj tá pani účtovníčka, ktorá tam bola krátku dobu, ako keby nevedela, čo s tým má 

urobiť, ako to má zaúčtovať. Je to taký nejaký koniec roka 2022 a neviem či tie účtovné doklady, alebo teda 

to nezaúčtovanie vyplynulo z nejakej časovej tiesne, jej neodbornosti či a alebo proste neviem čoho. A 

potom vznikli tie skreslené vykazovania čerpania dotácii. My máme teda novú účtovníčku, ktorá teda 
nevenuje sa síce napríklad majetku a venuje sa účtovníctvu a my potrebujeme ešte upratať majetok. 

Spolupracujeme s oddelením majetku zriaďovateľa. V spolupráci s pracovníčkami tohto oddelenia sme už 

upravili aj smernicu tak, aby to bolo teda v súlade. No a veľmi, veľmi vítame, že prejavili záujem, že prídu 
k nám aj do školy, že navštívia našu školu, aby sme doplnili tie databázy v module Majetok vymazali všetky 

nefunkčné zostavy, ktoré sú tam ešte historicky nejako dané a proste aj túto vec sme dali do takého poriadku, 

aby to bolo moderné, také funkčné a proste na túto dobu nachystané. Pracovný školský rok bol zahájený. 
Učitelia učia, pedagogický zbor pracuje, rozbehli sme niekoľko projektov, medzi iným máme napríklad 

taký projekt, ktorý podporuje kritické myslenie žiakov, Think you. Snažíme sa opätovne a my sme sa 

zaregistrovali a chceme opätovne sa uchádzať o fond Implea, aby sme teda využili, využili sme túto výzvu 



a znova sme sa zapojili. Máme záujem na to, aby tá škola fungovala. Je tam tím ľudí, ktorí chcú pre tú školu 
pracovať a chcú vlastne aj aj svoj voľný čas aj energiu venovať tomu, aby to všetko fungovalo. Urobíme 

všetko preto, aby sme mohli poslať všetky tie požadované podklady, ktoré aj tento projekt vyžaduje, aby 

sme mohli, aby sme aj tú nekompletnú základnú dokumentáciu, ktorú k tomu potrebujeme, aby sme mohli 

predložiť. Nastavili sme tie rozdelenia úloh a procesy v tom novom organizačnom poriadku, takže verím, 
že naozaj do toho júna 2024, keď tam mám, keď teda nám vyplýva povinnosť opraviť a pripraviť nové veci 

na následnú kontrolu, aby to bolo všetko v poriadku. Nás naozaj najviac bude čakať teraz práca s tými 

zmluvami, pretože mnohé sú ešte staré z historického obdobia, ktoré ja nazývam, a budeme sa musieť s 
tým boriť a vlastne na tom pracovať. Som veľmi rada ešte raz za túto skúsenosť a hlavne je to pre nás veľmi 

nápomocné do budúcnosti, že na čo si máme dať pozor. A zároveň ďakujem za tú možnosť, aby som mohla 

aj predostrieť taký ten náš pohľad. Nielen môj osobný, ale aj náš pohľad, ktorí sme tam ľudia, ktorí sme v 
tej škole na tieto skutočnosti. Je to pre nás náročné, ale ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem aj ja veľmi pekne. Otváram tým pádom diskusiu k tomuto bodu. Chcel by som len poprosiť pánov 
poslancov a poslankýň, aby ste sa prihlasovali, keď diskusiu otvoríme, ale beriem to tak, že pán poslanec 

Markuš pôjde ako prvý. 

 

Adam Markuš, poslanec: 

Ďakujem. Tak už sa budem prihlasovať, keď tvoríme diskusiu. Prvá otázka alebo podnet smeruje na 

kontrolóra. Keď som si prečítal, asi netreba priamo verbálne odpovedať, len mám taký podnet. Ja osobne 
som vložil veľa energie do toho, aby sme kvalitne nastavili obsadenie finančnej komisie. Aj medzi 

neposlancami máme naozaj odborníkov a napríklad zhodnotenie správ z kontrol by podľa mňa bolo 

obohatením počuť aj názory týchto ľudí a prípadne vyzbierať nejaké typy podnetov. Čiže mám pocit, že 

typicky to príde vždy len na zastupko. Čiže komisie sa logicky nevyjadrujú k nálezom interného kontrolóra. 
Len mám taký podnet, že zistenia potom následne nejaké rozmýšľanie o tom, čo s tým ďalej. Myslím si, že 

by z toho fóra na finančnej komisii mohlo vzísť zmysluplné nejaký brainstorming, nejaké idey. Takže príde 

mi to ako taká prepásnutá príležitosť neukázať tej komisii tie nálezy, že by si uvedomili, že čo tá kontrola 
nasvietila. A potom je to vlastne až tu na zastupku, kde ten dlhý dokument, ktorý neviem či všetci z kolegov 

do detailov čítali, ale myslím si, že toto by mohlo pomôcť možno takému aj prinášanie nejakých nových 

myšlienok a ideí do toho, ako tak nastavovať procesy lepšie, toto je taký jeden podnet. A druhá vec je, že 

už keď sme dostali čiastkovú správu sme sa o tom bavili. Mne z toho vychádza to, že administratívna záťaž 
s ohľadom na interné účtovníctvo, obstarávanie a výkazníctvo voči ministerstvám a tak ďalej je obrovská 

a apelujem ešte raz, ako som pred letom, zvážiť vizionársky, kapacitne, či nie je lepšie sústrediť niektoré 

funkcie a operatívu, ktoré všetkých osem škôl musí robiť rovnakú, a hoci dovolím si také hodnotiace 
tvrdenie. Myslím si, že súčasné vedenie školského oddelenia myslím si, že nie je toho strihu, že by toto 

zorganizovalo. Zatiaľ, ale myslím, že by to osožilo veci. 

 
Matúš Čupka, starosta: No ďakujem pekne, pán kontrolór. 

 

Martin Böhm, hlavný kontrolór: 
Ja by som sa reagoval najprv na to, čo bolo povedané druhé. Áno, my sme sa tu bavili viackrát aj s vedením, 
že táto cesta má určite svoje výhody. Máte nejakú organizáciu alebo útvar, ktorý bude zastrešovať gro 

nepedagogickej činnosti škôl. Sú mestské časti, kde to funguje. Ide o to, či v tejto veci vznikne dohoda. 

Musia súhlasiť aj školy a musíme sa dohodnúť všetci. Ak teda bude vôľa alebo záujem, hlavne. Čo sa týka 
tej správy, takto my predkladáme ako nezávislú správu priamo na zastupiteľstvo podľa zákona o obecnom 

zriadení. Čiže tá správa je naozaj vyslovene iba naša. Nie je to nejaké kolektívne dielo, je to vec útvaru 

miestneho kontrolóra, ale ako pán poslanec povedal stalo sa asi dva krát, že v prípade, že zistenia boli 
naozaj rozsiahle, tak príslušná komisia sa tejto veci následne venovala a na základe toho sa aj postupovalo. 

Jednak v konkrétnom pri konkrétnej organizácii, ale aj s dosahom na ostatné podobné organizácie, resp. 

v tomto prípade to boli školy. 



 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Ja by som iba potvrdil to, čo povedal aj pán kontrolór, že naďalej prebiehajú interné 

diskusie ohľadom nastolenia nejakej centralizácie niektorých služieb pre naše školy. A ak sú iné mestské 

časti alebo samosprávy, ktoré toto už prevádzkujú, tak sa samozrejme radi inšpirujeme. Pani poslankyňa 
Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 
Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja veľmi sledujem túto situáciu alebo túto kontrolu. Tým, že bývam aj na 

Kramároch a som teda aj predsedníčka školskej komisie. Ako som pochopila, išlo o hĺbkovú kontrolu väčšiu 

ako bola v minulosti robená na iných školách. Preto ma trošku zaskočilo aj vyjadrenie pána kontrolóra, že 
by bolo možno dobré, aby si riaditelia aj iní ďalší pozreli, či to majú v poriadku. Týka sa to toho verejného 

obstarávania, zmluvy. Takže je to tak, že môže sa kľudne stať, že keď teraz bude kontrola na iných školách, 

že aj keď doteraz mali povedzme kontroly a dopadli dobre. Tým, že to bude hĺbkovejšie, môže sa stať, že 

vyjdú tiež nejaké veci, ktoré nebudú tiež v poriadku? Možno jedna tá otázka. A druhá: Možno by som sa 
chcela spýtať aj na to, alebo dať otázku môžno aj na školský úrad, či existuje alebo či spolupracujete s 

riaditeľmi, či majú od vás nejakú pomoc, lebo vychádzajú aj nové smernice. Majú nejaké tieto, legislatíva, 

či by nebolo dobré riaditeľov odbremeniť a z vašej strany im poskytovať tieto informácie a nie všetko 
nechávať na riaditeľov, že či je taká možnosť? A samozrejme tiež vítam tú centralizáciu a pomoc školám. 

Ďakujem. 

 

Martin Böhm, hl. kontrolór: 
Možno na tú prvú otázku nechcem predikovať, ale nemôžem to vylúčiť vzhľadom na to, že tu boli nejaké 

zmeny v legislatíve. Ďalšia vec, čo som minule poďakoval, že áno, náš tím bol rozšírený. Máme tam 

erudovaného právnika. Čiže tie kontroly sú aj čo sa týka tejto problematiky, naozaj hlbšie a odbornejšie. 
Reálne. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
By som možno doplnil. Pokiaľ ide o spoluprácu so školským úradom, tak my sme naozaj na týždennej báze 

v kontakte s pánom Špaňom a aj tento týždeň bolo dlhšie, minulý týždeň bolo dlhšie stretnutie so všetkými 

riaditeľkami a pánom riaditeľom na rôzne školské témy. Ale samozrejme vždy je čo zlepšovať a myslím si, 

že všetci si uvedomujeme, že môžeme zlepšiť komunikáciu, alebo aj všeobecne vzťahy s našimi riaditeľmi 
škôl a škôlok. Len sme ešte na začiatku veľmi dlhej cesty a ja som veľmi rád za každú každé príjemné 

stretnutie s našimi riaditeľkami a riaditeľom a som presvedčený o tom, že nájdeme ako keby cestu ako 

posunúť naše školstvo vpred. Chcem sa spýtať, pán Špaňo, chcete tiež zareagovať? Tak ešte poprosím pána 
vedúceho školského úradu Špaňa, aby povedal pár slov. 

 

Erik Špaňo, vedúci Školského úradu: 
Dobrý deň, ďakujem. Ja by som chcel zareagovať vlastne v podstate k tej otázke, že či školský úrad  

poskytuje podporu v rámci nejakých metodických usmernení. Treba vychádzať z toho, že v podstate všetky 

tie základné školy s materskou školou sú samostatné právne subjekty, čiže každý riaditeľ, v podstate, ktorý 

či už je vo funkcii alebo teda nastupuje do tejto funkcie, absolvuje aj funkčné vzdelávanie. To znamená, že 
v tom funkčnom vzdelávaní vlastne on sa oboznamuje s tým, že čo by tá jeho agenda mala obsahovať aj z 

hľadiska, teda či už financií alebo teda finančníctva v tejto oblasti, aj teda z hľadiska riadenia tej školy. 

Nejde sa v tých funkčných vzdelávaní do úplnej hĺbky, ale v podstate je tam riaditeľ nasmerovaný, že akým 
spôsobom a systémom má teda tú školu, respektíve viesť. Čo sa týka školského úradu v rámci usmernení, 

či už legislatívnych alebo teda metodických, pokiaľ sa teda ten riaditeľ danej školy na nás obráti, tak mu 

vieme veci buď v spolupráci s regionálnym úradom školskej správy ak presahujú buď možnosti naše, že si 
to potrebujeme aj odkonzultovať, tak mu vieme tú metodickú podporu samozrejme poskytnúť. Aj mu ju 

teda poskytujeme. A čo sa týka v podstate toho, že by sa nejaké veci centralizovali na tom školskom úrade, 

určite by to stálo alebo nemôže sa to očakávať od troch zamestnancov, ktorí na tom školskom alebo resp. 



teda teraz štyroch, fungujú, z toho jeden má teda dotácie, ale by ten okruh tých zamestnancov musel byť v 
podstate aj rozšírený. Lebo aj tam, kde teda školské úrady, ktoré to majú centralizované, že majú účtovníčky 

alebo mzdárky, ktorá zastrešuje tú agendu všetkých škôl, tak sú teda na tých oddeleniach potom nie teda na 

školách, ale teda fungujú na tých oddeleniach, alebo na tých školských úradoch. Ale tá metodická podpora 

v rámci toho, čo je buď na prenesené alebo originálne kompetencie v prípade tom, že ten riaditeľ potrebuje 
teda pomoc a sa aj obracia, je poskytovaná na a tej pravidelnejšej báze. Čiže toľko z tohto pohľadu. 

 

Matúš Čupka, starosta:Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Hric. 
 

Pavol Hric, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Z vystúpenia pána hlavného kontrolóra a aj pani riaditeľky mi vyplynulo, že ide v 
podstate za tými všetkými zisteniami o personálny problém. Ako pani riaditeľka povedala, nedokázala 

posúdiť odbornosť účtovníčky, respektíve ekonómky. Ja by som mal taký podnet na vedenie mestskej časti. 

Napriek tomu, že sú to samostatné právne subjekty, možno by stálo za zváženie vytvoriť systém, kým 

nedôjde k avizovanej centralizácii týchto činností, aby jednotlivé výberové konania na pozície trebárs 
ekonomického charakteru, mali v tom výberovom konaní zastúpenie aj pracovníci z úradu. Aby to neostalo  

na pleciach riaditeľov, aby tam bola nejaká možnosť kontroly uchádzačov, výberu, lepšieho a podobne. 

Lebo to mi príde,  že nemôžeme chcieť od riaditeľa, aby ovládal všetky odbornosti. Dávam to ako podnet. 
 

Matúš Čupka, starosta:Ďakujem. Ďakujem veľmi pekne za tú pripomienku. Pán poslanec Troiak. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu:  

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja som si čítal správu od kontrolóra a musím povedať, že som naozaj 

znepokojený tými vecami, čo som sa tam dočítal. Mám jednu otázku na kontrolóra. Môžete mi vylúčiť to, 

že či boli vyplácané nejaké mzdy v rozpore so zákonom, lebo čítam si záver z kontroly a píše sa tam 
doslovne: Vykonanou kontrolou dodržiavania všeobecne záväzných právnych predpisov a vnútorných 

predpisov môžeme konštatovať, že vedenie organizácie tieto oblasti riadenia nevenuje dostatočnú 

pozornosť. Dôležité vnútorné predpisy, ako sú vnútorný mzdový predpis, interná smernica na prideľovanie 
kreditov, smernica o kritériách na priznanie osobných príplatkov a odmien zamestnancov, interná smernica 

o vzdelávacích poukazov o zásadách vykonávania krúžkovej činnosti a iné ďalšie dôležité predpisy nie sú 

novelizované podľa platnej legislatívy. Otázka je, či nebolo niečo vyplácané v rozpore so zákonom. Keď si 

čítam tento záver. 
 

Martin Böhm, hlavný kontrolór: 
Počas celého nášho zisťovania, respektíve kontroly, neboli zistené žiadne zásadné rozdiely, čo sa týka 
porušenia zákona a nie že by vznikol nejaký trestný čin s tým spojený. Takže nie, toto sme nezistili. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem pekne. Do diskusie nie je prihlásený nikto ďalší a tak by som poprosil návrhovú komisiu o 

prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto berie na vedomie správu z mimoriadnej 

kontroly hospodárenia rozpočtovej organizácie Základná škola s materskou školou Cádrova 23, Bratislava 

a ukladá riaditeľke Základnej a materskej školy Cádrova 23 v plnom rozsahu dodržiavať všetky 
prislúchajúce platné právne predpisy a odstrániť všetky zistené nedostatky uvedené v správe z mimoriadnej 

kontroly hospodárenia rozpočtovej organizácie Základná škola s materskou školou Cádrova 23, Bratislava, 

ktorá tvorí prílohu tohto uznesenia, v termíne do 30. 6. 2024. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia.  



za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

20 0 1 0 21 

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo 20 poslancov a poslankýň, nikto nebol proti, jeden sa zdržal. 

 
 

9. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové Mesto, ktorým sa vydáva 

Trhový poriadok príležitostných trhov pred polyfunkčnou budovou na adrese Vajnorská 21 A, 

Bratislava-Nové Mesto 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Návrh všeobecného záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové Mesto, ktorým sa vydáva Trhový 
poriadok príležitostných trhov pred polyfunkčnou budovou na adrese Vajnorská 21A v mestskej časti 

Bratislava-Nové Mesto. O úvodné slovo by som bol poprosil pani prednostu. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďakujem. Miestny úrad bol oslovený spoločnosťou Central Development so žiadosťou o vytvorenie alebo 

zriadenie trhového miesta pre príležitostné trhy na Vajnorskej 21A pred polyfunkčným objektom. 

Vzhľadom k tejto žiadosti potenciálny správca príležitostných trhov vypracoval trhový poriadok, ktorý 
máte predložený alebo ktorý je súčasťou tohto materiálu, ktorý predkladáme. Trhové dni, alebo teda celková 

myšlienka, prečo by malo vzniknúť takéto trhové miesto, je preniesť vianočnú atmosféru vianočných trhov, 

ktorá je prevažne spojená s centrom Bratislavy, aj do ostatných mestských častí, tak ako to majú napríklad 
aj v Ružinove a pri tejto príležitosti objekt, ktorý má polyfunkčný charakter, vzhľadom k tomu, že sa tu 

nachádza aj kultúrny dom, sa javí ako vhodný. V rámci tohto materiálu sú uvedené aj prevádzkové časy, 

taktiež aj obdobie, počas ktorých by malo byť tento trhový poriadok a toto trhové miesto zriadené a taktiež 
sa tam uvádza, aký druh komodít by sa na týchto príležitostných trhoch mal predávať. Za mňa nateraz asi 

všetko. Pokiaľ je tu aj prítomný zástupca správcu potenciálneho správcu,  takže pokiaľ budete mať nejaké 

otázky, tak môže byť otvorená potom diskusia. Poprosím pána starostu. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Vážený pán starosta, ďakujem za slovo. Vážené kolegyne, kolegovia, my sme sa týmto materiálom 

zaoberali na ostatnej komisii kultúry, ktorú som viedol ja ako podpredseda, lebo pani predsedníčka mala 

plánovanú dlhodobú dovolenku. Zazneli tam viaceré podnetné návrhy zo strany viacerých kolegov, ktoré 

by som možno zhrnul do pár bodov. Jednak sme sa bavili o problematike čistoty, pretože aby bola 
zabezpečená čistota nielen na samotných tých trhoch alebo respektíve v okolí predajných miest, ale aj v 

širšom okolí, aby nedochádzalo k znečisťovaniu strediska kultúry, budovy alebo priľahlého okolia. Bavili 

sme sa o problematike toaliet s tým, že ten trhový poriadok, pokiaľ ste si to naštudovali, tak predpokladá 
umiestnenie tých mobilných toaliet TOI TOI. Boli viaceré názory, či naozaj toto by takýmto spôsobom malo 

byť riešené. Riešili sme to aj so spracovateľom tohto materiálu pani Ing. Kutarňovou, ktorá nám teda 

poskytla informáciu aj mne potom následne osobne, že to bolo konzultované s hygienou, ale my sme mali 
za to, že okrem teda mobilných toaliet by mali byť zabezpečené aj iné toalety, či už v priestoroch prevádzky 

La Putika alebo Kruh. Lebo podľa informácii, ktorú sme dostali, tak vlastne pre tieto prevádzky by mal 

tento trh slúžiť. Nie je to trh mestskej časti, nie je to aktivita mestskej časti. Mestská časť iba dáva povolenie 

na vykonanie týchto trhov a schvaľuje samotný trhový poriadok. Ďalej okruh tém, ktoré sme debatovali, 
bolo ešte ohľadom obalov, používania ekologických obalov, pohárov. Aby sme teda prišli aj súčasne s 

novodobým trendom a aby sa nám tam nepoužívali nejaké plastové poháre, ktoré by sa tu potom povaľovali 

niekde po okolí. Taktiež sme riešili aj problematiku fajčenia na tých trhoch. Ja som si túto problematiku 
zobral ako výstup z tejto komisie za nejakú takú tému, ktorú som rozobral aj s pani spracovateľkou Ing. 

Kutarňovou a pripravil som v zmysle tých návrhov, ktoré odzneli na komisii, pozmeňujúci návrh. Ten 
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pozmeňujúci návrh ja vám prečítam. V prípade, že by niekto niečo chcel ešte vysvetliť alebo teda niečomu 
nerozumel, tak samozrejme, treba sa opýtať. Pozostáva z dvoch častí. Prvá časť je, že navrhujem meniť a 

doplniť samotný trhový poriadok a to takým spôsobom, že v §3 trhového poriadku sa dopĺňa nový odsek 6 

v znení: Predávajúci sú pri predaji nápojov na priamu konzumáciu na mieste povinní používať len poháre 

vyrobené z ekologických materiálov, prípadne vratné poháre napríklad zo skla, porcelánu, keramiky, 
plechové a podobne. Čiže to je problematika ekologických pohárov. Potom máme §6. V §6 trhového 

poriadku sa odsek 6 nahrádza novým znením a to v znení: Správca je povinný zabezpečiť v dostatočnom 

počte osobitne pre návštevníkov a osobitne pre predávajúcich sociálne zariadenia (toalety), a to najmä 
prostredníctvom mobilných toaliet s umývadlom a tečúcou vodou a ostatnými náležitosťami vyplývajúcimi 

z platnej legislatívy a právnych predpisov SR v tejto oblasti. Upozorňujem na to slovo najmä. To nám dáva 

predpoklad, aby teda správca trhov rokoval aj s prevádzkami, nakoľko tento správca trhov je vlastníkom 
nehnuteľností, ktoré prenajíma, čiže má samozrejme veľmi slušnú vyjednávaciu pozíciu tak, aby si vedel 

zabezpečiť to, aby návštevníci týchto trhov nevykonávali svoje potreby niekde tu v okolí alebo teda v 

nejakých mobilných zariadeniach, ale ideálne, keby využívali toalety, ktoré sú priamo v tých prevádzkach. 

Ďalej pokračujem §6 trhového poriadku sa dopĺňa o nový odsek 7 v znení: Správca je povinný zabezpečiť 
čistotu a poriadok v priestore príležitostného trhu počas predaja a poskytnutia služieb pred začatím a po 

ukončení predaja a poskytovania služieb na ňom. A §6 trhového poriadku sa dopĺňa ďalej o nový odsek 8 

v znení: Správca je povinný zabezpečiť dodržiavanie trhového poriadku a ostatných podmienok pri predaji 
výrobkov a poskytovaní služieb. Čo sa týka toho fajčenia to sme taktiež preverovali, nakoľko ide o 

súkromný pozemok prevádzkovateľa trhov, tak my tam nemáme nijakú právnu inherenciu, aby sme vedeli 

prostredníctvom trhového poriadku prikázať správcovi, aby tam zabezpečoval nemožnosť fajčenia. Takže 
to sme nakoniec v trhovom poriadku neriešili. Čiže to je ako prvá časť pozmeňujúceho návrhu, ktorá sa 

týka trhového poriadku. A druhá časť pozmeňujúceho návrhu sa týka samotného uznesenia, ktoré v bode 

A, pokiaľ by ste teda schválili tieto pozmeňujúce návrhy, ktoré ešte raz zopakujem, vyplývajú z rokovania 

komisie, prípadne sa môžu niektorí kolegovia tiež k tomu vyjadriť, tak v tom prípade by sme schvaľovali 
návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorým sa vydáva trhový poriadok príležitostných trhov v znení 

odsúhlasený pozmeňujúcich návrhov. A dôležitejšia časť B, lebo my sme ešte žiadali aj na komisii. Prijali 

sme k tomu aj uznesenie, že v tomto bode by sme chceli počuť aj stanovisko Strediska kultúry, pretože 
prevádzkou tých trhov samozrejme bude ovplyvnená aj prevádzka strediska kultúry. Neviem, aký je tu 

plánovaný na december program, ale aby sa teda nestávalo, že trhy nejakým spôsobom budú v nesúlade s 

tým programom, ktorý tu bude a bude dochádzať k nejakým nepríjemným udalostiam alebo momentom. 

Takže neviem, či nakoniec sa niekto, či správca trhov alebo teda niekto kompetentný spojil s riaditeľkou 
Strediska kultúry. Možno by sa potom mohla k tomu vyjadriť, aký má celý, aký má názor na tieto trhy a 

samotný trhový poriadok a s tým, že samotné povolenie na žiadosť o zriadenie trhového miesta vydáva 

starosta mestskej časti ako štatutárny orgán mestskej časti. Tak pripravil som aj bod B uznesenia, v ktorom 
žiadame starostu mestskej časti, aby si v prípade podania novej žiadosti o vydanie povolenia na zriadenie 

trhového miesta príležitostného trhu pred polyfunkčnou budovou na adrese Vajnorská 21A, Bratislava-

Nové Mesto na roky 2024 a 2025 vyžiadal pred vydaním povolenia stanovisko Strediska kultúry a Komisie 
pre kultúru, mládež, šport, voľný čas a medzinárodné vzťahy. Samozrejme, týmto stanoviskom starosta nie 

je zo zákona viazaný, môže sa rozhodnúť ako chce, ale my máme za to. Pokiaľ by boli negatívne skúsenosti, 

sťažnosti obyvateľov, tak aby tu bolo aj stanovisko, či už komisie alebo strediska kultúry, aby podľa toho 

mohol tiež pán starosta zaujať svoje stanovisko. Celý tento návrh bol odkonzultovaný so spracovateľom 
materiálu a pripravený v súčinnosti so spracovateľom materiálu pani Ing. Kutarňovou hovorím predkladám 

ho ja ako podpredseda komisie aj z toho titulu, že my teraz schvaľujeme všeobecne záväzné nariadenie a 

trhový poriadok. Všeobecne záväzné nariadenie musí byť zverejnené na úradnej tabuli a stránke mestskej 
časti v zákonnej lehote a nie je teraz možné, aby tento pozmeňujúci návrh predkladal sám predkladateľ a je 

to možné spraviť iba poslaneckým návrhom. Takže dúfam, že som to dostatočne vysvetlil, prípadne ak by 

sa chcel niekto niečo opýtať, samozrejme, ja som k dispozícii na ďalšie vysvetlenie. Ďakujem. 
 

Matúš Čupka, starosta: 



Ďakujem pekne. Chcel by som sa spýtať najskôr zástupcov spoločnosti Central Development, či by chceli 
na toto reagovať, ich tu máme. Tak poďte, môžete. 

 

Jana Habánová, Central Development: 

Dobrý deň, ďakujem pekne. Moje meno Jana Habánová a mám na starosti všetky právne záležitosti 
spoločnosti skupiny Sympatia. So mnou prišiel kolega, pán inžinier, architekt Roman Bahník a ktorý má na 

starosti všetko to krásne, čo budete vidieť, ak sa to podarí. 

 

Roman Bahník, Central Developmens:  

Dobrý deň prajem. Ja by som si dovolil zareagovať na pripomienky, čo prezentoval pán Korček, tak v 

podstate ja len z toho technického rázu poviem, že samozrejme trhový poriadok a tie zásadné sociálne 
aspekty s tým, tomu sa nebudem venovať, tak predpokladám, že všetci rozumní budeme rešpektovať, a sa 

to tak nastaví. Ale ten materiál sa mi dostal do ruky v podstate len včera. Tak som si iba verbálne dovolil to 

poznamenať, že tie toitoiky a to sociálne zariadenie, čo tam bolo v podstate takto navrhované, tak 

pochopiteľne by som to rád akože delokoval, respektíve premiestnil, lebo tam bolo to nejakým spôsobom 
riešené nejakými dvoma bunkami z boku budovy, kde to samozrejme ad 1 berie aj záber z chodníka a 

podobne. Čiže my tu máme priestor v objekte z druhej strany, čo sa veľmi jednoducho dá v podstate graficky 

slušným piktogramom naznačiť, že sa bude chodiť kvázi za budovu a tam je to otázka toho, že tie počty, 
kapacity a myslím, že toto by bolo a je teda riešiteľné trošku kulturnejšie. To je asi tak z mňa. 

 

Jana Habánová, Central Development: 
Predpokladám potom dohodu s mestskou časťou, že by sme časť tých pozemkov si prenajali od mestskej 

časti, ktorá ich má v správe. Je to nový návrh, ktorý dnes vymyslel pán architekt, by sme ešte mohli 

predložiť. Aj v našom záujme, samozrejme zabezpečiť to, ale tí v okolí kultúrne a keramickom stave nie. 

Samozrejme to tu táto má byť naozaj len také záložné riešenie. Sme v rokovaní hlavne,  ale tie vytvorené 
tak, že by bolo vhodné, ak ste boli niektorí v pekárni, verím, že všetci máte v obľube a že poznáte, tak 

spredu sa nedá vojsť tak, že by ste navštívili to, ale tí majú to tam tak vzadu. Tieto toalety samozrejme 

prístupné mám, Sú však po schodoch hore, čo niektorým občanom môže spôsobiť problém. Čiže my sme 
primárne v rokovaní s ..., ale naozaj to záložné riešenie formou toi toi nevyhnutne potrebujeme, lebo 

nevieme zabezpečiť, že zajtra sa niekto la politike zobudí a povie, že my sme si to rozmysleli a teraz si to 

tu už neprajeme. Takže prosím, umožnite nám aj tieto záložné,  kým my spravíme všetko pre to, aby sa 

zabezpečovali, Používali toalety nejakým kultúrnym spôsobom tak ako si to všetci želajú a myslím si, že aj 
tak nebudú v konečnom dôsledku nejak veľmi využívané. Tí, čo chodíte na vianočné trhy, či už do centra 

mesta alebo kdekoľvek inde, primárne tam nikto nejde na toaletu, ale tu väčšinou si ľudia kúpia niečo do 

žemle, zjedia, porozprávajú sa a odídu. Verím tomu, že to prebehne kultúrne. Je to aj v našom záujme. 
Budova je našou pýchou, dostala niekoľko ocenení, teraz je aj navrhnutá v médiách na medzinárodnej 

úrovni, čiže je to vizitka našej spoločnosti, aby to bolo pekné, čisté. Sťažnostiam sa samozrejme 

nevyhneme. Určite poznáte aj tam nad TK Ozón býva pani, ktorá pravidelne sa sťažuje na všetko a tomu 
sa prosím nevyhneme. My naozaj spravíme všetko preto, aby to bolo pekné, čisté a aby z toho vzišla naozaj 

nádherná a milá tradícia, ktorá prinesie sem do mestskej časti niečo pozitívne, zase združiť ľudí a v tejto 

dobe negatívneho všetkého a hejtu ľudia nájdu príjemné, pokojné miesto, kde sa budú môcť združovať a 

spoznávať. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. Chcem sa ešte spýtať pani riaditeľky Priečinskej, či by 

chcela nejaká krátke slovo. Naozaj krátko Vás poprosím. 
 

Mária Priečinská, riaditeľka Strediska kultúry: 

Príjemný dobrý deň, všetkým veľmi pekne ďakujem, pani inžinierke ..., ktorá nám vypracovala a myslím 
si, že veľmi podrobný a dôsledný poriadok. Ďakujem pánovi poslancovi Korčekovi, že teda háji záujmy 

Strediska kultúry a priestorov v okolí. Ja by som k tomu povedala toľko. Ja sa veľmi teším, že sme otvorení, 

že vznikajú nové podujatia, nové aktivity. Čiže ja som tomu naklonená, ale zároveň musím hájiť aj aktivity, 



ktoré sa dejú v Stredisku kultúry a to sú najmä tie novomestské rodinné nedele, ktoré sú doobeda rodičia s 
deťmi. Aby sa nám nestalo, že už od rána, teda tu budú postávať s alkoholom ľudia a tu budú prichádzať 

rodičia s detičkami. Čiže tieto veci by sme mali nejako doladiť, doriešiť, lebo naozaj, keď potom bude 

chodiť na miestny úrad sťažnosť, že v novomestské rodinné nedele s alkoholom pred strediskom kultúry, 

tak neviem, ako by to vyzeralo. Čiže naozaj sa tomu teším. Pritiahne to nových ľudí. A teda chcem len 
upozorniť, že treba tiež nejako zariadiť naozaj, aby tu bol poriadok, čistota, aby to nebolo všetko na našich 

upratovačkách, lebo to sa nedá, keď denno-denne tam bude stravovanie. Tak isto by som poprosila meno 

koordinátora zo strany centrál zón, z ktorým ja by som mohla komunikovať a ktorý bude riešiť všetky 
prípadné vzniknuté problémy, ktoré o ktorých možno teraz nevieme, ktoré prídu. Čiže tak isto máme rôzne 

firemné večierky, kde sú prenájmy a keď si náš klient zaplatí za prenájom, aby sa nestalo, že sa bude 

sťažovať, že proste sa mu sem dostali cudzí ľudia. Čiže nevieme v tejto chvíli rýchlo vám povedať, ako 
vyriešiť, aby sa obyvateľ alebo teda pardon návštevník trhov, ktorý, keďže v stredisku bude otvorené pre 

nejakú firmu, pre večierok, kde chodia von fajčiť a či sa náhodou nedostane sem k nim na akciu alebo na 

toalety. Čiže tieto drobnosti, ktoré môžu narobiť naozaj veľa problémov, by sme potrebovali spoločne 

doriešiť. A teda naozaj potrebujem. Chcem vedieť to meno, s kým budem komunikovať a kto naozaj 
odstráni všetky problémy, ktoré vzniknú. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Viete nám to meno povedať teraz v tejto chvíli alebo? 
 

Jana Habánová, Central Development: 

V tejto chvíli to meno povedať samozrejme neviem. Je to ešte veľmi skoro, ale určite určíme zodpovednú 
osobu, ktorá bude komunikovať so strediskom kultúry. A čo sa týka toho, aby sa niekto nedostal na firemný 

večierok, to sa dá zabezpečiť veľmi jednoducho, že tá firma bude mať nejakú hostesku a to spravidla býva 

a je tam nejaký zoznam. Buď ich pozná, alebo ich má na menom zozname. Nemyslím si, že niekto zvonku 

sa zúčastní firemného večierka. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Ďalší do diskusia je prihlásený pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja chcem iba zareagovať na slová pána inžiniera, architekta, Bahnika. My 

sme práve preto spolupráce so spracovateľom dávali tam to slovo najmä prostredníctvom mobilných toaliet, 

umývadlom, lebo vedeli sme, že ešte budete rokovať. Čiže chápte to tak, že je to tam preto tak, aby ste mali 
možnosť to riešiť aj týmito toi-toikami, ale prednostne my máme záujem, aby ste to riešili či cez hlavu typu 

alebo kruh, ktorý myslím má tiež sociálne zariadenia. Takže je to tak navrhnuté, aby ste mohli to riešiť 

alternatívne s tým, že samozrejme pre nás je zaujímavejšie, aby to bolo riešené mimo. Ďakujem. Ďakujem 
pekne. Pani poslankyňa Gebhardtová 

 

Katarína Gebhardtová, poslankyňa: 
Ja som sa len chcela spýtať, či by nebolo vhodné pre mestskú časť, že by mala finančný príspevok od 

spoločnosti, ktorá tie mestské trhy organizuje, teda pred kultúrnym domom. A že teda uhradil by jej časť 

nákladov kultúrnemu domu za používanie napríklad toaliet? Alebo teda aspoň poriadok. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Tak môžem zareagovať. My sme komunikovali s so správcom týchto trhov a riešili sme práve aj tú možnosť 

toho, že či zapojiť aj kultúrne stredisko, prípadne toalety, ktoré sú v kultúrnom stredisku. A presne ta to táto 
ponuka aj prišla. Popravde vám poviem aj preto, čo hovoria pani Priečinská, aby sme ako keby oddelili to, 

že ten Kultúrny dom slúži prevažne pre akcie, ktoré sú v kultúrnom dome, tak sme sa na tomto postupe 

nakoniec nedohodli. Dohodli sme sa na tom, že správca trhov bude zabezpečovať čistotu a okolie vonku, 
tak, ako sme sa vyjadrili aj v tejto chvíli. A čo sa týka čo sa týka tých toaliet v kultúrnom dome, nedohodli 

sme sa na tom, že sa budú používať pre túto príležitosť práve kvôli tomu, čo hovorila pani Priečinská, aby 



sa vlastne nenaučili tí ľudia chodiť. A potom, keď už budeme chcieť, aby som zase nechodil, lebo je tu 
nejaká akcia, tak budeme mať reálny problém. Takže kvôli tomuto sme k tomu nepristúpili. 

 

Matúš Čupka, starosta: Takže ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Kostlán. 

 

Dávid Kostlán, poslanec: 

Ja som mal tú istú otázku ako pani poslankyňa Gebhardtová. Pre mňa to dáva väčší zmysel využívať toalety 

tú a neobťažoval súkromníka La Putiku a tieto toalety sú lepšie prístupné. Dáva mi to väčší zmysel tým, že 
Nové Mesto spracováva toto VZN. Takže robí to v spolupráci s nami. Ja si myslím, že by to stálo za to. 

Chcem apelovať, aby ste to ešte prehodnotili. Podľa mňa to sú zbytočné problémy, ktoré možno nenastanú 

a dá sa to vyriešiť nejakým nejakým človekom, ktorý by tu, ktorý by na to dohliadal možno aj zo strany 
prevádzkovateľa. Ďakujem. 

 

Jana Habánová, Central Development: 

My teda môžeme ponúknuť v prípade, že by k takejto dohode predsa len došlo, že uhradíme náklady na 
napríklad upratovačku, ktorá bude na dennej báze upratovať alebo akokoľvek zvýšené náklady. 

Samozrejme si uvedomujeme, že to bude mať so sebou, že to prinesie tie zvýšené náklady a je potrebné ich 

uhradiť v plnom rozsahu. 
 

Mária Priečinská, riaditeľka Strediska kultúry: 

Pán poslanec, prepáčte, ale naozaj, nebolo by to vhodné. Robíme podujatia pre deti a teraz to miešať s 
ľuďmi zvonka. Je mi to ľúto, ale ak mám ja nejaké slovo a ak teda vie zavážiť, tak ja ako riaditeľka 

rozpočtovej organizácie by som s týmto nesúhlasila. Nehnevajte sa, ja hájim v prioritne záujmy mestskej 

časti, majetok mestskej časti a viete, nemáme nikde zaručené, že to je naozaj veľký príval ľudí. To není, že 

je to jeden deň a že to nejako vydržíme. Je to niekoľko dní a myslím si, že není to ani hygienicky vhodné. 
Mávame tu aj uvítania do života. Máme tu akcie pre seniorov, pre seniorov. A medzi tými slušnými ľuďmi, 

ktorí prídu na trhy, sa objavia aj bezdomovci. Verte mi, mám s tým skúsenosti. Čiže ak vás môžem veľmi 

pekne poprosiť, ochráňte majetok mestskej časti a Strediska kultúry a naozaj skúsme toto oddeliť. My 
budeme nápomocní, keď budete niečo potrebovať sme k dispozícii aj s hocičím. Ja sa nebránim ničomu, 

ale toto není ani z hygienických dôvodov v poriadku. Nejde o náklady v tomto prípade. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: S faktickou poznámkou je prihlásená pani poslankyňa Mašátová. 
 

Marianna Mašátová Haliaková, poslankyňa:  

Ďakujem pekne. A David, toto je práveže akcie, ktoré nejaké naše nové mesto na tom nepárne typy 
nepoviem, nezúčastňuje sa organizačne, takže v podstate naozaj toto nie je na mieste, aby sme poskytli 

zariadenie ešte naozaj v takomto stave, v akom je rekonštruovanom pre nazvime to súkromnú akciu. Takže 

myslím si, že sme sa o tom aj rozprávali, že nie je to dobrý nápad. Ani myslím, že z jednej strany, ani z 
druhej strany tu nie je nejaká vôľa, aby to tak bolo. A naozaj, stredisko by malo zostať úplne mimo, v 

podstate postavené tejto akcie. Akurát tak viete, tá fyzická blízkosť, ale nie, nie poskytovať toalety. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Liška. 
 

Tomáš Liška, poslanec:  

Ďakujem za slovo. V podstate by som len rád dal do úvahy teda alebo respektíve podporil tento 
pozmeňovací návrh, nakoľko na poslednej Komisii kultúry mládeže sme sa tejto téme naozaj dôsledne 

venovali. Pán kolega Korček to spracoval s tým, že aj práve táto téma toaliet tam bola vyslovene 

diskutovaná z rôznych uhol pohľadu. Hlavne sme sa venovali takisto aj týmto. Ďakujeme teda aj Central 
Development, že rozmýšľajú aj nad tou situáciou, ako ako ich umiestniť. Takže samozrejme aj s tým, že 

sme brali do úvahy tú nezávislosť, nazvem to domom kultúry. Tá akcia sa ich v určitom smere akoby nemá 

týkať. Práve to, ako pani riaditeľka hovorila, aj to tak isto aj tú tému akoby tých toaliet otvorili a hneď sme 



ju aj zavrhli. Takže rovno rovno tým A som povedal aj to B. Takže tak ako je ten pozmeňujúci návrh 
navrhnutý, myslím si, že že naozaj zachytil všetky tie body, o ktorých sme hovorili, ktoré by mohli byť 

problematické a som o tom presvedčený, že keďže sa jedná o pilotný projekt, tak, zrejme sa asi nejaké 

nazvem to také malé drobné šrámy a muchy objavia, ale to počas tej doby treba vychytať tak, aby sme na 

ten ďalší ročník mali naozaj to to naozaj vyšperkované podujatie. Takže toľko asi z mojej strany. Ďakujem. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán poslanec Kostlán. 

 

Dávid Kostlán, poslanec: 

Ja už nebudem zdržiavať. Ja rozumiem tým námietkam, Rozumiem tým obavám. Niekedy treba urobiť aj 

ísť do nejakej odvahy, do nejakého rizika, keď nám ide o nejakú spoločnú vec. Podľa mňa tým, že tým, že 
prenajímame verejný priestor, tak tým môžeme dať najavo aj určitú otvorenosť Nového Mesta záujmu. Ale 

rozumiem tým obavám. Ja by som to riešil inak, ale ale dobre, možno uvidíme po tohtoročnej skúsenosti. 

Ja by som sa neobával toho, že teraz tu bude nejak nejaké veľké množstvo opilcov. Sú to také prehnané 

obavy, podľa mňa. Uvidíme. Ale hovorím, ja by som bol za to, aby sa poskytli tie toalety. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne, pán vicestarosta Troiak. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu: 

Ďakujem za slovo. Ja každopádne vítam takýto typ podujatia na našom území Novom Meste. Tak isto 

vnímam potrebu doriešenia otázky ohľadom toaliet a keďže aj ja som organizátorom podujatia a viem, že 
keď píšem žiadosť na Regionálny úrad verejného zdravotníctva,  tak tam musím jasne deklarovať a vyčleniť 

toalety pre ... a takisto pre návštevníkov. Čiže verím, že aj toto máte ošetrené aj v tom návrhu od kolegu 

pána Korčeka a určite podporím tento jeho návrh. Ďakujem. 

 
Matúš Čupka, starosta: S faktickou poznámkou pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem veľmi pekne za slovo, pán starosta. Nadviažem na to, čo povedal pán vicestarosta. Áno, toto 

máme zabezpečené. A priamo v tom pozmeňujúcom návrhu, kde hovoríme, že správca je povinný 

zabezpečiť v dostatočnom počte, osobitne pre návštevníkov a osobitne pre predávajúcich sociálne 

zariadenia, toalety a tak ďalej. Takže mysleli sme presne na toto. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Markuš. 

 

Adam Markuš, poslanec: 

Ďakujem, pán Korček. Ja by som chcel za to zahlasovať za ten váš pozmeňovací, ale nechutí mi úplne ten 

ten čas 2 že že pán starosta sa musí vždy dohodnúť, lebo zdá sa mi, že je to zasahovanie do takého bežného 
manažérskeho života úradu. Čiže ja za komplet celý pozmeňovák by som rád zahlasoval, ale nie som úplne 

stotožnený s tým dovetkom, že a v rokoch 2024 - 2025 sa vždy budem musieť riadiť, lebo veď nechajme 

aj nejaký bežný manažérsky život toho, že veď sa oni dohodnú na tom, čo život prinesie. Čiže ja by som to 

nerád dával do nejakého uznesenia zvlášť, že teraz zaviažeme starostu, vždy sa radiť s vedúcou Kultúrneho 
strediska. To je jediné, že či by ste nezvážili, že to vypustili. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ja by som možno na teba nadviazal, že my ako keby máme v tom štandardnom postupe to, že tieto materiály 

idú do kultúrnej komisie a ide to na zastupiteľstvo, čiže nejaký konzultačný proces tam je. Kultúrna komisia 

tiež môže prizvať pani Priečinskú na prerokovania týchto bodov s faktickou poznámkou pán poslanec 
Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 



Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja by som nadviazal na kolegu. Myslím si, že pán starosta to povolenie už 
dal na ten na ten trh. Nemýlim sa? Neviem, že by mi niekto odpovedal. Čiže nám ide len o to, že pokiaľ by 

boli sťažnosti obyvateľov tu z okolia alebo  samozrejme nejakým miestnym zisťovaním, tak predpokladám, 

že aj vy ako poslanci sa poviete pozrieť a budú problémy, alebo bude stredisko kultúry hlásiť problémy, že 

tu naozaj došlo k nejakému extrémnemu znečisteniu okolia. Ľudia sa nám budú sťažovať, tak preto som si 
dovolil navrhnúť aj časť B tohto uznesenia s tým, že my nikomu nechceme zasahovať do jeho zákonných 

kompetencií. My len sme týmto chceme požiadať pána starostu, aby si vyžiadal stanovisko, stanovisko, on 

si to stanovisko ak si to vyžiada v zmysle tohto uznesenia, tak sa vôbec nemusí ním riadiť, len aby vedel, 
čo si o tomto myslí komisia a čo si o tomto myslí samotné stredisko kultúry, Aby mal čo najviac informácií, 

by sa mohol rozhodnúť podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia. Samozrejme, ja vždy tí, ktorí ma 

poznáte, sa snažím vyjsť v ústrety každému kolegovi a snažím sa byť čo najkonštruktívne či pri riešení a 
podávaní pozmeňujúcich návrhov. Čiže ja toto navrhujem spraviť tak, že by sme osobitne hlasovali o bode 

A, čiže schvaľujeme VZN v zmysle odsúhlasených pozmeňujúcich návrhov, ak budú odsúhlasené, to bude 

bod A uznesenia. Bod B žiada starostu to, čo sme hovoril, že v prípade, že bude opätovná žiadosť na tieto 

trhy, aby si vyžiadal stanovisko, tak to bude bod B uznesenia, v ktorom sa bude hlasovať samostatne a 
samozrejme každý nech sa vyjadrí podľa svojho najlepšieho vedomia a svedomia. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou pán vicestarosta Troiak. 
 

Pavol Troiak, zástupca starostu:  

Ďakujem veľmi pekne. Budem veľmi rýchly. Toto presne som chcel navrhnúť aj ja. Ďakujem kolegovi, že 
prišiel s návrhom. 

 

Matúš Čupka, starosta:  

Ďakujem veľmi pekne. Do diskusie nie je prihlásený už nikto ďalší, čiže teraz budeme najskôr hlasovať o 
pozmeňujúcich návrhoch. Poprosil by som návrhu Komisiu, aby prečítala v podstate prvý návrh uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Dobre. Takže tú kašu čo som si navaril si aj zjem. Takže ten návrh ako člen návrhovej komisie prednesený 

sám by som nezaťažoval pani kolegyňu. Takže najprv budeme hlasovať o pozmeňujúcom návrhu, ktorým 

sa. Ktorým sa mení samotný trhový poriadok. Ja to prečítam ešte raz, aby to bolo úplne jasné, aby ste vedeli, 

o čom sa hlasuje. Paragraf 3 Trhového poriadku sa dopĺňa o nový odsek číslo 6 v znení Predávajúci sú pri 
predaji nápojov na priamu konzumáciu na mieste povinní používať len poháre vyrobené z ekologických 

materiálov, prípadne vratné poháre napríklad zo skla, porcelánu, keramiky, plechové a podobne. V 

paragrafe 6 trhového poriadku sa odsek 6 nahrádza novým znením. Správca je povinný zabezpečiť v 
dostatočnom počte osobitne pre návštevníkov a osobitne pre predávajúcich sociálne zariadenia v zátvorke 

toalety, a to najmä prostredníctvom mobilných toaliet s umývadlom a tečúcou vodou a ostatnými 

náležitosťami vyplývajúcimi z platnej legislatívy a právnych predpisov Slovenskej republiky v tejto oblasti. 
V paragrafe 6 trhového poriadku sa dopĺňa nový odsek číslo 7 v znení Správca je povinný zabezpečiť čistotu 

a poriadok v priestore príležitostného trhu počas predaja a poskytovania služby pred začatím a po ukončení 

predaja a poskytovania služieb na ňom. Paragraf 6 Trhového poriadku sa dopĺňa o nový odsek číslo 8 v 

znení: Správca je povinný zabezpečiť dodržiavanie Trhového poriadku a ostatných podmienok pri predaji 
výrobkov a poskytovaní služieb. Takže môžeme hlasovať o takto veľmi pekne návrhu. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu. Ďakujem veľmi pekne. 20 poslancov 

a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, jeden sa zdržal. Všimol som si, že pani Gebhardtová mala technický 

problém a nakoniec to zaznamenalo hlasovanie za. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 



20 0 1 0 21 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Poprosím aj s návrhom komisie o prečítanie ďalšom návrhu uznesenia. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Takže teraz prejdeme k samotnému návrhu uznesenia a, ktorý bude mať 2 dve časti časť A časť B budeme 

hlasovať osobitne. Najprv hlasujeme o prvej časti A.  
Miestne zastupiteľstvo schvaľuje návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové 

Mesto, ktorým sa vydáva Trhový poriadok príležitostných trhov pre polyfunkčnú budovu na adrese 

Vajnorská 21 A, Bratislava-Nové Mesto. V znení odsúhlasených pozmeňujúcich návrhov. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za, nikto nebolo proti, nikto sa nezdržal a poprosím návrhovú komisiu o 
prečítanie časti B. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Takže časť B uznesenia B žiada starostu mestskej časti, aby v prípade podania novej žiadosti o vydanie 

povolenia na zriadenie trhového miesta príležitostného trhu pre polyfunkčnú budovu na adrese Vajnorská 

21 a Bratislava-Nové Mesto na roky 2024 2025, vyžiadal pred vydaním povolenia stanovisko Strediska 
kultúry Bratislava-Nové Mesto a Komisie pre kultúru, šport, mládež, voľný čas a medzinárodné vzťahy. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto navrhnutom uznesení. Ďakujem veľmi pekne. 18 poslancov 
a poslankýň bolo za, 2 boli proti a jeden sa zdržal. Sú tam ešte ďalšie návrhy uznesenia k tomuto bodu alebo 

pokračujeme ďalej? 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

18 2 1 0 21 

 

Tomáš Korček, poslanec:  

To je všetko. Môžeme pokračovať ďalej, pán starosta. 

 

Matúš Čupka, starosta:  
Ďakujem veľmi pekne. 

 

 

10. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové Mesto č. ......../2023 zo dňa 

26.9.2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava–Nové 

Mesto č. 7/2018 zo dňa 12.5.2018, ktorým sa vydáva Prevádzkový poriadok parku s názvom 

Voľnočasový priestor JAMA 

 

Matúš Čupka, starosta: 
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Bod číslo 10. To je návrh všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové Mesto, ktorým 
sa mení a dopĺňa všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Nové Mesto zo dňa 12. mája 

2018, ktorým sa vydáva Prevádzkový poriadok parku s názvom Voľnočasový priestor JAMA. Veľmi 

stručné úvodné slovo. Od zimných mesiacov tohto kalendárneho roka sme dostávali pravidelné podnety od 

športujúcej verejnosti, ktorá si priala, aby sa športový areál JAMA otváral o hodinu skôr. To znamená, že o 
šiestej ráno máme túto. Tento návrh od konzultovaný so zástupcami EKO podniku, ktorí teda vyjadrili, že 

sú ako keby technicky schopní zabezpečiť otváranie tohto areálu o hodinu skôr a zároveň v rámci tohto 

materiálu dochádza k doplneniu núdzových čísel, ktoré sú podstate 112, 158 a 159. Otváram diskusiu k 
tomuto bodu. Do diskusie nie je nikto prihlásený, a tak by som poprosil návrhovú komisiu o prečítanie 

návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje Všeobecne záväzné nariadenie 

mestskej časti. Číslo sa doplní zo dňa 26. 9. 2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecné záväzné nariadenie 

mestskej časti Bratislava-Nové Mesto číslo 7 2018 do dňa 12. 5. 2018, ktorým sa vydáva prevádzkový 
poriadok parku s názvom Voľnočasový priestor JAMA. Bez splnomocňuje starostu k vyhláseniu úplného 

znenia Všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti Bratislava-Nové Mesto číslo 7 2018 zo dňa 12. 5. 

2018, ktorým sa vydáva Prevádzkový poriadok parku s názvom Voľnočasový priestor JAMA v znení 
doplňujúceho všeobecne záväzného nariadenia mestskej časti BRATISLAVA Nové Mesto. Číslo sa doplní 

zo dňa 26. 9. 2023, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Nové 

Mesto číslo 7 2018 zo dňa 12. 5. 2018, ktorým sa vydáva prevádzkový poriadok parku s názvom 
Voľnočasový priestory JAMA bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto prečítanom návrhu uznesenia. Ďakujem pekne. 19 
poslancov a poslankýň bolo za, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 2 nehlasovali. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

19 0 0 2 21 

 

11. Stanovisko Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové Mesto k návrhu Dodatku č. 

2 k Zmluve o združení č. 1/1996 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame k bodu číslo 11, a to je stanovisko Miestneho zastupiteľstva mestskej časti Bratislava-Nové 
Mesto k návrhu Dodatku č. 2 k Zmluve o združení číslo 1/1996. O krátke úvodné slovo poprosím pani 

prednostku. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Dňa 22. júna 2023 bola mestská časť Bratislava-Nové Mesto oslovená so žiadosťou od primátora hlavného 

mesta Slovenskej republiky Bratislavy pána Valla so žiadosťou alebo teda o predloženie dodatku číslo dva 
k Zmluve o združení číslo 1 z roku 1996 zo dňa 1. 10. 1996, ktorá pojednáva o združení finančných 

prostriedkov na výkon vybraných činností veterinárnej asanácie na území hlavného mesta Slovenskej 

republiky Bratislavy. Keďže sa jedná o materiál v kompetencii hlavného mesta Slovenskej republiky, v 

zmysle článku 8 odstavec 1 Štatútu hlavného mesta, musí mestské zastupiteľstvo prerokovať materiály aj 
v miestnych zastupiteľstvách. Vzhľadom k tomu je vlastne dodatok, ktorý vypracovalo hlavné mesto alebo 

magistrát hlavného mesta, je predložený na toto miestne zastupiteľstvo. Dodatok pojednáva o združovaní 

finančných prostriedkov a oproti zmenám nastala vo výške tohto podielu priamo na našu mestskú časť. A 
ten podiel sa novým dodatkom číslo 2 ponižuje. 
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Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Do diskusie nie je nikto prihlásený a tak poprosím 

návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto A)  schvaľuje návrh dodatku číslo 2. k zmluve 

o združení 1/1996 B) splnomocňuje starostu k podpisu dodatku číslo 2 k zmluve o združení 1/1996 bez 

pripomienok. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o prečítanom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. Za bolo 
18 poslancov a poslankýň. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal a traja nehlasovali. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

18 0 1 3 21 

 

 

12. Návrh na odzverenie majetku - Tepelno-technologické zariadenie: 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame na bod číslo 12. A to je návrh na odzverenie majetku, tepelno technologické zariadenie 
odovzdávacie stanice tepla s celkovým inštalačným výkonom 1,75 megawattov. Po B) Horúca vodná 

prípojka, ktorá je tepelne izolovaná a uložená v podzemnej prefabrikovanej betónovej konštrukcii kolektora 

v dĺžke 185 metrov do správy Základnej školy s materskou školou Kalinčiakova 12. Veľmi stručné úvodné 

slovo. Jedná sa o zámer energetický zlepšiť fungovanie našej Základnej školy s materskou školou 
Kalinčiakova 12 v kontexte zvyšujúcich sa cien energií. Pán riaditeľ má v podstate aj takú koncepciu, ako 

chce tú školu postupne rozvíjať v tom zmysle, aby bola energeticky menej náročná a úspornejšia. No toto 

je jeden z takých zásadných krokov a je tu aj medzi nami. Spolupracuje so zástupcom realizátora tohto 
daného zámeru. Čiže keby ste mali naňho nejakú otázku, tak vie potom prísť a odpovedať. Otváram 

diskusiu. Do diskusie nie je nikto prihlásený a tak by som poprosil návrhovú komisiu o prečítanie návrhu 

uznesenia. 
 

Návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje odzverenie majetku, tepelno 

technologické zariadenie a odovzdávacia stanica tepla. Špecifikácia v texte predtlače B) horúco vodná 
prípojka, špecifikácia rovnako v predtlači zo správy Základnej školy s materskou školou Kalinčiakova 12 

za účelom zabezpečenia plnenia uznesenia číslo 4305 zo dňa 13. 10. 2022 týkajúceho sa rekonštrukcie, 

OST a následného prevádzkovania OST na dobu neurčitú bez pripomienok. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto prečítanom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 19 
poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal a 2 nehlasovali. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

19 0 0 2 21 
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13. Návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže na uzatvorenie Nájomnej zmluvy na prenájom 

nebytového priestoru o výmere 45 m2, nachádzajúci sa v k.ú. Nové Mesto na ul. Teplická č. 19 v 

Bratislave, súp. č. 1378, parc. č. 12149, zapísaný na LV č. 2920 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Prechádzame k bodu číslo 13. Návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže na uzatvorenie nájomnej 

zmluvy na prenájom nebytového priestoru o výmere 45 metrov štvorcových, nachádzajúci sa v 

katastrálnom území Nové Mesto, na ulici Teplická, číslo 19 v Bratislave, súpisné číslo 1378, parcela číslo 
12149, zapísaný na liste vlastníctva číslo 2920. O krátke úvodné slovo poprosím pani prednostku. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Predkladaný materiál reflektuje na našu inventarizáciu nevyužívaných nebytových priestorov, ktorú 

aktuálne mestská časť má. Tento pozemok, teda tento nevyužívaný nebytový priestor je vhodný k nájmu. 

Vzhľadom k tomu, že chceme čo najefektívnejšie hospodáriť, navrhujeme, aby sa pristúpilo k obchodnej 

verejnej súťaži, z ktorej môže mestská časť v podstate sa dopracovať k najvyššiemu možnému nájmu. 
Nájom bude stanovený po deklarovaní, a teda minimálna hodnota nájmu vyplynie zo znaleckého posudku, 

ktorý aktuálne sme si objednali a bude vypracovaný v dohľadnej dobe. Predkladaný materiál, ktorý vlastne 

vám dávame do pozornosti, je návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže aj s jednotlivými 
parametrami. Ako už spomínal pán starosta, jedná sa o nebytový priestor o výmere 45 metrov štvorcových 

na Teplickej ulici číslo 19. S podmienkami súťaže, ste sa mohli oboznámiť. Sú v podstate popísané 

najzávažnejšie body, ktoré sú. Je plocha prenajatej plochy alebo prenajímanej plochy a taktiež doba nájmu. 
Náš návrh je, aby doba nájmu bola päť rokov. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Markuš. 
 

Adam Markuš, poslanec: 

My sme na finančnej komisii k bodu 13 aj k 14 dali podnet, aby sa súťažila len doba dvoch rokov, prípadne 
dvoch rokov s opciou. Čo ale sa chcem opýtať, že či je to zámer, aby tí budúci nájomníci mali motiváciu 

tam ísť na dlhšie obdobie, alebo či je úrad ochotný zvážiť ten podnet od finančnej komisie, že vysúťažiť to 

len na obdobie dvoch rokov. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

V zásade sa deje - doba nájmu päť rokov. Cieľom je zjednodušenie administratívnych náležitostí a taktiež 

možno nejaké motivačné pre prenájom, aby bol záujem o túto nehnuteľnosť. Neni to však žiadna 
podmienka, preto môžem pristúpiť a osvojiť si Váš návrh. Autoremedurou a môžeme pristúpiť tomu, že to 

bude dva roky, možno opcie. 

 

Matúš Čupka, starosta:  

Ďakujem pekne. S faktickou poznámkou je prihlásený pán poslanec Hric. 

 

Pavol Hric, poslanec: 
Ďakujem za slovo. Možnože by sme mohli ísť cestou. Jedna vec je doba prenájmu a druhá vec je stanovenie 

fixnej ceny za nejaké obdobie. Čiže ja by som doporučoval ponechať tú dobu prenájmu, ale dohadovať 

cenu v dvoch ročných intervaloch. Ďakujem. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Spýtal by som sa tak, že či to má formát nejakého poslaneckého návrhu, v ktorom by sa hlasovalo, alebo či 
je to nejaká idea, s ktorou chceme ako keby pracovať. Aby som tomu rozumel, či je to podnet alebo 

predložíte nejaký návrh poslanecký, o ktorom budeme hlasovať. Poprosím zapnúť pána poslanca Hrica. 



 

Pavol Hric, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Ja som predpokladal, že súčasťou tej autoremedúry prednostky by mohol byť takýto 

návrh, ale zjavne som povedal zle, že. Išiel by som teda cestou poslaneckého návrhu.  

 

Matúš Čupka, starosta: 

Dobre, tak ťa potom poprosíme odovzdať návrhovej komisii, aby to potom mohla prečítať a mohli sme o 

tomto návrhu hlasovať. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďakujem pekne. Ak sa môžem spýtať v tom návrhu, ktorý budete dávať, myslite napríklad inflačnú dĺžku 
alebo niečo v tom zmysle, ktoré by nám definovalo možnosť úpravy výšky nájomného vždy v nejakom 

termíne. 

 

Pavol Hric, poslanec: 
Neišlo o to, aby sme využili aj ten motivačný aspekt päťročného nájmu, aby ten prenajímateľ mal takú 

istotu. V kombinácii s tým, že vidíme, ako sa menia ceny, aby sme mali možnosť reagovať dajme tomu po 

dvoch rokoch na rastúce ceny, prípadne klesajúce ceny podľa vývoja. O nič iné mi nešlo. V podstate v tom 
znení toho návrhu navrhnem oddeliť tieto dve skutočnosti. Neviem, či vám stačí čo. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Poprosím vás chvíľočku. Poprosil by som pána vedúceho Koleka, že by prišiel. Alebo ak máte mikrofón, 

môžte aj odtiaľ. 

 

Marián Kolek, právne odd.: 
Dobrý deň, inflačná dĺžka je súčasťou podmienok obchodnej verejnej súťaže, čiže my ako prenajímateľ 

budeme mať 1 krát ročne právo teda zvýšiť nájomné. Možno to je odpoveď na Váš podnet. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne, pán poslanec Markuš. 

 

Adam Markuš, poslanec: 
Tak môžte len pre mňa vysvetliť v obidvoch, teda v bode 13. aj 14. budú uchádzači súťažiť tak, že navrhnú 

mesačnú sumu na prvý rok a tú vysúťaženú má právo mestská časť každý rok zvyšovať o štatistickú 

infláciu? 
 

Marián Kolek, právne odd.: 

Tak áno, uchádzač vždycky vlastne pošle minimálnu sumu. Ja ešte doplním tú informáciu, že ten znalecký 
posudok už máme vypracovaný a to nájomné bude a teda znie na 285 eur mesačne. Čiže uchádzač dá 

ponuku v minimálne takejto sume a keď dôjde k nejakej inflácii, tak vždycky ku koncu roka bude mať 

mestská časť teda právo jednostranne zvýšiť nájomné. 

 

Adam Markuš, poslanec:  

Myslím si, že to spĺňa to, čo finančná komisia chcela zabezpečiť. 

 

Matúš Čupka, starosta:  

S faktickou poznámkou pán poslanec Hric. 

 

Pavol Hric, poslanec:  

Ďakujem. V týchto intenciách sa vzdávam svojho poslaneckého návrhu a súhlasím. 

 



Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Poprosil by som teraz návrhu komisiu, aby prečítala návrh uznesenia v pôvodnom 

znení, samozrejme s tým, že vlastne budeme teraz hlasovať. Priznám sa, že teraz trošku, že o piatich rokoch? 

Alebo o dvoch? Alebo chceme teraz o piatich rokoch? Dobre, čiže, finančná komisia chce teda hlasovať o 

piatich rokoch nájomného vzťahu. Čiže bez autoremedúry pani prednostky súhlasíte s tým, že sa vzdávate 
autoremedúry. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
 Áno, súhlasím. 

 

Matúš Čupka, starosta:  
Ďakujem pekne. Tak poprosím prečítanie úplne pôvodného návrhu s piatimi rokmi. 

 

Návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje vyhlásenie obchodnej verejnej 
súťaže na predloženie najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie nájomnej zmluvy na prenájom nebytového 

priestoru o výmere 45 metrov štvorcových, nachádzajúci sa v katastrálnom území Nové Mesto na Teplickej 

ulici číslo 19 v Bratislave, súpisné číslo a parcela a list vlastníctva podľa predtlače v správe mestskej časti 
Bratislava-Nové Mesto. B) priložené obchodné sú obchodné podmienky verejnej súťaže bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 20 

poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal, 1 nehlasoval. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

20 0 0 1 21 

 

14. Návrh na vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže na uzatvorenie Nájomnej zmluvy na prenájom 

nebytového priestoru o výmere 42,01 m2, nachádzajúci sa v k.ú. Nové Mesto na ul . Račianska č. 97 

v Bratislave, súp. č. 1530, parc. č. 13100, zapísaný na LV č. 2929 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Pokračovali sme teda ďalej v programe. Ide teraz o bod číslo 14. To je návrh na 

vyhlásenie obchodnej verejnej súťaže na uzatvorenie nájomnej zmluvy na prenájom nebytového priestoru 

o výmere 42,01 metra štvorcového, nachádzajúci sa v katastrálnom území Nové Mesto na Račianskej ulici 
číslo 97, Bratislava, súpisné číslo 1530, parcela číslo 13100, zapísanej na liste vlastníctva č. 2929. Poprosím 

o stručné slovo pani prednostku. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Rovnako ako v predchádzajúcom bode, aj tu sa jedná o nevyužívaný nebytový priestor, ktorý sme 

vlastníkom. Z tohto dôvodu pristupujeme k obchodnej verejnej súťaži s rovnakými podmienkami, ako boli 
povedané v predchádzajúcom prípade. Znalecký posudok taktiež bol vypracovaný nájomná alebo teda 

minimálna cena nájmu je 280 eur mesačne. Taktiež nájomná zmluva navrhujeme na päť rokov a môžeme 

teda, tak ako už bolo povedané, tie isté podmienky, čo sa týka inflačnej doložky. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Markuš. 

 

Adam Markuš, poslanec: 
Ja len úplne krátko. Obidva prípady. Nemuseli by sme sa tu krútiť, keby počas komisie niekto nás dokázal 

usmerniť, že tá infekčná doložka tam bola zahrnutá. Čiže pamätám si myslím si, že naša komisia bola, žiaľ 
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hneď po tom sľube tých komisií volebných. Ale do budúcna je ideálne, keď na tej komisie niekto, kto vie 
operatívne zareagovať na podnety a mohli by sme to mať vyriešené. Takže to len taký pri pripomienke 

nejaká. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Do diskusie je nikto ďalší prihlásený a tak by som poprosil návrhovú komisiu o 

prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Návrh uznesenia Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje a vyhlásenie 

obchodnej verejnej súťaže na predloženie najvhodnejšieho návrhu na uzatvorenie nájomnej zmluvy na 
prenájom nebytového priestoru o výmere 42,01 metra 2, nachádzajúci sa v katastrálnom území Nové Mesto 

na Račianskej ulici 97. Špecifikácia podľa predtlače. B priložené obchodné podmienky verejnej obchodnej 

súťaže bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. Za 

bolo 21 poslancov a poslankýň, nikto neboli proti, nikto sa nezdržal. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 

 

 
 

15. Návrh na schválenie zmeny účelu nájmu nebytových priestorov v administratívnej budove na 

Hálkovej 11 v Bratislave v prospech Hlavného mesta Slovenskej republiky Bratislavy (Mestská 

polícia) 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame k materiálu číslo 15. Návrh na schválenie zmeny účelu nájmu nebytových priestorov 
administratívnej budove na Halkovej 11 v Bratislave v prospech hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy v zátvorke Mestská polícia. Opäť poprosím o krátke úvodné slovo. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Tak, ako sa uvádza v dôvodovej správe, Táto žiadosť došla z Mestskej polície hlavného mesta Slovenskej 

republiky z dôvodu ich rekonštrukcie na Listovej ulici č.4. Žiadajú nás o o. Nájom nebytových priestorov 

kancelárie 203, 204, 212, 215, 218, 219, 213, 200, 313, 317, 318. Podrobnosti k dodatku sú popísané v 
samotnom samotnom materiáli. A v zásade nevidíme nejaký dôvod, aby tento materiál nemal byť schválený. 

Nie sú tam žiadne okolnosti, ktoré by mali tomu zabraňovať. 

 

Matúš Čupka, starosta:  

Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo, pán starosta, nemám problém podporiť tento materiál. Mestská polícia tam myslím roky 

sídli. Ja teraz mám určité zdravotné problémy a bol som v tej budove na niekoľkých rehabilitáciách. To 

budova je v dosť zlom technickom stave a som sa chcel opýtať, či mestská časť má nejakú víziu s touto 
budovou, alebo ju chce naďalej využívať aj pre ďalšie roky ako nebytový budovu výlučne na prenájom, 

pretože mestská časť tam myslím nemá samostatné žiadne priestory, ktoré by užívala. Všetky tie priestory, 
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ktoré sú v tejto budove, tak sú prenajímané ďalším subjektom. Čiže či chceme ďalej pokračovať s touto 
budovou v takomto režime, alebo máme tam prípadne iný nejaký úmysel do budúcnosti. Prestavba teraz 

myslím na byty pre učiteľov, sociálne byty, iné využitie. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ja evidujem, že v minulosti bol zámer mestskej časti túto budovu prebudovať. Myslím, že ako ste spomínali 

na nájomné bývanie alebo byty pre učiteľov. Tento zámer však sme nenašli v nejakom vyššom stupni 

spracovania, a tak bolo veľmi náročné na neho nadviazať. Momentálne je naším cieľom aj pri veľmi 
nízkych finančných prostriedkoch, ktoré máme k dispozícii na nejaké investície alebo rozvoj. Skôr 

zabezpečiť to, aby budova riadne fungovala, aby sa v nej kúrilo, aby mala technické podmienky aspoň na 

nejaké adekvátne úrovni. To je výsledkom najmä práce našich kolegov na majetkovom oddelení- Do 
budúcnosti, samozrejme, je potrebné, aby sa tá budova nejakým spôsobom zhodnotila, nakoľko už nespĺňa 

štandardy 21. Storočia, ale toto naozaj bude predmetom ešte nejakých širšie diskusií. Samozrejme aj v 

rámci tohto miestneho zastupiteľstva, lebo naozaj tie investičné náklady, ktoré sú potrebné na to, aby sme 

tú budovu posunuli vpred, sú naozaj pomerne výrazné. Do diskusie nie je nikto ďalší prihlásený a tak 
poprosím návrhu Komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto. Schvaľuje zmenu účelu nájmu časti 

administratívnej budovy na ulici Valková 11 v Bratislave, bližšie podľa špecifikácii v texte za nasledovných 

podmienok. Dodatok číslo 5 k zmluve bude zo strany nájomcu podpísaný najneskôr do šesťdesiatich dní 
odo dňa schválenia uznesenia miestnym zastupiteľstvom. V prípade, že nájomná zmluva nebude zo strany 

nájomcu v lehote podľa predchádzajúcej vety podpísaná, toto uznesenie stráca platnosť bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto prečítanom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 
 

16. Informácia o výsledkoch obchodnej verejnej súťaže na prenájom nebytového priestoru (dielne) 

o výmere 104,24 m2, nachádzajúcej sa v k.ú. Nové Mesto na Hálkovej ul. č. 11 v Bratislave, súp. č. 

2953, parc. č. 12738/9, zapísanej na LV č. 2382 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame na materiál č. 16.  Informácia o výsledkoch obchodnej verejnej súťaže na prenájom 
nebytového priestoru (dielne) o výmere 104,24 m2, nachádzajúcej sa v k.ú. Nové Mesto na Hálkovej ul. č. 

11 v Bratislave, súp. č. 2953, parc. č. 12738/9, zapísanej na LV č. 2382. Veľmi stručné úvodné slovo. Verejná 

obchodná verejná súťaž bola riadne vyhlásená a nedošlo k tomu, že by sa prihlásil nejaký uchádzač s 
konkrétnym návrhom a preto bola predmetná predmetná súťaž neúspešná a tým bola ako keby toto konanie 

uzavretá. Otváram diskusiu. Pán poslanec Markuš. 

 

Adam Markuš, poslanec: 
Mohli by sme počuť nejaké širšie poučenie z tejto situácie. Ak si správne pamätám, to sú tie priestory, ktoré 

niekto chcel. O tom my sme povedali, že urobte súťaž a potom ich nikto nechce. Keď sme robili súťaž, či 

to zle hovorím? 
 

Matúš Čupka, starosta: 
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Ak sa nemýlim, tam bol záujemca, ktorý je tam. Už teraz si prenajíma nejaké priestory. My sme na základe 
toho predložili materiál, ak sa nemýlim, do miestnej rady to až prišlo, kde padlo rozhodnutie vyhlásiť 

verejnú obchodnú súťaž s cieľom ako keby zistiť okruh záujemcov o túto budovu? Neviem, či správneho 

kolegovia povedať, že tam bola nejaká diskusia s tými potencionálnymi uchádzačmi, alebo prečo nedošlo 

k tomu, že by sa prihlásili ďalší. 
 

Adam Markuš, poslanec: 

Takže ak môžem doplniť, tak v podstate my už sme. Po tom, keď bola vyhlásená obchodná verejná súťaž, 
už nemáme možnosti konkrétne nejakých záujemcov oslovovať. Takže z našej strany tam neboli urobené 

žiadne ďalšie kroky v tomto smere. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Hric. 

 

Pavol Hric, poslanec: Ďakujem pekne. Chcel by som sa spýtať na ďalší postup v tejto kauze. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďalší postup môže byť. Buď zopakujeme súťaž s tým, že urobíme väčšiu propagáciu, alebo teda budeme 

sa na to sústrediť, poťažmo môžeme my, ako povedal kolega správneho, my priamo, keď už je vyhlásená 
súťaž, nech oslovujeme nájomcov, ale predbežne môžeme urobiť väčšiu publicitu o tom, že že takáto súťaž 

obchodná verejná súťaž žije a dať to ako prebytočný majetok ešte raz do ponuky, prípadne osloviť nejaké 

iné inštitúcie alebo iné organizácie, ktoré sa zaoberajú prenájom nehnuteľností, aby nám pomohli nájsť 
nejakého nájomcu. To môže byť postup. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Hajšel, 

 

Andrej Hajšel, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Ja len pre ozrejmenie si tej situácie tam boli viacerí záujemca, ktorí by ktorí súhlasili aj 

s tou navýšenou cenou. Tak, že tam tá komunikácia vôbec neprebehla smerom k nemu, ako som pochopil. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Môžeme vyzvať ešte raz tých záujemcov, keď urobíme, my ich vyzveme, aby sledovali naše portály. A ja 

neviem, že či sa stalo, že to bolo v dovolenkovom období a že si to proste nevšimli, že súťaž bola. Ale 
môžeme predpokladať, že toto mohlo byť jeden z parametrov, ktoré to ovplyvnili. Takže môj návrh je, aby 

sme súťaž zopakovali. 

 
Adam Markuš, poslanec: Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Korček. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Pán starosta. Ja som taktiež za to, ako moji rečníci povedali, aby bola účasť opakovaná. 

Myslím si, že tento majetok by nemal byť len tak prenajatý a mali by sme mať teda do budúcnosti príjem 
za užívanie tohto majetku formou, formou nájmu. A určite by som taktiež bol rád, keby sa do budúcnosti 

spravila väčšia propagácia týchto ponúk. A chcem sa opýtať teda, či to bolo akým spôsobom bola 

propagovaná táto ponuka, či to bolo na nejaký portálov alebo cez realitné kancelárie, či to bolo výlučne na 
základe toho, že niektorí mali konkrétny záujemcovia záujem si to prenajať a na základe toho sme vyhlásili 

verejnú obchodnú súťaž a. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Pri vyhlásení verejnej obchodnej súťaže, ako aj iných, kde máme súťaže, tak vlastne štandardne to 

zverejňujeme na našom webovom sídle. Tak isto v prípade úradnej tabule to dávame na úradnú tabuľu. Ako 



oznam už priamo kontaktujeme jednotlivých záujemcov, nakoľko toto už nie je úplne v súlade s so súťažou, 
aby sme kontaktovali nejakých dopredu záujemcov, keď už je daná súťaž vyhlásená. Samozrejme, že v 

tomto prípade, kedy sme sa poučili, tak budeme na tú propagáciu prihliadať a určite nastavíme ešte taký 

systém komunikácie, aby aby túto informáciu dostalo čo najviac subjektov alebo teda do verejnosti a aby 

sme mohli tu súťaž zopakovať úspešne. Pán právne ešte ... 
 

Marián Kolek, právne odd.: 

Keď to však môžem doplniť, tak zo zákona nám vyplýva teda povinnosť zverejňovať to v regionálnej tlači. 
V regionálnej tlači to zverejnené bolo a myslím, že išlo o Bratislavské noviny. Nie som si teraz úplne istý. 

Čiže túto povinnosť sme si splnili, ale ak sa bude obchodná súťaž opakovať, tak predpokladám, že bude 

tam jednak asi aj väčší časový priestor na predkladanie ponúk a aj teda nejaká väčšia propagácia nielen v 
regionálnej tlači. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pán poslanec Hric. 

 

Pavol Hric, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Súhlasím s mojimi predrečníkmi. Pýtal som sa na ďalší postup, preto považujem konanie 

záujemcu za taktizovanie. Aby sme si boli istý, že bude nasledovať ďalšia obchodná súťaž. ktorá  bude 
prenajatá nejakým priamym výberom a podobne. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Ďalší prihlásený je pán poslanec Korček. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo, pán starosta. No ja by som to povedal, myslím predchádzajúcim týmto zastupiteľstvom, 

splnenie minimálnych zákonných náležitostí. To samozrejme zákon nám ukladá, to musí byť, ale potom tu 
nemusíme byť my ani úradníci a môžeme nájsť nejakú umelú inteligenciu, ktorá zistí, aké sú zákonné 

povinnosti a  nám to hodia automaticky na webovú stránku a neviem kde ešte na úradnú tabuľu. Ušetríme 

dosť veľa peňazí. Ale ak chceme naozaj hospodárne nakladať s majetkom mestskej časti, tak ja si myslím, 
že aj ja to každému odporúčam, treba zájsť na Miletičova ulicu, tam také páni predávajú kapustu a ich sa 

opýtajte, že teda keď chcem prenajať niečo za najlepšiu cenu, čo by som asi mal robiť? A každý vám povie, 

že to určite dajte, čo niekde na nejaký inzerát, na nejaké portály. Čím viac ľudí o tom bude vedieť, tak tým 

viac záujemcov si vygeneruje. Takže nebudem dávať návrh uznesenia, ale pokiaľ by sa to nezlepšilo do 
budúcnosti, tak ja potom podám návrh uznesenia, že budem mať úrad povinnosť to dávať aj na webové 

portály, kde sa teda prenajímajú nehnuteľnosti. Myslím si, že každý z vás, keby ste prenajímali vlastnú 

nehnuteľnosť, tak určite by ste nešli na úrad a nedali tu len na úradnú tabuľu a by ste si to buď 
prostredníctvom realitnej kancelárie zabezpečovali, alebo by ste si to sám zabezpečili prostredníctvom X 

portálov, ktoré na toto existujú, ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Ja vlastne iba nadviazal veľmi stručne. Pred asi piatimi šiestimi minútami ste položili 

otázku, že keď budeme investovať do tejto budovy, nakoľko je štandardne adekvátny. Čiže myslím si, že tí 

záujemcovia tiež sa zaujímajú ako keby nejaký rozvoj tej stavby alebo v akom je stave. Čiže aj lokalita, aj 
ten technický stav nie je na takej úrovni z môjho pohľadu, že by som auto teraz nejak celý trhať desiatky 

potencionálnych záujemcov samozrejme spropagovať to vieme lepšie, len musíme potom myslieť aj na to, 

že tam budú z toho nejaké vyššie finančné náklady, nakoľko tie portály väčšinou ponúkajú inzerciu za za 
peniaze. Teraz s faktickou poznámkou pán poslanec Korček reaguje na  mňa? Dobre 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem. Naozaj nechcem predlžovať túto diskusiu, ale myslím, že v zmysle základnej logiky, pokiaľ by 

sme mali čosi čím širšiu ponuku, tak by sme mohli vygenerovať nejak viacerých záujemcov. Ja chápem, že 

tá tá budova je naozaj v zlom stave a treba do nej do nej investovať. Ale teda tie poplatky na tých portáloch 



sú naozaj myslím si, že úplne adekvátne, lebo minimálne voči tomu, čo potom môžeme získať, respektíve 
čo stratíme, keď budeme mať akýkoľvek nebytový priestor prenajatý. Mestská časť má niektoré nebytové 

priestory neprenáša, aké už roky. Nie je to samozrejme vaše maslo na hlave pán starosta. Už ste tu pomaly 

rok, takže ja očakávam, že sa postupne bude táto mestská časť dávať dokopy v zmysle všetkých 

predvolebných sľubov zmien, ktoré boli sľúbené, aby sa nestalo iba to, že jeden starosta bol nahradený 
druhým starostom. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujeme pekne. Toto je naším spoločným cieľom. Do diskusie niekto nie je ďalší prihlásený a tak by som 

poprosil návrhu komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto berie na vedomie výsledok obchodnej 

verejnej súťaže na uzatvorenie nájomnej zmluvy na prenájom nebytového priestoru o výmere 140,24 

metra2, nachádzajúcej sa v katastrálnom území Nové Mesto na Hálkovej ulici číslo 11 v Bratislave. 
Špecifikácia podľa pred tlače, pričom do vyhlásenej súťaže nebol zaslaný žiaden súťažný návrh bez 

pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za a nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

17. Predloženie projektu: Education for Tomorrow SK-AT (eTOM SK-AT) 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame na materiál číslo 17. Predloženie projektu: Education for Tomorrow SK-AT (eTOM SK-AT). 
Tu by som poprosil o úvodné slovo pani prednostka s tým, že aby aj reagovala na to, čo sme mali pri 

schvaľovaní programu uznesenia. To bola otázka od pani Timkovej. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Viem, zistila som od kolegyne, že ona sa tu dneska nemohla zúčastniť, takže je to nadväzujúci projekt 

projektu, ktorý už v minulosti mestská časť zrealizovala alebo na ňom participovala. V tomto ohľade my 

nie sme žiadateľom. My sme boli oslovený rakúskou organizáciou, ktorá je žiadateľom a hľadá si do tohto 
projektu partnerov tak, ako je popísané v samotnej správe. Tak  máte možnosť vidieť, že sa tam zapojí 155 

vzdelávacích inštitúcií z Bratislave Nové Mesto. Je to päť materských škôl a tri až tri školy, ktoré sú 

momentálne zapojené alebo boli oslovené a súhlasili s tým, že sa zapoja do časti vzdelávania v oblasti 
rozvíjania zručností komunikačných v nemeckom jazyku. A ešte bude jedna výzva, kde oslovíme ešte 

všetky školy a všetky materské škôlky v rámci mestskej časti s tým, ktoré by chceli byť oslovené zapojené 

práve do toho environmentálneho aspektu súvisiaci so zmenou klimatických podmienok. A to je vlastne sú 
to predmety výuky geografie, prírodovedy a tieto parametre. Takže tam ešte ako keby nebolo uzavreté to 

spektrum týchto v týchto našich zapojených subjektov a celkovo tento projekt tak ako to je. Ako už máte 

popísané, tak vlastne teraz sa dáva akurát ešte len žiadosť sa sa koncipuje. Celková hodnota toho projektu 

je do 500 tisíc eur s tým, že každý, každý z partnerov nejakým spôsobom prispieva a my teda by sme 
spolufinancovanie mali mať vo výške 8 teda celkovo je tam 8% ako financovanie naše, ale celkového 

projektu je vo výške 39 tisíc, kde vlastne nejakú časť týchto výdavkov. Následne by sme sa mali zapojiť aj 

my ako mestská časť. Takže celý tento alebo ten projekt áno, nebol odkomunikovaný na komisii. Nastal  
tam nejaký šum. Materiál bol na radu pripravený s tým, že vlastne rada nakoniec sa nekonala, tak ten 

materiálny prešiel vlastne cez komisiu a niektorí to tu vidíte momentálne prvýkrát, za čo sa ospravedlňujem. 

https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-17/


Už sa to nebude opakovať. Takáto vec vzhľadom k tomu, že je tu čas aj nejakého odsúhlasenia a 
zabezpečenie dodatočných finančných prostriedkov. Chápem, že že v tejto chvíli to môže pôsobiť 

rozporuplne. V každom prípade, zatiaľ to ešte je len zase len žiadosť, či sa chceme uchádzať spolu ako 

partneri spolu s rakúskymi partnermi, ktorí budú žiadatelia. Preto vlastne aj celý tento návrh, ktorý 

predkladáme, je koncipovaný v dvoch rovinách. Jeden je zapojenie sa do projektu a druhý je potom 
odsúhlasenie dodatočných finančných prostriedkov, ktoré by sme alokované na tento projekt. Projekt sa má 

realizovať dva roky, takže tento rozpočet alebo rozpočet tohto roka sa tu nijako nezasiahne.  

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec, Kostlán. 

 

Dávid Kostlán, poslanec: 
Ďakujem, pani prednostka. Ja by som ešte možno doplnil na základe informácií, ktoré mám od pani 

prekladateľky, že je potrebné tento návrh schváliť na tomto zastupiteľstve, pretože ten termín už sa blíži. 

To je jedna vec. Druhá vec je k tomu k financovaniu 8 percent. Podľa jej informácií bude rozložený do 

viacerých rokov, takže my nebudeme platiť tých 39 tisíc naraz, ale bude to postupne rozložené. Takže to 
zatiaľ nebude tak vysoká. A vlastne tento projekt nadväzuje na ten predchádzajúci projekt Interreg, kde aj 

školy boli naše zapojené a takže myslím, že tá skúsenosť s tým je dobrá. Takže ja by som bol za podporenie 

tohto projektu. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne a iba doplním, že aj keď máme si nateraz na základnej 

škole za kasárňami, tak táto škola, kde tradícia nemeckého jazyka je prítomná, tak tá bola tiež zapojená do 
tohto projektu. P- poslanec Markuš. 

 

Adam Markuš, poslanec: 

Ja by som chcel poprosiť o vysvetlenie, že tých 493 tisíc to je popis kompletne celého projektu, kde je tých 
155 škôl a tak. Tak sa mi to javí, lebo aj v navrhnutom uznesení píšeme, že že zabezpečíme dostatok 

prostriedkov na realizáciu svojej časti projektu. Mne nie je jasné, čo je naša časť projektu, lebo chápem tak 

ten materiál, že mestská časť Nové Mesto nemá vynaložiť pol milióna na túto akciu, ale len nejakú akože 
malú časť celého obnosu a ja v tejto chvíli nie som úplne stotožnený zahlasovať za toto znenie uznesenia, 

lebo je to trošku zmätočné. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Áno, máte pravdu, je to zmätočné. Sú tu celkové oprávnené výdavky, ako keby našej časti. To znamená 

tých výdavkov, ktoré budú financované alebo financované v rámci našich škôl s tým, že sa jedná o 

nenávratnú finančnú pomoc vo výške 454 tisíc. A to ako financovanie vtedy 8%, ako hovoril vlastne už 
kolega poslanec, že to bude rozdelené potom do viacerých častí. Súčasťou týchto nákladov sú jednak sú 

tam didaktické pomôcky, cestovanie, sú tam refundácia miezd učiteľov na tých daných školách, ktoré sa do 

projektu, za čo sa zapoja, zapoja. Pardon. A tým pádom áno, tých pol milióna eur, ktoré sú, je ako keby 
naša časť z celého projektu ten projekt väčší. Ten projekt je samozrejme, keďže tam má 155 subjektov, tak 

ten projekt je radovo omnoho väčší. Ale keďže ja nepoznám ešte dneska nepoznám celý projekt v tom 

rozsahu ako ho bude žiadateľ, teda rakúsky žiadateľ predkladať, tak vám teraz neviem povedať, aká je 

celková hodnota toho projektu, ale predpokladám, že tam sa bavíme o miliónoch eur. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pani poslankyňa Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Tým, že ja som videla ten bod 17, ja som si trošku to naštudovala. Viem, 

že už to robíme tretíkrát. Tento projekt prvý krát to bol aby ste aj vedeli viac informácií. Prvý rok to alebo 
teda prvé, prvý krát to boli škôlky, potom už boli zahrnuté nielen škôlky aj školy. Teraz ako vy hovoríte, 

mali by to byť zase škôlky a školy. Ja a z tohto akože ako aj predsedníčka školskej komisie je to výborný 

projekt, mali, akože podľa mňa aj dobrá odozva. Podpora je akože by mala byť, ale ja stále sa pýtam a idem 



sa pýtať ešte raz z nášho úradu, či to sme schopní zvládnuť administratívne a hlavne finančne. Mňa veľmi 
mrzí, že projekt začína 1.10. To tu nebolo možno povedané a vy teraz nám to predložíte tri dni pred. Že 

rýchle, rýchle musíme. Je to výborné. Áno, je to výborný projekt, ale nemáme všetky informácie. Takže ja 

sa chcem spýtať, či to teraz zvládneme. A stále ešte nemám úplne jasno, aj keď sa kolega na to pýtal, že či 

my musíme dať už tých 493 519, musí naša mestská časť nájsť v rozpočte a potom z toho to najprv preplatia, 
akože zaplatíme a potom nám to bude vraj vrátené. A vlastne my zaplatíme už po vyúčtovaní tých 39 481. 

Aj tu ešte vyjde ďalšia otázka, že je tam napísané v objeme minimálne osem percent, takže to môže byť 

minimálne 39 a môže to rásť. Mali sme. Dostali sme informáciu, že náš rozpočet je veľmi napätý, že sme 
veľmi na tom na tenkom ľade a teraz nám predkladáte takúto akože informáciu. Hovorím, je to výborný 

projekt, ale 493 tisíc. Dobre, dáme to na tri roky alebo na dva roky, tak to bude možno tých 150 / 180 tisíc 

ročne. My to máme teraz niekde v rozpočte nájsť. A vlastne dobre viete. Ale my to zase musíme dať. Nejaké 
zálohové zase musíme požiadať. Ale my najprv musíme matky tých 500 tisíc a pýtam sa teraz nášho úradu 

máme na to? Ja a podľa toho sa môžem z môžem potom zahlasovať. Ako projekt by som chcela podporiť, 

ale keď poviete, že akože nemáme na to, nie je to v rozpočte. Vieme, že už aj úver máme. Vyčerpaný z 

úveru dostalo 33 tisíc, tak tu máme úplne nejaké iné sumy. Takže na toto by som sa chcela spýtať. Pýtam 
sa možno preto viac, lebo nebolo to v komisii. Ďalšia otázka je, či už bola, ale to ste už odpovedali či už 

bola zaslaná žiadosť, že len teraz sa zasiela, aký je náš podiel? To sa týka tých 8 % je celkovo, alebo teda 

to je to minimálne z toho? Alebo hovorím tých 500 musíme mať 500 tisíc približne. A ešte potom ďalšie 
otázky je, že ktorých konkrétne škôl sa to týka a škôlok? Koľko detí sa to týka, keď máme vynaložiť a mám 

stále pocit, že to idú stále tie isté? Neviem, či neboli oslovené, alebo nevedia o tom tie iné školy. To je ale 

fajn, že ste vy povedali, že by mohli byť zapojené aj iné. Takže chcem sa skôr spýtať na to financovanie a 
od toho sa bude odvíjať moje hlasovanie a potom, že ktoré školy? A ešte možno posledné, že či som to 

dobre pochopila, ako ste vy, pani prednostka povedali, že teraz nám ide iba aby bola zaslaná žiadosť a až v 

druhom kroku to myslím si, na ďalšom zastupiteľstve budeme schvaľovať, či vôbec do toho projektu 

pôjdeme, či nájdeme tie financie. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

 Skúsim. nejdeme neúplne ani od začiatku, ani od konca. Keď niekde, tak od stredu. Začnem tým, ktoré 
škôlky a školy sú teraz zahrnuté v tej oblasti bilingválneho vzdelávania alebo teda v nemeckom jazyku a 

slovenskom, Tak do tohto sa zapojili škôlky Šancová, Jesseniova, Sadrová, Na Rovine a Legeárskeho. A 

školy. Je to základná škola Sibírska, Sadrová a základná škola za kasárňou. Aktuálne teraz už tie, ktoré nám 

potvrdili svoju účasť, ktoré sú zakomponované v tom bungete, ktorý je teda do toho pol milióna s tým, že 
to je to minimum, je tých 8 percent. A keď zapojíme v ďalšej výzve, alebo teda vo výzve, ktorá pôjde na 

školy, ako som spomínala, že ich oslovíme ešte či sa nechcú aj v zmysle klimatických zmien zapojiť aj 

ostatné školy, možno aj tie, ktoré nemajú úplne výuku nemčiny, ale dajme tomu majú výuku angličtiny, tak 
by sme zapojili aj tieto školy. V tom prípade predpokladám, že nám môžu narásť, ako keby tie celkové 

výdavky alebo celkové náklady z tých 500 tisíc aj na vyššiu sumu. A vtedy ten príspevok, čo je minimálne 

osem percent, by samozrejme bol vyšší, lebo teraz je to 39 tisíc vypočítané z zo 400 454. To znamená, že 
by samozrejme, keby sme navýšili tú túto sumu, tak by sa nám navýšil aj ten príspevok, takže by to bolo 

tých to minimum je, že nie minimum 8%, ale minimum je tá hodnota  finančná. To to znamená, že ona by 

sa navýšila a stále by to bolo 8% ale voči inému základu. Takže tu sa to môže ešte navýšiť. To je jedna vec, 

druhá vec. Počet detí mám teraz neviem povedať, že koľko to je, lebo nemám to dopodrobna naštudované. 
A čo sa týka tých tá otázka toho prefinancovania, tak tým, že sú to aj náklady, ktoré škola má, bez ohľadu 

na to, či sa nejakým spôsobom do toho zapája alebo nezapája.  Sú to mzdy učiteľov a tie proste idú. My si 

týmto vieme pomôcť, pretože vlastne my potom nejakú časť tej mzdy 1. Fungujeme z tohto projektu. My 
dostaneme ako keby späť peniaze a tie môžeme potom používaná na ďalšie aktivity. Takže pre nás je určite 

výhodné ísť do takýchto soft projektov, ktoré sú, ktoré nám pomáhajú ponižovať, ako keby naše bežné 

náklady, ktoré máme. A to je ďalšia vec, že sú to bežné výdavky. Neni sú to kapitálové výdavky a tá časť, 
ktorá samozrejme je tu nad nami všetkými je ako taký veľký, čierny mrak je čo sa týka hlavne kapitálových 

výdavkov, ktoré nás ťažia a ktoré sa ukazuje, že naozaj tá platobná schopnosť miery a tá disciplína, ktorú 

oni majú a súvisí to aj s tými dodatkami, že to nejde tak, ako by sme chceli a nás to stavia do roviny toho, 



že my to najprv vlastne všetko platíme a potom následne zúčtované na Miri a ten cashflow neni úplne 
optimálny. Tak to sa týka kapitálových výdavkov. Táto časť sa týka bežných výdavkov. Bežné výdavky sú 

vlastne tie, ktoré v rozpočte si nastavujeme ná na ďalší kalendárny rok alebo na ďalšie tri a pracujeme s 

ním s nimi. Za mňa toto tento projekt neni nijako ohrozujúci našu  finančnú stabilitu, takže bez ohľadu na 

to, do akej výšky pôjdeme, tak v podstate pokiaľ ideme stále v nejakých do 100 tisíc eur financovania na 
ten projekt, tak to v rámci bežných výdavkov je to stále v poriadku, aj keby to bolo na jeden rok a toto je 

dokonca na niekoľko rokov rozdelené, takže tá záťaž tam nebude taká. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Hric. 

 

Pavol Hric, poslanec: 
Ďakujem za slovo. Po takmer rok trvajúcich skúsenostiach s inkasovanie nenávratného finančného 

príspevku neoplýva až takým optimizmom ako pani prednostka. A moji predrečníci už povedali skoro 

všetko, čo som chcel povedať, ale okrem slova minimálne, ktoré spomínala kolegyňa Timková, má tam 

desia navrhuje aj dve slová neoprávnené výdavky. A tak, ako som povedal, po tých skúsenostiach, ktoré 
mám, hoci to nie je klasická investičná akcia, ale riziko, ktoré nám z toho hrozí ako v mestskej časti 493 

tisíc, je z môjho pohľadu riziko, ktoré prevyšuje aj výhody z inak veľmi dobrého projektu, ktorý si myslím, 

že tento projekt je. Čiže ja nemôžem zahlasovať za toto uznesenie z obavy o naše finančné zdravie, ktoré, 
ako spomínala aj pani prednostka, je chabé. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem mu s faktickou poznámkou pani poslankyňa Timková. 
 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ďakujem veľmi pekne. Ja som sem ešte zareagoval, ja som si len zle značkovaná pani prednostka. Ja som 

si teda ešte chcela overiť. Teraz ideme schvaľovať len podanie žiadosti a potom to ešte by som bola ochotná. 
A ak nám potom dáte bližšie informácie a bližšie vyčíslenie a budeme schvaľovať už v rozpočte ďalšiu tú 

čiastku a nám poviete, či na to máme a tak ďalej, lebo presne ja mám obavu po týchto skúsenostiach je 

pomaly október a my stále na Miri nemáme žiadosti, neposielajú nám spätné preplatenie, takže nejde to tak, 
ako by sme si možno predstavovali. Tak ešte raz sa pýtam, teraz je iba schvaľovanie žiadostí. A po druhé, 

že či máme v podstate na to, že či je to tých 493 519 musíme mať v podstate na účte? 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Nie je to teraz povinnosť vlastne žiadame alebo predkladáme materiál, v ktorom je jednak téma, aby sme 

sa vôbec stali partnerom toho projektu, to znamená zapojili sa do danej predloženej žiadosti. To je tá a ten 

jeden okruh. A samozrejme s tým už súvisí po tom, ako keby aj náš nejaký záväzok finančný, že si budeme 
plniť tu svoju úlohu. Čo sa týka toho, že či to musíme mať na účte, nie je to internetové projekty nie sú tak 

nastavené, ako sú nastavené, alebo boli nastavené pravidlá výrobe. Jednak ani MIRI nie je riadiaci orgán, 

čo je teda veľmi pozitívna vec, ale riadiaci. Toto je rakúsko slovenský program. Riadiaci orgán je na 
rakúskej strane, my máme iba koordinátora v rámci Slovenska, takže tie tie opatrenia tam idú, tam idú úplne 

iným, iným spôsobom. Lenže že tam ani nedochádza pravidelne k nejakým takým to nuansom, ktoré sa 

dneska stretávame pri investičných projektoch. To znamená korekcie a tak ďalej. Tam ide naozaj pri 

interregových projektoch ide len mne sa zdá, že nejaké päť percent alebo koľko z celého Interreg. Ide nám 
vzorku do Bruselu, ktorá posudzuje, Takže tam by som sa toho úplne nebála. Interregové projekty sú v 

tomto veľmi, veľmi fajn, dobre sa implementujú. Čo sa týka finančných prostriedkov, tie my tie náklady 

vynakladáme tak či onak, určite budeme mať s tým spojené aj nejaké ďalšie výdavky, ktoré my ale vlastne 
budeme alebo financujeme z bežných transferov, ktoré už dneska realizujeme a budeme si priebežne žiadať 

o refundáciu tých výdavkov. Takže ako keby áno musíme ich mať, ale my ich aj dneska už máme a 

používame ich tie finančné prostriedky, lebo my tým školám posielame transfer na mzdy, na pomôcky a tak 
ďalej a tak ďalej. Toto všetko platíme a akurát z toho si môžeme polepšiť, pretože nejakú časť tých 

výdavkov si dáme preplatiť. 

 



Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne za reakciu. Pán poslanec Markuš. 
 

Adam Markuš, poslanec: Takže bežné výdavky škôl ako mzdy, nožnice, papiere, cesťáky na workshopy 

a tak ďalej, budú vynakladať školy. Potom tie zoberieme. Napíšeme Rakúšanom, že učiteľka, tá bola tam a 

tá bola tam. Daj mi peniaze a tie peniaze prídu na úrad, nie do školy. 
 

Barbora Mareková, prednostka: Na úrad. 

 
Adam Markuš, poslanec: Ako budete mať dohodnuté. Asi ste tie interligy robili už v minulosti, ale čo z 

toho má tá škola finančne, keď extra budú robiť prácu navyše? Aké? Ako sa to vlastne vyrovná medzi 

úradom a školou? Lebo škola sa zapojí. Pošle ľudí na nejaké veci a tak ďalej. A vy vravíte, že si to úrad 
vypýta, ale to sa vráťte naspäť do školy, či či alebo nie? Alebo ste tu v úrade a škola skončí tak, že síce som 

poslala učiteľky na workshop, síce som zorganizovala 100 milión vecí, musela som to, alebo musel, keď je 

pán riaditeľ zorganizovať vo vlastnej réžii a úrad si na mňa vypýta peniaze. Čiže toto mi tam trošku neni 

jasné, že to je nastavené. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

My tomu tej škole alebo tú zriaďovateľovi samozrejme tie peniaze posielame. Jednak len ten finančný tok, 
aby to, lebo tie náklady vytvára škola, lebo ona to organizuje alebo sa zúčastňuje. Presne tak, ako ste 

povedali. To znamená, náklady sa tvoria priamo v tom subjekte. My posielame školám peniaze. Oni budú 

používať tie peniaze, ktoré my im posielame v rámci transferov. To znamená oni tá škola si nemusí teraz 
robiť tú ako keby mimoriadnu rezervu, lebo my budeme s nimi vlastne komunikovať o tom, že keď sú 

zapojení, asi sa im zvýšia náklady. Takže budeme musieť im posielať viacej. Preto potom pri keď peniaze 

dôjdu, preto si ich my nechávame, lebo my sme to tej škole už dali dopredu tie peniaze, že oni dostali od 

nás, alebo dostávajú od nás peniaze, tá nám tak chce. To vymenovali učitelia, teda platy, pomôcky, cestovné 
a tak ďalej. Lebo to všetko je vypočítané. Oni vedia dopredu a vlastne nám žiadajú, akú budú nám finančnú, 

ako posielame finančné prostriedky a preto my si tú potom budeme zúčtovať. Ako my, my ako úrad sa 

nebudeme na tom nijako a buď nedochádza k nejakému obohacovaniu, alebo kumulovať nejakých 
dodatočných finančných prostriedkov u nás na úrade. Tie peniaze, ktoré nám prídu, tak tie reálne boli 

odoslané predtým tým školám tým subjektom, ktoré už zaplatili. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. 
 

Barbora Mareková, prednostka: Okrem toho poviem, že samozrejme interiérové projekty alebo takéto 

soft projekty ich primárnou úlohou ani tak nie je kumulovanie nejakého kapitálu alebo alebo niečo v tomto 
duchu. Toto sú vlastne finančné prostriedky zamerané na rozvoj mäkkých aktivít. A je to o tom, že ten učiteľ 

mal tú príležitosť ísť tam a tam má, no je s tým určite nejaká práca navyše, ktorú ale on má zaplatenú ten 

učiteľ v lepšom prípade, ak to tak má dohodnuté v rámci svojho pracovného času a ale sú zapojené. Proste 
tie benefity sú hmatateľné. To je vzdelávanie mládeže, zapojenie nové techniky. Ja neviem zvyšovanie svoje 

vlastné know how alebo niečo na tento spôsob. To je rozdiel medzi medzi mäkkými a tvrdými investičnými 

projektmi. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, Pán poslanec Kostlán. 

 

Dávid Kostlán, poslanec: 
Dve veci. Prvá reakcia, že toto je presne ten príklad toho, že ako chceme to robiť. To, čo hovoria aj školy, 

že my sme tam Nové mesto ako projektový partner a pomáhame tým školám ich odbremeňuje, že keď oni 

radi vstupujú do tých projektov a nemusia si to robiť sami. My sme tam ten projektový partner. Presne o 
tom mala byť tá diskusia, že toto chceme touto cestou ísť. A tá skúsenosť minulosti bola dobrá. Pani 

riaditeľka, tiež si to pochvaľuje  Za kasárňami chce do toho ísť aj naďalej. A druhá vec faktická k tomu, k 

tomu k tej dôvodovej správe. Ja keď som hľadal na základe prečítaných dôvodovej správy, že kde je tá 



výzva, tak vlastne ona presne ona nie je na našich stránkach ešte vyhlásená, pretože tam ten a ten riadiaci 
orgán dnes nie je slovenský, ale tým pádom by sa asi mala opraviť tá dôvodová správa, pretože tam je 

napísané, že v tej dôvodovej správe, že ministerstvo, teda Miri ako riadiaci orgán pre program spolupráce 

Interreg VI. A. Tak neviem, či tam nie je chyba. Ďakujem. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne. Ja by som ako keby nadviazal v tom zmysle, že keď sa rozprávam 

s riaditeľmi, aby riaditeľka mi našli zariadení tak často spomína ako keby tá téma toho, aby u nás 

zabezpečovala nejakú silnejšiu technickú pomoc. Napríklad pri týchto projektoch, že žiadateľmi je mestská 
časť, tak dochádzky rôzne tabuľky a takéto podklady, ktoré potrebuje donor, tak to zabezpečujeme vlastne 

my na úrade a nemusia sa s tým administratívne zaťažovať tie školy až tak, ako keby boli priamo 

žiadateľom. Pán poslanec Fiabáne. 
 

Michal Fiabáne, poslanec: 

Ďakujem pekne za slovo. Ja som mu chcel krátky komentár, že sa stotožňujem s tými otázkami aj obavami 

niektorých kolegov v kontexte tej finančnej situácie mestskej časti. Zároveň sa na to snažím pozrieť z tej 
druhej stránky, že práve v kontexte tej finančnej situácie, v ktorej sme si myslím, že je dôležité chytať sa 

čo najviac príležitostí, ktoré nám dávajú možnosť urobiť niečo navyše, aby sme neskončili len tým, že 

kúrime a svietime. Čiže moje moje nastavenie, že tá opatrnosť je namieste. Ale zároveň sa snažím vnímať 
aj tento tento rozmer a preto viem, čo ste mi na tento návrh podporil. 

 

Matúš Čupka, starosta:  Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Timková. 
 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ja už len veľmi krátko, takže ja som chcela skôr to, že či nám teda môžete do budúcna dodať ten kompletný 

dokument ohľadne toho a či teda ak tomu teda dobrého rozumiem, ešte si to overujem, že bude potom v 
ďalšej zmene rozpočtu to zahrnuté. Či to nemusí byť tým, že sú to bežné, 

 

Barbora Mareková, prednostka: Aj aj bežné, mávame v rámci to sa robí rozpočtovým opatrením, ale 
nepredpokladám, že to pôjde. Už to nepôjde do tohto rozpočtu roku 23. Finančne výdavky budú zahrnuté 

a tento projekt bude do rozpočtu 24. Lebo k finančnému plneniu, aj keby sme sa už teraz prihlásili, tak my 

ešte asi nebudeme mať finančné plnenie v tomto roku. 

 
Matúš Čupka, starosta: Faktickou poznámkou pani poslankyňa Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 
Ešte raz, že administratívne to teda zastrešuje náš úrad a škola len potom predkladá výkazy. Áno, v podstate 

celý ten administratívny tím ako koordinačný je na úrade, ktorý manažuje celý projekt a vlastne kooperácia 

s jednotlivými subjektmi, aby sme potom ako školami, aby sme vedeli aj ako sú zahrnuté a zakomponované 
do projektu, ktoré výkazy, ako toto všetko už vlastne prebieha a budeme budovať určite na tom, na tých 

skúsenostiach, ktoré máme, s tým, že ten tím na úrade je a záleží aj od toho počtu zapojených škôl, ktoré 

sa do toho dajú, že či ten tím bude stačiť, aby bol taký, ako bol. Alebo budeme k tomu ešte pridávať nejakých 

ďalších ľudí, ale určite chceme tieto projekty je to aj vizitka nás ako takých ako mestskej časti. Akým 
spôsobom sa vieme do toho zapájať to znamená, že že určite je potrebné, aby tá koordinácia bola bezchybná. 

 

Darina Timková, poslankyňa: Takže podávame žiadosť a peniaze na to sú. 
 

Barbora Mareková, prednostka: Áno. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Hajšel. 

 

Andrej Hajšel, poslanec: 



Ďakujem za slovo. Mňa by zaujímalo, keď ste si vymenovali školy, respektíve škôlky alebo zariadenia, 
ktoré sa toho zúčastňujú, či to znamená, že všetky deti, ktoré sú na týchto škôlok a školách alebo len 

vybrané, alebo ktoré o to prejavia záujem. A v súvislosti s tým, keď sa bavíme o tom bagete, respektíve o 

tom maximálnom možnom alebo aktuálnom, ktorý je tam, je požadovaná finančná rezerva. Tak si vieme 

povedať, že keby sme do toho zahrnuli všetky školy a škôlky u nás, že čo by to znamenalo len z toho 
maximálne estetického hľadiska, či toto nejaká  má ale prepočítaná alebo či to mám.  

 

Barbora Mareková, prednostka: Takže neviem vám v tejto chvíli úplne povedať. Predpokladám, že tá 
suma vychádzala z nejakej z nejakých skúseností z minulých projektov, že viac menej, keďže to bol taký 

ešte ako keby surový nástrel, že sa oslovili školy, vedeli sme, že ich tam je tri plus päť škôlok plus mínus 

presne nejaký počet detí, ktoré v tých v tých zariadeniach sú. A keďže to bolo teraz momentálne zamerané 
na nemčinu, tak asi ani neboli všetky, ale asi také, ktoré komunikujú plus pracovníci vzdelávacích 

ustanovizní a neviem vám povedať teraz ten počet, ale predpokladám, že to bolo naozaj to číslo nejaké 

nahrubo vypočítané, kde sme to tak plus mínus videli, že asi aj podľa toho programu aký je. Tým, že 

nemáme tu teraz úplne kompletný program toho celého projektu, tak neviem, že či to je v nejakých 
vorschuss alebo v čom a či sa počítala účasť. Asi nejako sa to vypočíta, lebo takýmto spôsobom verím 

tomu, že keď budeme mať tú žiadosť, tak my vám tú žiadosť alebo tú participáciu v mestskej časti a o 

organizácii vieme zaslať bližšie. Ja to teraz tejto chvíli neviem vám. 
 

Dávid Kostlán, poslanec: 

To som chcel poprosiť, že v súvislosti s tým tou druhou, s tou druhou fázou schvaľovania, potom následne 
by toto bolo celkom fajn mať, keby už zanalyzoval, že aké počty detí vlastne ide, koľko tried, respektíve 

koľko je to maximum, čo? Čiže by nás to mohlo stáť do budúcna, ak by sa zapojili všetky, ktoré majú 

napríklad vzdelávanie v nemčine. Keď sa školy začnú prihlasovať. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Svoje skúsenosti, ako rodičia Za Kasárňou, ako to bolo v minulosti nastavené tak, že samotné vedenie školy 

určilo, ktoré triedy budú do tohto programu zapojené. Z toho, čo som pochopil, tak ambíciou bolo to, aby 
neboli napísané, že aj všetky druhej triedy, ale napríklad dve zo štyroch, pričom ako keby tie, čo neboli 

zapojené, sa zapálili o rok ako tretiaci triedy. Čiže to tak keby rotovalo , lebo tam vždy je ako keby nejaký 

limit do počtu tých detí, ktoré sa môžu zapojiť a tam si vlastné riaditeľky určujú, že ktoré z nich to sú. A 

tak, aby to nejakým spôsobom bolo koordinované aj s možnosťami tej danej triedy, pokiaľ ide o tú krúžkovú 
činnosť. To znamená, že každá škola poskytuje nejaké krúžky alebo nejakú činnosť navyše a aby sa nestalo, 

že jedna trieda bude mať tento nemecký program a popritom sa aj tam budú kryť a ja neviem ďalšie dve 

alebo tri rôzne aktivity a bude potom problém získať tie deti do tohto programu. Takže to siete školy snáď 
koordinovať. Pán poslanec Kostlán. 

 

Dávid Kostlán, poslanec: Aby nedošlo k nejakej nejakému omylu. Ja nerozumiem, ako dvakrát to ideme 
schvaľovať, pretože tu v tom návrhu uznesenia je napísané, že schvaľujeme zapojenie mestskej časti do 

projektu a predloženie žiadostí o nenávratný finančný príspevok. Tak nerozumiem prečo. Čo by sa ešte 

malo iné schvaľovať okrem tohto? 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Súvisí to so schvaľovaním rozpočtu na daný kalendárny rok. Čiže keď budeme sa rozprávať o roku na rok 

2024, tak my to tam samozrejme zahrnieme. Vyargumentujeme, prečo je potrebné, aby to v tom rozpočte 
bolo. Ale vy budete musieť ako keby tieto zdroje schváliť aj druhýkrát v tom celkovom návrhu rozpočtu. 

Do diskusie nie je tu nikto ďalší prihlásený a preto poprosím návrhov Komisiu o prečítanie. Pán poslanec 

Fiabáne. 
 

Michal Fiabáne, poslanec: 



Vráťme sa na poslednú chvíľku prihlásenia. Otázka V nadväznosti čo ste pán starosta hovoril, že aké, Potom 
by z toho vyplývali pre vás konzekvencie, keď sa do projektu teda zapojíme, následne by sme nebodaj to v 

rozpočte schválili. Vieme už teraz povedať čo,  čo potom z toho pre nás vyplýva? 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Konzekvencie v týchto prípadoch nie sú. My potom môžeme jednoducho odstúpiť z projektu, lebo sme 

partner, nie sme žiadateľ, takže my ňou neohrozujeme ten projekt ako taký. 

 
Matúš Čupka, starosta: Do diskusie už nie je nikto ďalší prihlásený, a tak by som poprosil  návrhu komisiu 

o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto schvaľuje Zapojenie mestskej časti 

Bratislava-Nové Mesto do projektu Education for Tomorrow SK-AT (eTOM SK-AT) v predloženom znení 

podľa návrhu bez pripomienok. 
 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takom takto predloženom návrhu 

uznesenia.  Ďakujem veľmi pekne. Za bolo 15 poslancov a poslankýň, traja boli proti, traja sa zdržali. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

15 0 3 3 21 

 

18. Schválenie Územného plánu zóny Jelšová ul. Bratislava - Kramáre 

 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame tým pádom na materiál číslo 18. Schválenie územného plánu zóny Jelšova ulica, Bratislava- 

Kramáre. Ide teda o druhý územný plán zóny, ktorý máme takto predložený na zastupiteľstvo v tomto 
volebnom období. O úvodné slovo by som poprosil pána vedúceho oddelenia, ktorého súčasťou je aj agenda 

územného plánovania pána Gábora. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Pekný deň všetkým zúčastneným. Územný plán zóny je Jelšová. Začalo sa to v roku 2009, kedy bolo 

iniciované obstarávanie Územného plánu zóny. 2014 Tam bolo schválené schválené zadanie miestnym 

zastupiteľstvom. Následne sa pokračovalo k spracovaniu návrhu. V roku 2019, keď som prišiel na úrad, 
sme zabezpečili odborne spôsobilú osobu pani Jankovičová a daný územný plán sme dopracovali, teda jeho 

rokovanie. Následne to bolo zaslané na okresný úrad, ktorý konštatoval, že Územný plán zóny Jelšová je 

spracovaný v súlade s územným plánom a nadradeným, čiže územným plánom obce v súlade so zadaním 
a bol prerokovaný v zmysle právnych predpisov Slovenskej republiky. Toľko k tou 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Korček. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som sa chcel opýtať pána inžiniera Gábora ako spracovateľa o. Čo 

sa týka tohto územného plánu, zahŕňa vlastne lokalitu ulice Jahodová. A či áno? A ak áno, akým spôsobom 
je tam navrhnutá regulácia? Alebo viem v minulosti, že tam boli petičné akcie, keď tam chcel nejaký 

developer postaviť nejakú bytovku a proste boli tam nejaké občianske protesty? Takže ďakujem za 

odpoveď. 
 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 



Ďakujem za otázku. Zámer tohto investora bol mimo riešené územie územného plánu zóny. Všetky 
pripomienky, ktoré boli, ktoré boli doručené na úrad v rámci pripomienkovania prvého návrhu aj druhého, 

sme do rokovali. Následne bolo aj vznesené pripomienky k VZN ku fyzickou osobou, ktorá však nebola 

doručená v termíne a nie pripomienkovali samotné znenie VZN, takže nebola vyhodnocovaná. Tuto fyzickú 

osobu sme o tom tiež informovali, ako sme naložili s jej pripomienkou. Ak to stačí. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Súčasťou toho riešeného územia Jahodová ulica, ale na tej strane bližšie k Jelšovej ulici. Pani poslankyňa 
Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 
Ďakujem veľmi pekne. Ja sa akoby vyjadrujem len kvôli tomu, že bývam tam. Je to teda dolné Kramáre. 

To čo ste sa pýtal kolega alebo teda a to máš fakt. Tam nie sú zahrnuté konkrétne pozemky Detskej fakultnej 

nemocnice, tie tam nie sú, tie sú z toho vyčlenené, sú to len rodinné domy . Takže bohužiaľ toto ma veľmi 

mrzí, že to nebolo do toho zahrnuté, takže k tomu sa neviem nejako veľmi vyjadriť. Som rada, že po 14  
rokoch sa niečo akože konečne to podarilo. Mrzí ma ale, že nie všetky pripomienky obyvateľov, ktoré 

myslím si, že boli aj trošku adekvátne a mohli byť schválené. Zrazu tam ani neboli teraz schválené a ved aj 

nijaké veci tam zrazu sa dostali, ktoré predtým pri prvom územnom pláne neboli. Takže mám k tomu trošku 
také ťažké srdce. Na to ale budem akože hlasovať za ne už teda už to máme za sebou. Ďakujem veľmi 

pekne. 

 
Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som sa teda chcel dodatočnú otázku pýtať. Ďakujem v prvom rade 
za odpoveď, že či to konkrétne riešené územie na jahodovej, či chceme riešiť alebo budeme riešiť v nejakom 

inom územnom pláne. Pýtam sa preto, lebo ja som dokonca dával uznesenie predchádzajúce volebné 

obdobie. Myslím, že to bolo, aby sa spracoval územný plán zóny, ktorý by zahŕňal celý ten nemocničný 
areál, pretože síce ten pozemok je ako v rámci toho areálu bol teda býval v rámci areálu, ale nemocnica ho 

dávno odpredala a možnože aj v budúcnosti to hrozí niektorým iným pozemkom, že budú odpredané a budú 

tam potom samozrejme tlačené rôzne investičné zámery. Takže či máme nejakú víziu do budúcnosti s tým 

niečo niečo robiť a či vlastne úrad nejakým spôsobom sa aj zhostil toho môjho uznesenia, alebo ako to 
bývalo zvykom, že uznesenie síce bolo schválené, ale potom zľahla po ňom zem. Ďakujem.  

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 
Ďakujem za otázku. Momentálne nepripravujeme žiadny územný plán, ktorý by riešil Detskú fakultnú 

nemocnicu, respektíve riešené územie v okolí. Územné plány môže mestská časť obstarávať len také, ktoré 

určuje územný plán hlavného mesta. Myslím, že táto lokalita tam ale bola doplnená. Toto neviem takto z 
hlavy vám povedať, ale myslím, že by tam mala byť. Momentálne na danom v danej úlohe nepracujem.  

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ja by som možno iba doplnil pána Gábora, že vzhľadom na to, že na stavebnom úrade evidujeme viacero 
konaní, ktoré sa týka investícií do budov, ktoré sú súčasťou tohto nemocničného areálu, tak 

nepredpokladáme, že by štát mal v blízkej dobe ambíciu ten areál predať alebo nejakým spôsobom sa ho 

zbaviť, lebo tie investície, ktoré sú tam plánované, ktoré evidujeme, tak sú naozaj, že ja som povedal, že v 
desiatkach miliónov €, ktoré chcú do toho investovať. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 
Ja by som iba chcela doplniť pána Korčeka. Tam ide nie že areál nemocnice, to sú už dva súkromné 

pozemky bývalé, bývalý areál nemocnice, ale teraz sa bavíme o súkromných pozemkoch. Žiadne, že čo tam 

bude, i ako to bude. Akože tí tam chcú stavať a sú to akoby developerské projekty. Takže a ja evidujem a 



bolo to dávno povedané a mali sme žiadosť. My sme chceli, aby tieto dva súkromné pozemky boli zahrnuté 
do tohto územného plánu Jelšová. Náš úrad nám povedal už v minulosti, že nebude, že je výhodnejšie to 

mať rozdelené, aby sme to nezdržiavali, ale asi sme to nezdržiavali veľmi, keď to je až po 14 rokoch, takže 

neviem, čo k tomu viac dodať. A zase bola by som rada, aby to uznesenie, ktoré pán Korček podal a bolo 

už v minulosti podané, aby sa začalo plniť. Ďakujem. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Do diskusie nie je nikto ďalší prihlásený a tak by som poprosil Návrhovú komisiu o 
prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto berie na vedomie stanovisko Okresného 

úradu Bratislava, odboru výstavby a bytovej politiky. Číslo podľa predkladáme zo dňa 1. 8 2023, ktorým 

Okresný úrad Bratislava v zmysle paragrafu 25 stavebného zákona preskúmal u UPN Jelšová ulica, 

Bratislava-Kramáre a súhlasí s jeho predložením na schválenie. Vyhodnotenie stanoviska pripomienok 
uplatnených pri prerokovaní ÚPN z Jelšová ulica, Bratislava-Kramáre schvaľuje. Územný plán zóny 

Jelšová ulica, Bratislava-Kramáre.  

2 Všeobecne záväzné nariadenie mestskej časti Bratislava-Nové Mesto číslo bude doplnené, ktorým sa 
vyhlasuje záväzná časť Územného plánu zóny Jelšová Bratislava-Kramáre. Ukladá starostovi zabezpečiť 

vypracovanie časopisu Územného plánu zóny Jelšová ulica, Bratislava-Kramáre a jeho uloženie v zmysle 

paragrafu 28 stavebného zákona do troch mesiacov od schválenia. 2 Zverejnenie územného plánu zóny 
Jelšová ulica, Bratislava-Kramáre a jeho záväzných častí v zmysle paragrafu 27 stavebného zákona bez 

pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne a dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za, nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. Tým pánom sme schválili už druhý 

územný plán zóny v tomto volebnom období. Ďakujem za podporu tomuto materiálu. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 

19. Schválenie Zadanie pre Územný plán zóny Kamenné sady 2021 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Prechádzame na bod číslo 19 a to je schválenie zadania územného plánu zóny Kamenné sady 2021. Úvodné 

slovo opäť poprosím pána Gábora. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Ďakujem. Ja ešte jednu drobnosť doplním tomu predchádzajúcemu bodu, že nie je to len druhý územný 

plán v mestskej časti, ale v celom mestečku bol tento rok schválený. A zabudol som ešte veľmi dôležitú vec 
poďakovať odborne spôsobilej osobe pani Jankovičovej, ktorá zabezpečila dokončenie prerokovania a 

vďaka nej ste mohli schváliť územný plán zóny. Ďakujem. A územné plány zón teraz zadania. Obidve aj 

Vlárska aj Kamenné sady boli spracované už pod gesciou pani Martinovej. Po novom od spracovateľov si 

dáme spracovať prieskumy a rozbory. Následne mestská časť spracuje zadanie. Tie sú prerokované s 
obyvateľmi a následne podávané na okresný úrad. V princípe obidve tie zadania, ak si všimnete po 

formálnej stránke, sú veľmi uniformné, majú jednotný štýl. Samozrejme, obidve zohľadňujú lokálne 

špecifiká. A v tomto bode by som rád poďakoval pani Gunárovej, poverenej vedením referátu územného 

https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-19/


plánu, ktorá, ktorá vďaka jej komunikácii intenzívnej s okresným úradom sa nám podarilo získať tieto 
stanoviská expresne rýchlo. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Tiež sa pridávam poďakovanie pre naše kolegyne, napr. naša kolegyňa na úrade za 
prípravu tohto materiálu. Otváram diskusiu. No diskusia nie je nikto prihlásený a tak poprosím návrhovú 

komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Na miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto a berie na vedomie dôvodovú správu o 

postupe obstarávania a prerokovania územného plánu zóny Kamenné sady 2021. Stanovisko k návrhu 
zadania pre územný plán zóny Kamenné sady 2021. Podľa paragrafu 20 zákona 50/1976 zbierky o 

územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov Stavebný zákon a vydané 

Okresným úradom BRATISLAVA, odborom výstavby a bytovej politiky číslo a dátum bude doplnený 3. 

Vyhodnotenie pripomienkového konania k návrhu zadania územného plánu zóny Kamenné sady 2021 Tu 
asi B schvaľuje zadanie územného plánu zóny Kamenné sady 2021 V zmysle paragrafu 20 odseku 7 

písmeno c stavebného zákona bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 
 

20. Schválenie Zadania pre Územný plán zóny Podhorský pás – Koziarka 

21. Schválenie Zadania pre Územný plán zóny Podhorský pás – Veľký Varan/Slanec 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Nasledujúce materiály číslo 20 a 21 sme nechali stiahnuť z dôvodu, že nebola ako keby nebo neboli, 

neprišlo vyrozumenie z Okresného úradu Bratislava, že by sme mohli tieto materiály predložiť na 

schválenie. 
 

 

22. Schválenie Zadania Územného plánu zóny Vlárska 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Bod 22 a to je schválenie zadania pre územný plán zóny Vlárska. Máte slovo. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 
Ďakujem. Ja len doplním pána starostu. Materiály sme predkladali aj pre Podhorský pás. Tie zadania 

Vlárska cieľom bolo efektívne a maximálne zrýchliť spracovanie územných plánov, aby sa nediali také veci 

ako pri Jelšovej. Samozrejme, na to, aby ste mohli schváliť zadanie, potrebujeme stanovisko okresného 

úradu v zmysle paragrafu 20, ktoré nám nedošlo, a preto sme tieto materiály museli stiahnuť. Podobné by 
to bolo aj pri Jelšovej. Ak by sme nemali paragraf 25, nemohli by ste to schvaľovať. To len doplním, že po 

schválení týchto zadaní sa vrhneme na návrh územných plánov, ktoré následne prerokujeme s verejnosťou 

a s orgánmi. Tak ako už sme aj v minulosti robili. Ďakujem. 

https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-20/
https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-21/
https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-22/


 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som sa chcela opýtať, keďže tieto zadania sú predmetom prerokovania 

s verejnosťou, či oznámenie o prerokovaní návrhu zadania tohto územného plánu zón a to tu platí aj 

predchádzajúci bolo vyvesené len na úradnej tabuli. A akým spôsobom ste informovali verejnosť, či len 
úradnou tabuľou alebo pohodený nejakých oznamov do schránky nalepením na vchody? Alebo teda akým 

spôsobom sa mohli miestni obyvatelia k tomuto návrhu zadania vyjadriť. Ďakujem. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Ďakujem za otázku. Štandardne v zmysle zákona stačí vyvesiť na úradnú tabuľu. Samozrejme, my sme 

postupovali nad rámec. Bolo to v aktualitách na Facebooku, čiže ľudia boli informovaní v rámci možných 

a dostupných nástrojov mestskej časti. Myslím si, že niektoré z nich boli aj v Hlase nového  v Hlase, ak v 
tom čase ešte vychádzal, čiže všetkými dostupnými možnosťami sme sa snažili informovať, čo sme mali 

dostupné. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ja by som iba nadviazal, že to prerokovanie návrhu zadania prebiehalo v roku 2022 v marci, apríli a 

samozrejme tu bolo aj nejaké predĺženie lehoty pre hlavné mesto do mája 2022. Pán poslanec Dulaj. 
 

Maroš Dulaj, poslanec: 

Dobrý deň, ďakujem. Občania Nového Mesta sa pýtajú na nabíjacie stanice pre elektromobily. Ja by som 

sa pán vás chcel opýtať, že či sa pri príprave územných plánov počíta aj s týmito nabíjacie stanicami.  
 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Do takejto podrobnosti územný plán zóny nejde. On robí rezervy na základné veci ako nájom, komunikácie 
a tak ďalej. A v rámci týchto rezerv sa dajú umiestňovať aj takéto veci. Čiže do takejto podrobnosti územný 

plán nejde. Takáto podrobnosť by sa potom riešila už v jednotlivých projektoch. 

 

Maroš Dulaj, poslanec: 
A ani budúci rok sa neplánuje nejaká nabíjacia stanica v Novom Meste. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 
Toto nie je predmetom územného plánovania, lebo to v princípe neviem ani ako sa nazývajú tie veci. 

Neviem, či tu vôbec stavby, lebo principiálne územný plán primárne umiestňuje stavby komunikácie a tak 

ďalej. Tieto nabíjacie stanice, to je príliš interná Vec. Toto neriešime. V územnom pláne vydávame. V 
princípe poviem príklad, že keď máte komunikáciu, tak našou úlohou je stanoviť priestorovú rezervu na to, 

aby tam bolo možné dobudovať alebo rozšíriť tu komunikáciu, ale do detailov typu, kde budú nabíjacie 

nabíjacie stanice, respektíve dopravné značenie. Do toho detailu územný plán zóny nejde.  

 

Maroš Dulaj, poslanec: 

Možno Martin Vláčiky by k tomu vedel. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ja by som možno trošku tak technicky poprosil, že ten riadny príspevok by mal prebehnúť, má skončiť a 

potom ako keby tie odpovede by mali prísť, čiže napíše, položíte otázky v rámci toho riadneho príspevku, 
potom sa to odpovedá a je to tak jednoduchšie. starosta: Pán poslanec Vláčiky 

 

Martin Vláčiky, poslanec: 



[00:03:32]  Ďakujem. Ja vám to chcem povedať. To, že v podstate nemám čo dodať pánovi vedúcemu, že 
on zodpovedal tú otázku. Čiže naozaj tento sa územný plán zóny nezaoberá proste takýmito zariadeniami 

a nemám žiadnu informáciu o tom, že my by sme niečo takéto plánovali ako mestská časť umiestňovať. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Momentálne nabíjacie stanice sa zároveň riadia ako keby tým klasickým konaním na stavebnom úrade. 

Môže ísť o drobnú stavbu, môže ísť o nejakú rozsiahlejšiu stavbu súvisiacu s líniou stavbami, najmä pokiaľ 

ide o napojenie takejto stanice na elektrinu. A to sa vlastne posudzuje v rámci územného stavebného konania 
alebo v rámci nejakého zjednodušeného konania, kedy sa posudzujú napríklad aj tie normy týkajúce sa 

umiestnenia toho zariadenia v kontexte nejakého parkoviska a bránenia vo výhľade a podobne. Čiže toto 

ako keby územný plán to nemôže definovať, ale môže sa to definuje v rámci tohoto konania nejaký žiadateľ 
príde, že chce niekde umiestniť takéto zariadenie. S faktickou poznámkou pán Árva. 

 

Andrej Árva, poslanec: 

Ďakujem pekne, pán starosta za slovo. Ja som vlastne len chcel do toho vstúpiť, ale ste to už trošku 
naznačili. Odporúčam po tom kolegovi, poslancovi Dulajovi, aby sa obrátil na vás, pán starosta, možno 

takýto takýto zámer predebatovať na pravidelných stretnutiach s kolegami z magistrátu, kde rokuje o 

parkovacej politike. A tie elektro nabíjacie stanice sú predsa súčasťou, alebo mohli by byť súčasťou 
parkovacieho systému. Čiže to je otázka na takéto fórum. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Nie je to úplne téma, ktorá by súvisela s týmto bodom. Tak vám veľmi stručne. Hlavné mesto v súčasnosti 

pripravuje zámer vytvoriť rýchlo nabíjacie stanice na prostredníctvom stĺpov verejného osvetlenia. Existuje 

tam mapa jednotlivých mestských častí s nejakým počtom takýchto nabíjacích staníc a súčasťou bude aj 

Nové Mesto. Takže nebude to akoby nová infraštruktúra, ale bude to nejakým spôsobom využité v rámci 
existujúcou existujúcej infraštruktúry, ktorá napája verejného osvetlenia? Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo. Budem reagovať na pána spracovateľa. Viem, že tu prerokovanie prebiehalo v minulom 

volebnom období, ale to je jedno, či to bolo minulé volebné obdobie alebo toto volebné obdobie. Ja by som 

bol určite rád, aby ľudia mali čo najväčšiu možnosť sa vyjadriť k zadaniu, ale potom k samotnému návrhu 

územného plánu, zóny alebo akéhokoľvek územného plánu. A z môjho pohľadu viete úradnú tabuľu to je 
zákonná povinnosť to vyvesiť a oznámiť na úradnej tabuli. Ale kto sleduje úradnú tabuľu, to je naozaj 

minimálne počet obyvateľov. Facebook je taktiež fajn, ale nie každý je na Facebooku alebo nie, každý ho 

každý deň sleduje. Takže ja by som poprosil do budúcnosti, ak sa vyvarujete problémov, pokiaľ čím viac 
zverejníte, či už zadanie alebo samotné prerokovanie  návrhu ľuďom, či už vloženým do schránky tých 

oznamov alebo na obchody, tak sa vyvarujete takému nejakému postupu, že potom úplne na konci, keď to 

budete chcieť predložiť do zastupiteľstva, budete to mať prerokované a budete mať aj zmysle paragrafu 25 
stavebného zákona vyjadrenie okresného úradu tak až potom sa niektorí ľudia sa to dozvedia, čo sa tam 

navrhuje, čo sa tam môže v budúcnosti stavať. A potom samozrejme môžu vzniknúť nejaké petície alebo 

občianske iniciatívy a môže sa stať, že bude zmarený celý ten proces obstarávania, ktorý teda ako počujeme, 

trval tu naozaj niekoľko dlhých dlhých rokov, Takže nebudem dávať nejaký návrh uznesenia a verím, že to 
naozaj sme postúpili trošku niekde inde a nebude to ako v predchádzajúcom volebnom období, že poslanec 

si tu niečo povedal a potom po ňom la la zem a úrad si robil to svoje ako ako bolo zaužívané. Takže ja 

naozaj očakávam, že tá zmena, ktorá bola sľubovaná, príde a bude razantná. A ďakujem.  
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Hajšel. 
 

Andrej Hajšel, poslanec: 



Ďakujem za slovo. Čo sa týka komunikácie úradu verzus občania, môžem súhlasiť s pánom korčekom. Pri 
poslednom rade schvaľovaní to bolo trošku problém, nakoľko som aj poslancom v rámci sekcie a teda aj 

na špecifikácie ulíc, keďže sa to naozaj ktorí sa to dotýkalo. Tak teda tie reakcie boli naozaj búrlivé. Vieme 

to aj z posledného zastupiteľstva. Čo sa týka toho územného plánovania, ja by som chcel naozaj ešte raz 

spýtať, čo sa týka toho plánovaných koridorov, či vôbec sú oslavované nejaké distribučné systémy 
energetiky ako tu,  ako kolega hovoril ohľadom tých nabíjacích nabíjacích staníc, nakoľko oni majú nejaké 

ochranné pásma, bezpečnostné pásma a keďže tých elektromobilov bude viac, či sa vôbec uvažuje s tým 

do budúcna, že takáto rekonštrukcia bude musieť byť, pretože keď si začnú všetci po tretej o štvrtej poobede 
nabíjať elektromobily, tak si neviem predstaviť, čo sa bude diať. Takže tie územné plány predsa len 

počujeme 14 rokov. Hej, bohvie kedy sa bude schvaľovať ďalší. Takže či sú oslovovaní vôbec a keď nie, či 

nie, v pláne to vylepšiť, riešiť nejakým spôsobom. Ďakujem. 
 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Ďakujem za otázku. Samozrejme, zákon na toto počíta. V rámci prerokovaní je povinné osloviť všetky 

dotknuté orgány verejnej správy, okrem iného aj distribúcie. Poviem príklad SPP, distribučná a tak ďalej, 
čiže všetky tieto orgány, železnice, prípadne letisko, ak je tam a ak je v zábere letisko, čiže všetko, čo v tom 

riešenom území je a tak my sme povinní. Ten príklad, keď je v riešenom území alebo v širších vzťahoch, 

je napríklad mestské lesy, ich pozemky, tak prijímame mestské lesy. Čiže áno, distribučné spoločnosti sú 
vždycky prizvané, ale ani oni, ani my neriešime ten detail nabíjacej stanice pre parkovacie miesta. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem pekne, Pán poslanec Fiabáne. 
 

Michal Fiabáne, poslanec: 

Ďakujeme By som chcel zareagovať na to, čo povedali pred rečníci ohľadom komunikácie napr. formou 

roznášanie informácii do schránok na vchody sa všetci zhodneme, že v prípade takýchto tém by to bolo 
super. Len sa chcem teda možno opýtať, že či je to v našich možnostiach a čo to obnáša po finančnej 

kapacitnej stránke, či to reálne vlastne robiť, alebo či sa to dá prípadne spojiť s distribúciou Hlasu. Teraz, 

keď opäť začal vychádzať v tlačenej podobe. Možno reakcia. V krátkosti na toto. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Platí, že v priebehu mesiaca október by malo prísť prvé tlačené číslo Hlasu Nového Mesta v tomto 

volebnom období a v rámci týchto mesačných ako keby čísel sa budeme snažiť informovať verejnosť aj o 
takýchto informačných záležitostiach. Samozrejme, ak bude existovať niečo, čo si bude vyžadovať väčšie 

lokálne informovanie, napríklad diskutujeme o lepšom informovaní v teréne a pokiaľ ide o rôzne konania 

v rámci stavebného úradu, tak vieme aj bodovo, ako keby zaschránkovať veľmi konkrétne nejakú určite 
lokalitu. Teraz momentálne tie naše kapacity sú venované najmä tomu, aby sme obnovili distribúciu Hlasu 

Nového Mesta v tlačenej forme. Tak ako ľudia boli na to zvyknutí a potom bude prirodzené, že by sme sa 

radi vrátili k podrobnejším informovaniu o fyzickej forme, pokiaľ ide o akcie alebo nejaké lehoty, ktoré 
musia občania sledovať. Tiež by som pripomenul aj to, že naše kultúrne oddelenie je spolu so strediskom 

kultúry a knižnicou pomerne výrazne zvýšilo informovanie aj priamo pri ihriskách o našich akciách, najmä 

kultúrno spoločenského charakteru, takže je tam na čo nadviazať. Nejaké zlepšenia sa v tejto oblasti dejú. 

Bol tam ešte faktickou poznámkou pán poslanec Hajšel. 
 

Andrej Hajšel, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Ja ešte späť k tej tým distribučným nejakým kanálom. Ide o možnosť myslieť dopredu. 
A tie ochranné pásmo si nás toho bolo trošku možno lepšie, ako keby na VNka namiesto VNka. Čiže rátať 

s tým, že takýmto rekonštrukciám príde, pretože naozaj tej energie bude málo v tých bytoch. A k tým 

rekonštrukciám bude budem musieť prichádzať a to príde veľmi rýchlo. Potom následne a neviem či tí 
územká budú reagovať na ten dopyt, ktorý tu bude. Takže preto len hovorím, že aj keď možnože nejaká 

distribučka sa k tomu nevyjadrí, že potrebuje niečo, niekde bude v koridore operovať a bude rekonštruovať. 



Ako aj pán starosta spomínal nejaké, teda rýchlo nabíjacie stanice v rámci verejného osvetlenia. Tak s týmto 
treba kalkulovať do budúcna. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Možno iba v stručnosti zareagujem, tak ako som spomenul poslancovi pánovi poslancovi Dulajovi, viem, 
že jednotlivé stanice sa často riadia v rámci stavebných a územných konaní ustanoveniami stavebného 

zákona a v rámci neho sú vždy dotknutou stranou aj prevádzkovatelia sietí. Čiže keby chcel niekto postaviť 

nabíjaciu stanicu, tak bude musieť žiadať o stanovisko Západoslovenskej distribučnej a tá by mala mať v 
ideálnom stave nejakú tabuľku, ktorá definuje maximálnu kapacitu a môže sa stať, že príde negatívne 

stanovisko a stanica tam vzniknúť nebude môcť. Čiže toto je ako keby niečo, čo sa nerieši, ale naozaj na 

úrovni územného plánu zóny, ale na úrovni jednotlivých zámerov. Takže čo ja mám informácie, tak sa tá, 
ktorá pravidelne komunikuje práve s týmito prevádzkovateľmi, prevádzkovateľmi sietí k jednotlivým 

zámerom. Ale nejak celkovo koncepčne si myslím, že je to otázka skôr kapacít. Možno iba doplním, že keď 

napríklad mestská časť robí nejaké celoplošné rekonštrukcie komunikácií verejných, taktiež zvykne 

oslovovať dopredu prevádzkovateľov sietí, aby si napríklad naplánovali rekonštrukcie svojich zariadení, 
nakoľko nie je úplne správne, keď sa potom pred rokom robená cesta alebo chodník rozkopať nanovo. Do 

diskusie nie je nikto ďalší prihlásený a tak poprosím návrhu komisie o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Návrh uznesenia Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto: Berie na vedomie 

stanovisko k návrhu zadania pre územný plán zóny Vlárska podľa paragrafu 20 zákona č. 50 z roku 1900 
76 zbierky. O územnom plánovaní a stavebnom poriadku v znení neskorších predpisov, vydané Okresným 

úradom BRATISLAVA, odborom výstavby a bytovej politiky. Číslo a dátum doplní.  Vyhodnotenie 2 

Vyhodnotenie stanoviska pripomienok uplatnených pri prerokovaní zadania pre územný plán zóny Vlárska 

bez schvaľuje zadanie pre územný plán zóny Bulharska v zmysle paragrafu 20 odseku 7 písmeno c 
stavebného zákona bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 21 

poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebol proti, nikto sa nezdržal. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 

 

23. Prevereniu stavu ukončeného obstarávania Územného plánu zóny Mierová kolónia 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Prechádzame na materiál číslo 23 a to je preverenie stavu ukončeného obstarávania územného plánu zóny 

Mierová kolónia. Poprosím o úvodné slovo. 

 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Mestská časť preskúmala ukončenú obstarávanie. Vyhodnocovali sme reálne dané územie. Vyhodnocovali 

sme stav obstaraných dokumentov, čo sa nám v minulosti podarilo. Mali sme pripravené prieskumné 

rozbory. Tie sú z roku 2013. Bolo spracované návrh zadania, ktoré nebolo spracované. Tieto všetky územia. 
Samozrejme, riešili sme aj počet. Preskúmali sme aj počet podaných žiadostí na stavebný úrad z daného 

riešeného územia a pozerali sme sa aj na zmeny pripravované územného plánu hlavného mesta v okolí 

tohto tohto územia a dospeli sme jednoznačne k záveru, že pre dané územie nie je potrebné spracovať 
územný plán zóny s tým, že si myslíme, že je dôležitejšie sa podieľať na zmene územného plánu obce v 

https://banm.zastupitelstvo.eu/miestne-zastupitelstvo-2022-2026-7-zasadnutie-26092023/bod-23/


okolí. Či už sa bavíme o Mierovej kolónii alebo aj Nobelovej. K čomu sme začali vykonávať prvé kroky? 
Oslovili sme Fakultu architektúry, kde sme, kde sme sa dohodli na spolupráci, kde študenti tretieho a 

šiesteho ročníka budú v princípe celý semester robiť ich študentské práce v rámci riešeného územia a od 

Tomášikovej. Tomášikova je z zo západu, Rožňavská je z juhu a zo severu je železnica, hranica mestskej 

časti. Čiže v tomto riešenom území študenti budú vykonávať jednotlivé ateliéry, jednotlivé práce, ktoré 
samozrejme budú zverejnené a poznatky a ďalšie informácie, ktoré budú získané, využijeme pre prípravu 

urbanistickej štúdie, ku ktorej spolupráci sme oslovili Metropolitný inštitút, ktorý by nám vedel pripraviť 

prieskumy a rozbory. Zadania obstarávateľov by sme si dodali my, aby sme mali tento proces v rukách. S 
tým, že cieľom by bolo spraviť urbanistickú štúdiu, ktorá by preverila možnosti transformácie bývalej 

priemyselnej zóny. Nehovorím, že 100%, ale v maximálnej možnej miere čo to bude možné. Má ísť o 

územie občianskej vybavenosti a bývania, čo by v princípe prispelo k rozvoju danej oblasti, ale aj riešenia 
kopu problémov, ktoré vznikajú pri Nobelovej mierovej kolónii alebo aj tej menšej časti, napríklad čo je 

pri Novej Rožňavskej a podobne. Cieľom cieľom by bola zmena územného plánu hlavného mesta, 

respektíve by táto štúdia mohla slúžiť ako podklad pre spracovanie nového územného plánu zóny. Preto sa 

snažíme naše sily a snahy venovať do urbanistickej štúdie momentálne aktuálny stav. Ďakujem.  
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu. A poprosím kolegov z IT. Pán poslanec Árva má nejaký 
technický problém. Ja si myslím, že určite áno. Tak vás poprosím zapnúť pani poslankyňu Gerdhard. Nech 

sa páči, môžte. 

 

Andrej Árva, poslanec: 

Ďakujem pekne za slovo. Pán Gábor, nepôjdem okolo horúcej kaše, pôjdem presne k jadru veci a problému. 

Ja som očakával, že možno potešíte obyvateľov mierovej kolónie a tým pádom by ste potešili aj mňa ako 

jediného poslanca tejto oblasti. A keď som si vás vypočul, je to ako cez kopirák. Informácia k obstarávaniu 
územného plánu Biely kríž, to isté Mierová kolónia, proste dôvody, prečo to nejde. Možno vaše subjektívne 

dôvody, ako to vidíte a ja sa s nimi nestotožňujem. Opäť. Hovoril to tu kolega Tomáš. Máme prijaté 

uznesenie, neplní, tak to uznesenie nebolo prijaté v júni minulého roku, ktoré jasne hovorí a ktorým sme 
zaviazali starostu, aby začalo obstarávanie územných plánov zón Biely kríž aj Mierová kolónia. A čo sa 

týka Mierovej kolónie tak v tom materiáli je posledná veta, kde odporúčate v súčasnosti nezačať 

obstarávanie nového územného plánu? Pozorujem to je v rozpore s prijatým uznesením a podmieňuje to 

ukončením spracovania návrhu urbanistickej štúdie. Prosím Vás, urbanistická štúdia. Ja vám to nemusím 
vysvetľovať, ale poviem to, aby aj kolegovia vedeli. Urbanistická štúdia je územno plánovací podklad, 

ktorý spracuje niekto a predloží nám na magistrát, aby sa zmenil územný plán mesta. To znamená konkrétne 

kódy na konkrétnych parcelách a tým pádom ich funkčné využitie. V tomto istom materiáli píšete, že 
Mierová kolónia je stabilizované územie, čiže spracovaním tej urbanistickej štúdie budeme meniť túto 

funkciu stabilizovaného územia. A to sa mi nezdá. Čiže nepovažujem tento krok ako vhodný a rád by som 

upozornil. Napríklad na Račianskej ulici máme bývalý priemyselný park Palma. Tam má jeden nemenovaný 
developer,  investor realizuje a spracováva urbanistickú štúdiu a spracovania takejto urbanistickej štúdie a 

zmena územného plánu mesta to je beh na dlhé trate 5 6 8 rokov a viac. To naozaj tu ideme podmieňovať 

spracovanie územného plánu zóny Mierová kolónia urbanistickú štúdiu, ktorá vlastne nemá nič spoločné s 

Mierovou kolóniou. Ďakujem. 
 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Ďakujem za otázky. No začneme poporiadku. Územno urbanistická štúdia je územno plánovacej podklad, 
avšak problém v Mierovej kolónii nie je samotné územie Mierovej kolónie. To sa zhodneme, ale skôr jej 

okolie. Okolie neviete zmeniť územným plánom zóny do takej miery, ako by ste potrebovali. Sú tam funkcie 

v okolí, ktoré nikdy neumožnia, aby sa mierová kolónia stala plnohodnotným obytným územím so 
štandardom tohto mesta. Na to, aby Mierovú kolóniu sa stala z ostrovu uprostred priemyslu, stala súčasť 

väčšieho obytného územia, je potrebné transformovať okolité územie a na to je jediný spôsob, ako to 

spraviť. Urbanistická štúdia, ktorá preverí možnosti. Samozrejme, urbanistická štúdia môže skončiť tak, že 



v princípe je to tam tak zamorené, je to tam tak zlé, že sa nič okolo zmeniť na bývanie nedá. Ale tváriť sa, 
že územný plán zóny vyrieši problémy problémy Mierovej kolónie je trošku mylné. Na spracovanie tohto 

dokumentu spracovalo niekoľko odborne spôsobilých osôb, čiže to nie je môj subjektívny názor, ale 

odborný názor nášho referátu. Momentálne samozrejme ešte prebieha zmena legislatívy, ktorá nás dostáva 

do značnej právnej neistoty a nevieme, za akých podmienok a v akom stave budeme obstarávať, respektíve 
pokračovať v obstarávaní územných plánov na budúci rok. Preto sme sa snažili do nich nepridávať do toho 

plánu územné plány, ktoré nie sú nevyhnutne potrebné. Bola tam pridaná len dve územné plány zón 

Podhorský pás, ktoré v princípe tým, že sme pôvodný, nahradili štyrmi, potrebujeme obstarať všetky štyri 
časti. A ďalšia veľmi dôležitá a dôležitá územný plán zóny Tehelná, kde je potrebné kvôli poliklinike spraviť 

zmeny a doplnky. Ďalšie územné plány sme tam proste nedávali, lebo nemáme istotu, za akých podmienok 

to budeme robiť budúci rok. Ďakujem. 
 

Matúš Čupka, starosta: S faktickou poznámkou pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo, pán starosta. Ja by som chcel nadviazať na kolegu Andrea Járová a ja ho plne 

podporujem. Všetko to, čo povedal. Možno doplním ešte ďalšie vysvetlenie. Urbanistická štúdia je územno 

plánovací podklad. Ten je právne nezáväzný a predovšetkým slúži na zmenu územno plánovacej 
dokumentácie, v tomto prípade územného plánu hlavného mesta, alebo teda bude podkladom pre 

spracovanie nového územného plánu. Nový územný plán sa spracováva na magistráte do roku 2011, kedy 

bolo prijaté uznesenie, že sa má prijať nový územný plán hlavného mesta. Od vtedy neviem, ako to 
pokročilo, ale a zdá sa mi, že veľmi ani ani nie. Neviem, že kedy reálne vôbec môžme očakávať nový 

územný plán hlavného mesta. Takže ja naozaj sa prikláňam k tomu, čo povedal Andrej. Územný plán zóny 

je územnoplánovacia dokumentácia. Ten je právne záväzný. Ten vie na jednotlivú parcelu nám povedať, čo 

kde sa môže stavať. Urbanistická štúdia len poskytuje nejakú víziu do budúcnosti a zmyslom je zmena 
územného plánu. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem pekne. Ja by som iba nadviazal tým, že keď sme schvaľovali územný plán zóny Jelšová, tak bolo 

vidieť, že sa pripravoval celých 14 rokov. Čiže tam v rámci jednotlivých krokov sa dejú mnohé veci, ktoré 

sú niekde ako keby za opona my, čo robia kolegovia v územnom pláne. Tým, že územný plán zóny mierová 

kolónia je niekde v zásobníku, tak logicky sa zaoberajú aj ním. A padlo to rozhodnutie pozrieť sa na tú 
lokalitu širšie. Možno by som trošku len toto vysvetlil. A tá hranice Mierové kolónie ako sú definované 

teraz, tak oni sú v podstate ho ohraničujú ako keby tu existujúcu zastavanú zónu. Plus je tam ako keby 

nejaká ochrana. Časť je tam tá záhradkárska osada, ktorá je medzi školou a Rožňavskou. Ale som 
presvedčený, že keby sme sa sústredili iba na túto časť a nepozerali by sme sa za hranice života, tiež budú 

nespokojní a budú sa pýtať, že prečo nik do nej reguloval, čo sa deje s futbalovým štadiónom, čo sa deje 

možno s areálom, kde je teraz Prespor alebo tie zvyšky Istrochemu. Takže ja osobne si myslím, že je správne 
rozhodnutie pozrieť sa na to zo širšia. Zároveň je dôležité povedať aj to, že tým, že sme schválili tie dva 

územné plány zón tak ako keby kolegovia na územnom pláne majú aj napriek tomu nejakú prácu ešte s 

týmito zónami. Ale samozrejme nie toľko, ako keď sa to celé pripravuje. Čiže ja si myslím, že tie kapacity, 

ktoré sa im uvoľnia, umožnia nejakým spôsobom sa pozrieť aj na to, čo je možnože trošičku nižšie v tom 
zásobníku. A myslím si, že naším spoločným cieľom je, aby Mierová kolónia bola chránená nejakou formou 

regulácie, či to bude v takej alebo takej forme. Otázku som mal z diskusie, takže pracuje sa na tom. Bude 

to smerom k tomu, aby sa Mierovej kolónii žilo lepšie. Diskusiu máme len o tom, že aká je tá správna 
forma. Pán poslanec Árva. 

 

Andrej Árva, poslanec: 
Ďakujem za slovo. Pán starosta, asi ste tu už povedal a trochu ste ukľudnil tú situáciu a naozaj nechcem 

byť ofenzívni, ale nestotožňujem sa so subjektívnym názorom pána Gábora. Ak máte zámer, aby spoluprácu 

s študentami z architektúry, ktorí spracujú urbanistickú štúdiu, kľudne na nej pracujte, ale paralelne pracujte 



na tých územných plánoch. A tým nehovorím to, že sa predbehnem aj v poradí Biely kríž a Mierová kolónia, 
nech sú v tom zásobníku a nech sú aj v tej správe, ktorá nasleduje po tomto bode, lebo ja to tam nevidím v 

tej tabuľke. Pán Gábor, neignorujte, neignorujte, prosím Vás prijatého uznesenia miestneho zastupiteľstva. 

Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Do diskusie nie je nikto ďalší prihlásený a tak by som poprosil návrhovú komisiou a 

prečítanie návrhu uznesenia. 
 

Návrhová komisia:Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto berie na vedomie 

preverenie stavu ukončeného obstarávania Územného plánu zóny Mierová kolónia bez pripomienok. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne.  Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 12 

poslancov bolo za. Štyria boli proti a piati sa zdržali. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

12 4 5 0 21 

 

 

24. Informácia o stave obstarávania územných plánov 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Len bodu číslo 24 a to je informácia o spracovávaní územných plánov. Opäť poprosím úvodné slovo pána 

Gábora. 
 

Anton Gábor, vedúci odd. územného plánovania: 

Ďakujem. Aby som to zjednodušil. Územný plán zóny Očová bol dneska schválený. Zároveň boli schválené 
zadania na Kamenné sady a Vlársku. Čiže v týchto dvoch prípadoch oslovíme spracovateľov a budeme 

pripravovať návrhy, návrhy územných plánov, ktoré následne budú prerokované a pokúsime sa informovať 

obyvateľov nad rámec. Ak aj pán Korček pripomienku mal a samozrejme, súčasťou prerokovaní je aj 
verejná prezentácia, ktorú vždycky podľa toho, kde sa nachádza riešené územie. Prispôsobujeme tomu 

prerokovanie. Nerobíme ich štandardne na miestnom úrade, ale snažíme sa nájsť priestor čo najbližší tomu 

danému územiu. Či už sú tu domy kultúry alebo základné školy. Minulý minulý mesiac bolo ukončené 

verejné obstarávanie na dva územné plány zón Podhorský pás. Tým pádom sa skompletizoval, 
skompletizovalo riešené územie pôvodného územného plánu, ktorý je takto nahradený štyrmi novými. Prvé 

dva, prvé dva to boli Koziarka a Veľký Varan/Slanec sú momentálne na okresnom úrade a čakáme na 

paragraf 20. V momente, keď dostaneme, dostanete to predložené a budete môcť zadania schváliť. Tieto 
druhé dva sa pokúsime tento rok dokončiť prieskumy a rozbory a následne spracovať zadania prerokovať. 

Ideálne by bolo, keby sa všetky tie územné plány štyri stretli v jeden čas a priestor a mohli byť naraz 

schválené. Potom tam máme územný plán zóny Krahulčia. Ten sme minulý týždeň prevzali a pripravujeme  
všetky podklady nevyhnutné pre jeho prerokovanie. Bude to oznámené a informované obyvatelia ako on 

budeme vedieť. Ďalej tam máme Kolibu, Stráže. Tam momentálne máme trošku problém, keďže nám 

vypadol dodávateľ, ktorého sme vyzvali, aby nám požadované dokumenty doručil. Ak nám ich nedoručí, 

budeme postupovať v zmysle v zmysle platných platných článkov v zmluve. V najhoršom prípade 
pristúpime k náhrade toho spracovateľa. Potom tam máme územný plán zóny Na Revíne, tam a podobne 

čakáme podobne tam čakáme na paragraf 20. Potom tu máme Hattalová/ Zátišie. Tam má, prebieha, tam 

prebieha doručovanie pripomienok, ktoré boli, ktoré boli uplatnené v rámci prerokovania. Štandardne 
začíname vždycky s magistrátom hlavného mesta a potom ďalšie odborné orgány a až následne ideme k 
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obyvateľom. Momentálne dohadujeme termín, kedy by sme mohli do rokovať s magistrátom tie 
pripomienky a následne dôjde na to rokovanie pripomienok aj fyzických osôb, ktoré neboli akceptované. 

Potom tu máme Hornú Mlynskú dolinu. Tam prebieha spracovanie návrhu. Ten by sme teoreticky vedeli 

stihnúť do konca roka a dať prerokovať. Zároveň beží verejné obstarávanie na územný plán na zmeny a 

doplnky Územného plánu Tehelná, kde sa myslím, že do konca mesiaca môžu prihlásiť spracovatelia. Tým 
som myslím prešiel všetky. Keď my, tak áno. Ďakujem za pozornosť. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu. Do diskusie nie je nikto prihlásený, a tak by som poprosil 

návrhovú komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 

Návrh uznesenia Miestne zastupiteľstvo v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto. Berie na vedomie 

informáciu o spracovaní územných plánov zón vrátane príloh 1 a 2 bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. Za 

bolo 18 poslancov a poslankýň, dvaja sa zdržali, jeden nehlasoval. 
 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

18 0 2 1 21 

 

 

25. Informácia o stave inventarizácie drevín v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame na bod 25. To je informácia o stave inventarizácie drevín v mestskej časti BRATISLAVA 

Nové Mesto. Môžem poprosiť o úvodné slovo pána Kolárika? 
 

Peter Kollárik, IT koordinátor: 

Dobrý deň prajem, v prvom rade by som sa chcel predstaviť. Volám sa Peter Kollárik a pracujem ako IT 
koordinátor mestskej časti na referáte územného plánovania. Chcel by som Vám poskytnúť informáciu o 

stave a priebehu inventarizácie drevín v mestskej časti. Inventarizácia drevín prebieha od roku 2021 až po 

súčasnosť. Vykonáva sa na našom území a hodnotené boli dreviny, stromy, kry a skupiny krov. Požadované 

atribúty boli určené taxónu v slovenskom latinskom názvosloví a určenie technologický parametrov. Také 
najzávažnejšie bolo zhodnotenie zdravotného stavu, ako je napríklad poškodenie a defekt, napríklad dutina, 

suché konštrukčné konáre a hubovité ochorenia. Následne na to je určený návrh technologického ošetrenia, 

ako je napríklad výrub, bezpečnostný orez, zdravotný orez, odstránenie imela a následne je tu aj naliehavosť 
zásahu, či už ide bez bezodkladne, alebo je to menej naliehavé. Je vlastne priložená aj fotodokumentácia 

každého stromu kríkovitej skupiny a každého jedného defektu alebo tohto poškodenia. Inventarizácia 

drevín prebieha zatiaľ v štyroch etapách. V prvej etape mestská časť začína v katastrálnom území podľa 
vybraných urbanistických obvodov. V tejto prvej etape bolo zime analyzovaných 9 117 kusov, z toho 6 859 

stromov, 1067 solitérne krov a 1190 krov. V druhej etape, ktorá prebiehala od 9. Septembra 2021, bola 

priorita dokončiť inventarizáciu vo všetkých základných školách a materských školách v mestskej časti a 

následne podľa výsledku boli vykonané potrebné úkony, či už išlo o výrub drevín alebo orez drevín z 
dôvodu bezpečnosti. V tejto druhej etape bolo z inventarizovaných 6701 kusov. V tretej etape, ktorá ešte 

prebieha, ale kontrola tohto diela boli v katastrálnom území, začala mestská časť katastrálne územie 

Vinohrady, kde sme spracovávali prioritne pozemky, ku ktorých má mestská časť vzťah. Či už ide o 
pozemky vo vlastníctve, nájme, správe alebo má mestská časť limitovanú zeleň. Na týchto pozemkoch boli 
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k tomu pridané aj pozemky Nového Mesta, ktoré ešte v predchádzajúcich etapách neboli zahrnuté tak, aby 
celé Nové Mesto, katastrálne územie Nového Mesta, bolo spracované. V tejto etape máme informáciu, že 

bolo zima motorizovaných 3 548 kusov drevín. V štvrtej etape referát životného prostredia a referát 

územného plánovania vykonávajú inventarizáciu na testovacích 1000 kusov stromov svojpomocne. To 

znamená zameranie a technológia. Dáta pre verejnosť. Výsledok tento inventarizácie, čiže dáta sú v 
obmedzenej forme sprístupnené obyvateľom mestskej časti na mapovom portáli Mapy banm bodka. Sk pod 

sekciou Životné prostredie a 3D model mestskej časti ako bodová vrstva v aplikácii mestská zeleň alebo 

ako bodová vrstva v 3D modely mestskej časti. Využitie a aktualizácia dát pre mestskú časť. Kolegovia, 
referenti zo životného prostredia tieto dáta používajú ako podklad alebo ako technologický posudok pri 

žiadosti o výrub inú mestskú časť. Tým pádom vlastne mestská časť má kompletnú dendrológiu a je to pre 

nich jednoduchšie. Tieto komplexné dáta mestská časť ďalej využíva na hudbu na údržbu zelene v mestskej 
časti nakoľko poznáme zdravotný stav z inventarizácie drevín, mestská časť cez modul údržby zelene 

vykonáva údržbu konkrétnych drevín, či už ide o výrub alebo orez. Požiadavku na orez alebo výrub s 

kompletnou ideológiou a lokalizáciou spolu s fotografiami je poslaná na Eko podnik, ktorý túto centrálu, 

ktorý túto požiadavku následne vykoná. Pokiaľ ide o aktualizáciu drevín, mestská časť ju vykonáva v 
spolupráci s EKO podnikom. To znamená, že každá nová výsadba je do modulu zaznamenaná a tak isto aj 

výrub alebo orez či iný zásah. Pokiaľ referenti v teréne zbadajú nejakú viditeľnú zmenu na tejto drevine, 

otvoria si svoju aplikáciu v mobilnom telefóne a majú prístup cez formulár aktualizovať informácie o týchto 
drevinách. Takže týmto spôsobom sa to snažíme stále udržiavať aktuálne. Premažú sa fotky, staré fotky idú 

priečke. Pokiaľ sa urobí nejaký zásah, Eko podnik vlastne má za úlohu odfotiť drevinu vo vtedajšom 

aktuálnom stave. Fotka sa premaže a stále je tento passport aktuálny. Vlastne mestská časť už má hotových 
asi dve tretiny územia. Takže ešte by sme radi spravili tú zvyšnú a následne po tom by sme sa chceli pustiť 

do dokumentu starostlivosti o dreviny. To je asi zámer, všetko. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu.  Pán poslanec Árva. 

 

Andrej Árva, poslanec: 
Mrzia ma komplikácie. Pán Kollárik. Veľmi pekne ďakujem za informácie. Samozrejme, že Vás v tejto 

činnosti podporujem. Treba sondovať zdravotný stav drevín. Ja sa chcem opýtať, všimol som si na Bielom 

kríži, že teda ja som videl aj tie partie, ktoré chodia, zameriavajú, kontrolujú tie dreviny. A bol už 

realizovaný aj nejaký orez, ale nejak nechcem povedať nekoncepčné, ale povedal by som len na niektorých 
stromoch a povedzme na Bielom kríži máme park a keď sa naňho pozriem, tak vidím tam veľa suchých 

konárov. Blíži sa veterné obdobie a sám mám päťročnú dcéru a nerád by som bola, aby mi padol konár na 

hlavu, poprípade jej. Či sa teda pripravuje nejaký celoplošný orez v súvislosti s touto kontrolou stavu drevín. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem. Tie podklady, ktoré sú už minulosti dodané oddelením životného prostredia, sú k dispozícii 
kolegom a kolegyniam na Eko  podniku, ktorý nám urobili ako keby nejaký prepočet toho, čo by stálo, keby 

sme, či už externými alebo najmä teda internými silami zrealizovali orez drevín, ktoré už teraz evidujeme, 

že sú buď v havarijnom stave, alebo sú invazívneho druhu. Tie náklady boli myslím, že odhadnuté na 

nejakých jeden a pol milióna eur. To znamená, že ten dlh, ktorý máme voči tej zeleni, je naozaj enormný. 
Čiže to, že nám, keď ste videli tých kolegov alebo kolegyne, že prišli a rezali niektoré bodové stromy, súvisí 

s tým, že v rámci našich finančných možností sa snažíme reagovať najmä na konkrétne podnety 

konkrétnych ľudí. Čiže keď oni evidujú nejaký jeden strom, ktorý je potrebné orezávať, tak ten sa oreže. 
Možnože by mu dávalo zmysel orezať aj okolitých desať. Čiže je to ako keby tak, povedal by som mierne 

čarovanie s dostupnými zdrojmi nielen finančnými, ale aj personálnymi. My sme v rámci môjho pôsobenia 

v Rači dokázali zorganizovať asi tri také plošne ešte orez drevín, že sme naozaj vybrali niektoré vnútrobloku 
a tie sa rezali kompletne bez ohľadu na to, či tam bol nejaký podnet alebo nie. Takže toto je niečo, kam by 

sme chceli smerovať. Len opäť to bude otázka dostupných finančných zdrojov, ale tieto dáta máme k 

dispozícii a máme celkom dobrý prehľad o tom, čo treba urobiť. Pani poslankyňa Timková. 



 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ďakujem veľmi pekne. To je veľmi v skratke o. Ja by som sa chcela spýtať ako je to so školami alebo 

areálmi škôl, že či to, lebo boli tam akoby rezy robené. Či to vy kontrolujete, alebo je to na riaditeľov, alebo 

či si to zobrala, akoby náš úrad alebo teda vaše oddelenie pod vaše krídla. Neviem, chcela som sa len toto 
spýtať, lebo je to taká háklivá téma. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Je to veľmi háklivá téma a je to diskusia, ktorá ešte stále prebieha. Riaditeľkami s riaditeľmi, nakoľko dlhé 

roky pokiaľ viem, bolo vo zvyku, že o tie areály sa starali školy a škôlky na to využívali dotáciu zo štátu. 

Mestská časť sa rozhodla, ak sa nemýlim, minulý rok zafinancovať sa má jednorazový orez drevín, niektoré 
dokonca boli aj výruby s náhradnou výsadbou. Zhodou okolností niektoré sme povoľovali aj my v Rači, 

takže viem, že tento zámer tu bol zrealizovaný len v tejto chvíli je situácia taká, že aj zeleň, ktorá sa 

nachádza školských areáloch, aj zeleň, ktorá sa nachádza v parku, ako spomínal pán poslanec Árva, alebo 

v parkoch, rovnako aj zeleň, ktorá sa nachádza bežne vo verejných priestranstvách v blízkosti chodníkov, 
si vyžaduje nemalé finančné zdroje a pozornosť, Takže snažíme sa to nejakým spôsobom kalibrovať tak, 

aby sme dokázali za tie peniaze, ktoré máme, priniesť čo najvyššiu hodnotu. My si myslím, že aj všetci si 

tu uvedomujeme, že školské areály majú prednosť a mali by byť uprednostnené a pokúsime sa v 
budúcoročnom rozpočte nájsť dostatočné finančné zdroje, pravdepodobne pre ako podnik, aby mohol 

realizovať niektoré orezy aj v prípade školských areálov. Aby som nastavila očakávania, tie technické 

podmienky, čo má Eko podnik, nie sú také, ako majú profesionálne arboristické firmy, kde naozaj tá jedna 
stromu Lezecká hodina sa pohybuje cca 35 až 40 eur a to bez odstránenia toho bio odpadu. Takže vyžaduje 

si to tak trochu koncepčne naše riešenie a práve táto inventarizácia drevín odpovedá na to, že keď máme 

nejaký balík peňazí, koľko percent z toho koláča vieme, kam investovať a určite chceme školám pomôcť 

pri starostlivosti o školské areály. Do diskusia neni nikto ďalší prihlásený a tak poprosím návrhovú komisiu 
o prečítanie návrhu uznesenia. 

 

Návrhová komisia: 
Miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto. Berie na vedomie informáciu o stave 

inventarizácie drevín v mestskej časti Bratislava-Nové Mesto bez pripomienok. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. Až 

21 poslancov a poslankýň bolo za. Nikto nebolo proti, nikto sa nezdržal. A bod číslo 26 bol stiahnutý. Bod 

číslo 27 sme absolvovali počas 11. Hodiny. A ďakujem pekne, samozrejme pánovi Kollárikovi za 
informácie. 

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 

21 0 0 0 21 

 

 
26. bod Stiahnutý 

 

27. Vystúpenie občanov 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Na základe rokovacieho poriadku by sme o jedenástej hodine mali prebrať vystúpenie občanov. Máme tu 

prihlásené páni Vilmu Štefanovskú, ktorá má záujem sa vyjadriť k parkovacej politike. Vás poprosím tuto 
do mikrofónu a máte potom 3 minúty k dispozícii. 
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Vilma Štefanovská, občan: 

Takže ďakujem za slovo. Vyše päť rokov vyzývam suseda, aby riešil smrad od ..., ktorého ubytoval v garáži. 

Sťažnosť som postúpila 12. 6 na mestský úrad na príslušný odbor. Odpoveď správneho oddelenia po vyše 

mesiaci prišla. Mám to riešiť súdnou cestou. Podotýkam, že mám 76 rokov, som chránená osoba. Pri 
súčasnom stave súdnych konaní, žiadnych výsledkov by som sa nedožila. Pre istotu by som nechala aj číslo 

hrobového miesta. Z dôvodu neriešenia môjho problému som 7.8.2023 postúpila sťažnosť pánovi starostovi 

s citáciou zákona, podľa ktorého mal mestský úrad konať. Doteraz čakám na odpoveď. Chcela by som 
poukázať na problémy, ktoré je nutné riešiť. Rozbité chodníky, chýba dom sociálnych služieb, čiže 

starobinec. Čo sa týka aj mňa. Bezďáci znečisťujú okolie. Neviem či chodíte okolo, ale to je jedna 

katastrofa. Psy behajú v parku pre deti, kde je ich zákaz. Pýtam sa, kto mi v zime odhŕňať sneh z chodníka? 
Chodník patrí mestskému zastupiteľstvu, parkovať sa tam nesmie. My na Považskej ulici si navzájom 

odpratujeme sneh. Netreba robiť okolo toho žiaden cirkus. Kde je sneh, tam sa .... Akurát môj sused bezďák 

povedal: To má mesto odpratovať, ale ide. Po odhrnutom. Či mi zrušíte domovú daň aj spätne spätne pre 

smrad, ktorý dýcham už vyše päť rokov. Ďalšia vec. Neviem, či viete, že most ... Je v 7 stupni ohrozenia z 
ôsmich, čo je veľký problém. Pôjdu tam naši ľudia aj z mestskej našej časti, keď sa tam voľakto zrúbe? 

Neviem. Som presvedčená, že problémy, ktoré treba okamžite riešiť, nechávate bez povšimnutia. A iné sa 

nerieši len parkovacia politika. Ubezpečujem vás, že parkovanie v ľudovej štvrti je bezproblémové, vždy 
sa vieme dohodnúť. Na dotaz pri pojednávaní parkovacej politike, keď tu nám boli, keď tu bolo, kde máme 

parkovať, kompetentná osoba odpovedala: Nájdite si niekde inde. Včera som sa inžiniera Štefáničku pýtala, 

či dostal odpoveď z mestského úradu. Odpoveď: Samozrejme nie. Mám riešenie. Premiestniť vrch Kriváň 
z Tatier, pichnúť ho do vrcholu, do zeme v parku oproti hasičom hore urobiť parkovisko a dole môžu behať 

psy, čo je napr. pýtam sa, čo je s petíciou? Žiadna odpoveď. Odozva, tá prvá. Mali sme sa do 9 dní vyjadriť. 

Stopäťdesiat ľudí podpísalo druhá, druhých podpísalo 180. Zatiaľ nič. Niečo som už v živote zažila pri 

mojom veku. Taký arogantný, poviem pravdu, boli komunisti. Nezabúdajte ale, že hlas ľudu, hlas Boží. Ale 
to vám asi nič nehovorí. Žiadam moje pripomienky, aby boli uvedené v zápisnici. To je všetko. Nemusíme. 

Nemusíte, tlieska, lebo budete mať ešte problém. Bude to uvedené v zápisnici? 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Jasná, Samozrejme. Ďakujem veľmi pekne. Veľmi stručne by som len zareagoval k tým jednotlivým bodom. 

Téma ľudí bez domova, ak ide o súkromnú garáž, ktorej ten majiteľ má ako keby niekoho, tak do veľkej 

miery je to susedský spor. My ako mestská časť do to môžeme samozrejme vstupovať, ale ako keby my sa 
musíme primárne zameriava na nám zverený alebo vlastnený majetok. Tú pripomienku alebo ten podnet už 

ste nám zaslali my samozrejme ešte spracovávame, ktorý prišiel k nám na sekretariát starostu, takže 

predpokladám, že vyjadrenie dostanete. Pokiaľ ide o ľudí bez domova v parku, tak to je téma, ktorú máme 
z viacerých častí Nového Mesta zaznamenanú. Samozrejme, my sa snažíme ísť cestou takého 

systematickejšie koncepčného riešenia, postavená na terénnej sociálnej práci, lebo tie návrhy, ktoré 

dostávame v rámci podnetov typu odpíliť lavičky, riešte aj cez mestskú políciu a tak ďalej, nie sú úplne 
vhodným riešením. Takže verím, že sa nám podarí do konca volebného obdobia priniesť také zmeny, aby 

ste pocítili zlepšenia. Pokiaľ ide o parkovaciu politiku, ľudové štvrte a pripomienky, tak hlavné mesto spolu 

s našou mestskou časťou sa primárne venovali rezidenčnej zóne na Pokroku, ktorá sa už pomaly podrobne 

začne značiť tento týždeň sme to stihli do konca roka a tým pádom teraz na radu prídu pripomienky, ktoré 
sú v zóne tzv. NM 2, ktorej súčasťou je ľudová štvrť. Takže dostanete tie odpovede na tie vaše pripomienky. 

Myslím si, že v priebehu jesene. Takže určite sú zaznamenané pripomienky, sú nejakým spôsobom 

vyhodnocované a dostanete odpoveď. 
 

Vilma Štefanovská, občan: 

NEZROZUMITEĽNÉ (občan nehovoril do mikrofónu) 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem Vám veľmi pekne. 



 

Barbora Mareková, prednostka: 

 Ja by som ešte doplnila informáciu ohľadom petícií, tak petície sú v procese vybavovania a ku všetkým 

petícia bola petičný petičný výbor informovaný o žiadosťou o predĺženie termínu, keďže všetky mali 

predĺžený termín. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Vzhľadom na nejakú spätnú väzbu, ktorú som teraz počul od poslancov a poslankýň, 
by som navrhoval 10 minútovú prestávku. Stretli sme sa tu potom o 11:25. Ďakujem pekne. 

 

 

28. Rôzne 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Prechádzame do bodu číslo 28 a to je aj bod Rôzne. Predtým, ako otvoríme diskusiu, by som chcel uviesť 
len takú technickú informáciu a to je, že došlo k dvom zmenám v rámci politického prerozdelenia síl v 

rámci tohto miestneho zastupiteľstva. A pani poslankyňa Gerdhard a pán poslanec Dula sú už nezaradenými 

poslancami. Odovzdávam teraz slovo pani prednostka. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďakujem. Ja by som využila bod rôzne, aby som Vám doplnila informácie k bodu bodu 6. 7 o plnení 
rozpočtu. Výnos a rozdelenie výnosu z parkovacej politiky magistrátu je k 31. 8 157 960 eur. Sumárne 

tabuľku, teda od roku 2002, vám zašleme. Je to taká malá tabuľka, takže tú vám tu dostanete. A ešte by som 

doplnila teda výnos z daní s využívaním verejného priestranstva aj vo výške 16 514 eur a 72 centov. K 31.8 

a ak môžem, tak by som využila ešte bod rôzne na to. Ako ste videli, tak bod, kedy som mala podať 
informáciu, teda o Koliesku je stiahnutý. Je to z dôvodu prebiehajúcich rokovaní s jednotlivými subjektmi, 

ktoré sú do tohto celého procesu za intercom dané. V krátkosti by som vám avšak aj tak chcela Vás 

informovať o aktuálnom stave. Ako viete, nájomná zmluva je uzavretá medzi podnikateľským subjektom 
a EKO podnikom. V rámci kontroly teda máme pochybnosti o tom, že Eko podnik mál riadne oprávnenie 

na to, aby mohol prenajímať túto plochu. Vstupuje do toho fakt, že na celom celom parku Račianske mýto 

sa realizuje momentálne prestavba revitalizácia, ktorá je financovaná zo štrukturálnych fondov a vrátane 

tejto alebo súčasťou tejto prestavby je aj terasa, ktorá je aktuálne alebo ktorá bola pri pri tom bufete aj 
vrátane takej tej plochy ku bazénu. Niečo na ten spôsob. Takže toto všetko je súčasťou revitalizácie parku, 

ktorý nás zaväzuje k päťročnej udržateľnosti projektu, kde garantujeme, že tu verejný priestor a tento 

priestor nemôže byť, nemôže generovať finančné príjmy. To znamená, že aktuálne nemôže byť predmetom 
nájmu takáto časť, ktorá podlieha financovaniu alebo na ktorú sme nejakým spôsobom zobrali nenávratnú 

finančnú pomoc zo štrukturálnych fondov. Tento fakt je dosť rozhodujúci v momente uzavretých zmlúv, 

alebo teda aspoň tej 1. Zmluvy, ktorú má Eko podnik s touto spoločnosťou. A máme za to, že táto zmluva 
nemôže byť takto uzavretá. Sú tam potom ešte ďalšie nezrovnalosti o tom, že nadobúdať majetok môže 

výhradne len zriaďovateľ, nie daný subjekt. To je ďalšia vec. Takže my všetky tieto veci postupne 

odstraňujeme a pracujeme na tom, aby sme sa dopracovali do stavu, kedy Koliesko ako také bude majetkom 

mestskej časti a riadne zapísané v majetku bude mať v majetku. Inventári začnú kartu a následne 
navrhujeme, aby sme my ako mestská časť uzavreli nájomnú zmluvu s nájomcom. Vzhľadom k tomu, že 

rešpektujeme, že už boli nejaká obchodná verejná súťaž, ktorá prebehla v zmysle nastavených pravidiel tej 

obchodnej verejnej súťaže a neboli k tomu nejaké námietky voči ostatným subjektom, ktoré do tejto súťaže 
vstupovali. Tak si myslíme, že by bolo aj korektné komunikovať ďalej s daným s daným výhercom súťaže, 

i keď v nejakých podmienkach oklieštené toho pozemku, pretože samozrejme toho predmetu nájmu, keďže 

som už povedala, že nemôžeme, nemôže sa prenajímať časť parku. Ďalšia vec, ktorá. Ktorú som alebo ktorú 
sme analyzovali, bola možnosť využitia tohto priestranstva na iný účel alebo zmena účelu využitia 

vzhľadom k rozsahu alebo teda k veľkosti daného zariadenia, teda kontajnerového typu, ktorý má 60 metrov 
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štvorcový. Ten priestor nie je nejaký veľký. Aj tá obslužnosť toho miesta toho, kde by sme ho vybavili 
nábytkom, zariadením, ktoré má slúžiť na čokoľvek, to je jedno. Teraz, aký by bol ten účel, či by to bol 

bufetové alebo gastro, alebo by to bolo čokoľvek? Ten priestor je pomerne dosť malý, takže jeho nejaké iné 

využitie ako je gastro, úplne nevidíme schodné, ale myslíme si, že mestská časť by mala participovať na 

tom, aby sa vytvorilo nejaký komunitný priestor, aby vlastne zabezpečila nejaká koordinácia s niekým toto 
gastro prenajať, toto gastro prevádzkovať bude, aby sa zabezpečila koordinácia a kooperácia pri tvorbe 

nejakého dramatického obsahu a procese, ktorý bude reprezentovať aj mestskú časť. Tú koordináciu si 

predstavíme, takže našu naše oddelenie kultúry, športu bude do toho vstupovať a budeme, alebo by sme si 
mohli nastaviť podmienky, kedy by sme požadovali od toho prevádzkovateľa gastro zariadenia, aby nám 

umožnil ako mestskej časti využiť aj ich služby a ten verejný priestor práve na takéto komunitné nejaké 

aktivity, ako napríklad neviem, čitáreň, niečo pre seniorov, nejaké komunitné deti atď. Ale to tých možností 
je dosť veľa. My si to predstavíme tak, že by mohlo byť aj 24 takýchto aktivít, to znamená dve mesačne a 

máme za to, že by diskusia so s potenciálnym nájomcom mala viesť k tomu, aby nám umožnili, aby aj oni 

sa zapájali do toho, že pri takejto akcii bude zvýhodnené či už nejaké menu, niečo nápoje, nejaké 

občerstvenie, čokoľvek, ktoré by bolo za zvýhodnených podmienok práve pre účastníkov týchto našich 
komunitných podujatí. Takáto kooperácia sa nám zdala výhodná. Ja som aj prepočítala možnosti, keby my 

sme prevádzkovali gastro zariadenie ako také. Aktuálne vzhľadom aj k danej finančnej situácii, ktorú 

momentálne máme my. Táto možnosť nepríde a úplne ako momentálne možná alebo schodná. Vzhľadom 
k tomu, že samotné zariadenie toho, kto ho kontajner alebo toho gastro prevádzky sa bavíme niekde 

rámcovo cca šesťdesiattisíc eur plus ešte mesačné náklady, ktoré súvisia s prevádzkovaním takéhoto 

zariadenia. Momentálne nie sme na tom tak, ani aby sme to vedeli zabezpečiť finančne a preto si myslíme, 
že tú gastro prevádzku by mal pre by mal prevádzkovať tretí subjekt, teda alebo iný subjekt ako mestská 

časť alebo naše podriadené organizácie s tým, že tá dohoda by mala určite smerovať k tomu, aby my sme 

určovali aspoň dvakrát do mesiaca obsah, aký sa tam bude prezentovať na týchto verejných podujatiach. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram teda oficiálne diskusiou. Prvý prihlásený je pán poslanec Hajšel.  

 

Andrej Hajšel, poslanec: 

Ďakujem za slovo. V rámci rôzneho by som chcel požiadať úrad, či by sa vedel nejakým spôsobom 

zamyslieť do budúcna nad preberaním stavieb spätným preberaním zhotovených stavieb, nakoľko tie 

kapitálové výdavky máme veľa. Budú sa dorábať viaceré realizácie. Stihol som si aj dnes všimnúť, keď 
som išiel okolo, aby vám blízko okolo  odovzdané nedávno odovzdané a ja sme sa s tým celkom pekne 

pochválili, už tam je ohradenie. Už tam niečo nefunguje v rámci nejakého detského ihriska nebudem 

menovať. Aktuálne chápem, že stavebný dozor je pri každej stavbe. Neviem, či máme my interné nejakého 
zamestnanca, ktorý je natoľko schopný, vzdelaný a skúsený, že vie kontrolovať aj počas výstavby, 

respektíve po ukončení stavby, či to dielo bolo zhotovené správne. Ja viem, že môžeme následne niečo 

reklamovať, ale mne vôbec to nerobí dobré meno tomu, že akých obstarávateľov, respektíve akých 
dodávateľov si vyberáme, respektíve aj projektantov. Keďže vieme aj pri Teplickej, ako tá projekcia dopadla 

a čo teda sa musí sanovať, respektíve akými dodatočnými nákladmi im musí mestská časť zaťažená. To, že 

tam niekto pochybil očividne pri tom projekte. Takže chcel by som požiadať úrad, aby sa zamyslel nad tým, 

či ešte niekoho externého znalca alebo niečo také. Proste do týchto období, keď na ich preberanie budeme 
mať veľa nejakým spôsobom inovoval. Ďakujem. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Skúsim na to reagovať. Tá situácia, ktorá bola teraz v auguste, bola špecifická aj v zmysle v tom, že tie 

projekty museli končiť, lebo už nebolo možné tie projekty ako keby ďalej predlžovať termín realizácie. To 

znamená, že tam tam ukončenie toho projektu smerovalo, alebo teda sa finišovali naozaj v tých posledných 
týždňoch tak, aby ten termín bol splnený a my sme prebrali tie diela, to dielo, respektíve obidve s vadami 

a s tým, že my ich vlastne hneď okamžite reklamuje. Ale to je vlastne možno aj ten dôvod, prečo je tam 

ohradené, keď sme zistili, že bol príliš vysoko alebo nízko, teraz nízko, takže sme žiadali o jeho vyvýšenie. 



To sme urobili hneď s tým, že sme mali ako keby dve alternatívy. Buď počkáme s otvoreným toho ihriska 
až do momentu, kedy budú všetky vady odstránené a oficiálne ho otvoríme. Alebo to otvoríme oficiálne a 

s tým vedomím, že tá vada bude ešte musieť byť odstránená a preto čiastočne bude ohradený ten detský 

prvok herný. Videli sme veľký dopyt a veľký záujem obyvateľov, ktorí napriek tomu, že areál bol zamknutý, 

tak dvakrát vylomil zámky. Takže aj z tohto dôvodu sme nakoniec pristúpili k tomu, že sme sa rozhodli 
vady odstraňovať už ako keby v prevádzke toho zariadenia. Pri Teplickej. Pri tejto stavbe stavba bola tiež 

prevzatá s vadami a tu na tie vady dôsledne každý tam musel chodiť každý druhý deň na to, aby sa vlastne 

sledovali tie pokroky a komunikuje sa veľmi dôsledne tam chodí, tam nechodí, že jeden človek tam chodia 
viacerí. Jednak my máme stavebný dozor, ktorý si to sú externisti, väčšinou ktorých si platíme. Oni sú tam 

počas celého priebehu tej stavby. A ešte plus teraz samozrejme máme ešte vlastných ľudí, ktorí sme tiež 

posilnili, aby chodili na tú stavbu a dozerali ju. Áno, stáva sa a budeme si na to určite do budúcna dávať 
pozor. Ak pristúpime ešte nejakým takýmto investičným aktivitám, aby tie projektové dokumentácie boli 

možno premyslenejšie. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ja by som iba nadviazal stručne, keď pri týchto parkoch je často dôležitou otázkou toho termínu odbúrania 

vo vzťahu k ročnému obdobiu. To znamená, že keď to stavebne dielo bolo dokončené do miery, kedy sme 

vedeli, že je bezpečné sa tom pohybovať, tak sme spravili to rozhodnutie, že chceme ho ako keby 
sprístupniť verejnosti, lebo úplne prvé odovzdanie stavby prebehlo myslím ešte koncom augusta. Ale boli 

tam nedostatky, ktoré vylučovali to, aby sa tam tie deti mohli bezpečne pohybovať. Keby sme sa na to 

pozreli naozaj veľmi prísne, tak my by sme v zásade mali nechať ten areál zatvorený možno do polovice 
októbra by sa tam chytila tráva. Tá napríklad nedostala šancu a tak je to tam do veľkej miery vyrúbané. Ale 

tiež sme nechceli, ako keby by jeden a pol mesiaca chodili deti okolo dokončeného parku. Keď na polovici 

októbra alebo polovici novembra už budeme mať zlé počasie, tak sme ho otvorili s tým, že tú trávu bude 

potrebné dodatočne revitalizovať. A to by som ešte reagoval na také slovné spojenie, že sme si niekoho 
vybrali. A my, ak ide o tieto veľké investičné akcie, vždy musíme ísť prostredníctvom verejného 

obstarávania. Čiže tá to verejné obstarávanie, ako ho nám určí. S tým by sme mali podpísať zmluvu, ak sa 

ten víťaz súťaže nerozhodne inak. Takže nechcem komentovať, ako keby kvalitu tých prác, len nás tam 
naozaj viaže to verejné obstarávanie. S faktickou poznámkou pán poslanec Hajšel. 

 

Andrej Hajšel, poslanec: 

Ďakujem za odpoveď. Len dodám, že super, že sa tom niečo deje. Áno, tie dodatočné kontroly tam sú. 
Chápem aj tá časť, prečo sú to tu to hľadisko toho, že nechceme, aby deti chodili okolo, to je v poriadku. 

Ide mi len o to, že byť precíznejšie pri tých kontrolách. A ďalšia ešte otázka. Verejné obstarávanie 

rozumiem, ale ale nejaký blacklist, nejaký nejaký, proste alebo niečo také ako nárazník do oka oklame, 
respektíve nedodá niečo správne, tak proste si ho môžem posunúť niekam inam. Ďakujem. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Samozrejme, vo fáze verejného obstarávania môžeme pristúpiť k tomu, že sa zameriame dajme tomu na 

partnerov verejného sektora. Kde je vlastne zoznam to si vedie ÚVO, musí splniť nejaké náležitosti. Alebo 

sa môže ísť cez podmienky, ktoré ktoré určia, lebo definujú vyššiu kvalitu. Môžeme, vyžaduje, môžeme, 

vyžadovali sme referencie predložené a tak ďalej. Vždy je to v týchto fázach asi otázka ceny toho 
stavebníka, ako sa mám, ako nám spraviť cenovú ponuku. A veď skúsenosti nám ukazujú, že ani to vlastne 

neni úplne fixné, že nám vlastne vznikajú nové nepredvídané výdavky. Takže ale určite áno. My my si 

nemôžeme, alebo teda nevedieme nejaký blacklist teraz spoločností, ktorými už akože nebudeme 
kooperovať. Ale určite môžeme sa zamerať na definovanie tých podmienok a kvalitu, požadovať doloženie 

nejakých referencií. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Napríklad my sme opäť iba stručne nadviazal, že niečo ako blacklist my nemôžeme mať z pohľadu 

verejného obstarávania, ale štát na toto čiastočne reagoval. Čiže keď napríklad sa robí elektronické verejné 



obstarávanie, tak je možné tam ako keby ohodnotiť tú spoluprácu. Na to sú citliví mnohí dodávatelia, alebo 
ich to ako keby môže, keďže ten systém automaticky vyhodnocuje ponuku trošku znevýhodniť. Takže v 

prípade niektorých druhov verejného obstarávania možno urobiť takú formu akože blacklist tu, ale musí to 

byť naozaj centralizované a musí to byť akoby obhájiteľné. Takže stretli sme sa v minulosti, nie tu Novom 

Meste a našej mestskej časti s tým, že sme niektorých dodávateľov chceli ohodnotiť nie úplne výborne a 
boli z toho potom trošku také polemiky. Takže tento nástroj tu existuje, ale musí tam byť nejaká história, 

na základe ktorej bude tých hodnotení nejaký počet a tým pádom bude možné ako keby zhodnotiť 

schopnosť toho dodávateľa dodávať efektívne dielo. Samozrejme je tam potom aj otázka vyprecizovania 
toho zadania, ale to je potom už úloha mestskej časti. Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem za slovo, pán starosta. Budem sa snažiť byť stručný. Ďakujem za informáciu ohľadom zmien v 

poslaneckých kluboch. Ja by som chcel len pripomenúť, že minulé volebné obdobie aj predtým volebného 

obdobia boli zverejnené na našom webovom sídle, ktorý poslanec alebo poslankyňa členom ktorého 

poslaneckého klubu, aj keď máme jeden poslanecký klub. Myslím si, že bolo by správne, aby to bolo 
zverejnené, aby mali ľudia za naši obyvatelia informácie, kto je členom akého poslaneckého klubu, kto je 

prípadne nezaradený. Takže to dám iba do pozornosti. Ja som komunikoval aj s pani prednostky. My sme 

tu boli viacerí poslanci, ktorí sme mali záujem, aby sa čo najviac vecí zverejňovali na našom webovom 
sídle. Podarilo sa nám, myslím si, že celkom slušne dosiahnuť, že sa niektoré veci zverejňovali a niektoré 

sa prestali zverejňovať. Takže ja si dohodnem nejaké osobitné stretnutie s pani prednostka a skúsime tieto 

podnety dať. Podnet, ktorý som dala už ďakujem, že bol vybavený, pretože ešte v roku 2015 som bol 
spoluautorom jedného uznesenia, na základe ktorého sa mali zverejňovať nielen odmeny verejných 

funkcionárov na nás ako poslancov, ale aj prednostu. A myslím tam boli poradcovia starostu, riaditeľ 

kancelárie. Ešte za predchádzajúceho volebného obdobia to nejakým spôsobom prestalo fungovať a 

prednosta nebol zverejňovaný ani riaditeľ kancelárie to už napravilo. Takže veľmi pekne ďakujem a tie 
veci, ktorú som začal čiastočne aj komunikovať, budem ďalej komunikovať tak, aby sme dosiahli 

minimálne tú úroveň informovania, aká tu bolo a samozrejme očakávam a platí to, čo som povedal od 

nového vedenia, že už po roku dôjde teda k nejakým razantným zmenám a nielen ako sa často zdá a dúfam, 
že teda je to len nejaký subjektívny môj pocit, že len jedna osoba bola vymenená za druhú osobu a to by 

som bol veľmi, veľmi nerád. Taktiež čo sa týka páni občianky, ktorá tu bola páni Štefanovská Vilma vtedy 

som sa nemohol prihlásiť do diskusie V zmysle rokovacieho poriadku je to vystúpenie občanov, na ktoré 

sa nedá reagovať. Pani tu už nie je, ale dávam do pozornosti nášmu právnemu oddeleniu. Možno ten 
problém by sa dal riešiť takým spôsobom, či už štátnym stavebným dohľadom, pretože garáž v zmysle 

kolaudačného rozhodnutia nie je určená na bývanie, ale teda na uskladnenie motorového vozidla, alebo 

potom v zmysle paragrafu 5 Občianskeho zákonníka ako zrejmý zásah do pokojného stavu. Možnože tam 
by bolo nejaké možné riešenie, až potom by nás sledovalo nejaký súdny spor tej tej tej pani. A ešte jednu 

nejakú požiadavku alebo podnet mám na úrad. Myslím si, že Hálková ulica, ak teda si to správne pamätám 

a myslím, je v správe mestskej časti. Ak nie, tak ma prosím opravte a dostal som podnet od obyvateľov 
Priechod medzi objektom Hálková Rezident a pohostinských zariadením či by tam bolo možné umiestniť 

nejaký spomaľovač, pretože tam je dosť vysoká doprava a dochádza tam k nebezpečným situáciám. 

Neviem, hovorím, že či to má v správe mestská časť alebo mesto. Ak mesto, tak potom by som poprosil, či 

by sa to dalo riešiť na úrovni, hlavne na úrovni hlavného mesta. To je všetko. Ďakujem.  
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Hálková je naozaj správe mestskej časti. Tento priechod vnímam subjektívne veľmi 
citlivo, lebo teraz z tade chodí moja dcéra do škôlky. Ak sa nemýlim, tak projekt rezidenčného parkovania 

v zóne NM 2, ktorý sa týka aj Hostinského sídliska aj Ľudovej štvrte ráta s umiestnením spomaľovače a ak 

sa nemýlim, tak je to aj pri tomto prechode a keby to tam náhodou aj nebolo, tak určite to tam doplním. S 
faktickou poznámkou pán vicestarosta Troiák. Ďakujem. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 



Tento priechod som riešil ešte v bývalom zastupiteľstve. Riešil som to s oddelením dopravy s pánom už si 
nespomeniem na meno, ale už nerobí na úrade. Samozrejme, neviem, prečo to ešte nebolo zrealizované, ale 

určite sa v dohľadnej dobe na to pozriem. Čo viem, tak riešil som aj Riazanskú pri priechode ako je 

zmrzlina, tak z obidvoch strán tam boli vlastne namaľované piktogramy: Pozor deti, takže je to taká 

maličkosť, ale riešim vlastne aj tú Hálkovú. Uvidím, Určite sa spýtam na úrade, kde to zostalo stáť. 
Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem pekne, pán poslanec Árva. 

 

Andrej Árva, poslanec: 
Ďakujem pekne za slovo. Ja by som vám len v krátkosti zareagoval na tú požiadavku osadenia dopravného 

zariadenia spomaľovača. V prípade, ak sa za reguluje zóna platí 20, je to ukľudnená zóna. V takom prípade 

sa tieto dopravné značenia, pardon zariadenia duplicitné. Takéto je stanovisko KDI, že ide o ukludnenú 

zónu, kde by vodiči mali dodržovať 20km/hod. A teraz kvôli tomu, čomu som sa prihlásil a pán starosta, 
beriem váš návrh, teda aj ja položím štyri otázky a vy mi ich na ne zodpoviete. Prvá otázka sa týka 

výberového konania na riaditeľa EKO podniku. Výberové konanie bolo zrealizované. Vzišiel z neho nejaký 

uchádzač? Chcem sa opýtať, kedy má menujete riaditeľa do tejto pozície. Druhá otázka sa týka, či mestská 
časť plánuje povolenie parkovania na vybraných chodníkoch, ale myslím mimo mimo regulovaných zón. 

Čo sa týka Pásu. Tretia otázka: Dosť často sme konfrontovaný s informáciou, že nie sú na financie, chýbajú 

peniaze. A tak napríklad v areáli Kuchajda je parkovisko, kde nám doslova ležia peniaze na ceste. To 
parkovisko je neregulované. Či ste nerozmýšľali, to je myslím pri tej reštaurácii talianskej a čínskej od 

strany Tomášikovej ulice. Či ste nerozmýšľali s osadením rampového systému a výberom peňazí za 

parkovanie? Chodím okolo a je to permanentne plné, čiže nevyužitá príležitosť. A štvrtá otázka: Na 

ostatnom zastupiteľstve vystúpenie občana, ktorý spochybnil, teda právoplatnosť miestneho zastupiteľstva 
s tým, že nebola zverejnená pozvánka na úradnej tabuli. Tak sa chcem opýtať, či ste túto skutočnosť 

prešetrili a nehrozia nám nejaké konzekvencie. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Pôjdem postupne po tých otázkach tej poslednej. Možno poprosím, pani prednostka. 

A pokiaľ ide o riaditeľa Eko podniku, víťaz výberového konania deklaroval už na samotnom výberovom 

konaní, že si praje nástup od 1.1. 2024. My sme vstúpili po jeho víťazstve, teda do rokovania s ním. Bavili 
sme sa o podmienkach a tie sme sa rozhodli akceptovať. Na základe toho začal ako keby realizovať nejakú 

svoju prípravu a oboznamovanie sa s podmienkami v podniku, pričom signalizoval, že by bol celkom rád, 

keby sa ten proces menovania nejakým spôsobom formálne urýchlil. Čiže plánujeme určite na decembrové 
zastupiteľstvo, alebo ak by bolo nejaké náhodou skôr, predložím materiál, kde miestne zastupiteľstvo 

menuje pána Závodného za riaditeľa Eko podniku v súlade s výsledkami výberového konania, ktoré bolo 

zrealizované. Takže zatiaľ je tam poverená pani Miškova, ktorá realizuje ako keby štatutárske kompetencie 
a pán Závodný sa postupne zapracovala. Pokiaľ ide o povolenie parkovania na chodníkoch, tam naše 

oddelenie, respektíve referát dopravy pripravil viaceré no PODčk, čiže projekty organizácie dopravy na 

povolenie parkovania na chodníkoch, pričom dôraz bol kladený najmä na lokalitu Kramáre, pričom ďalšie 

lokality sú postupne riešené, takže sme v tomto ako keby v súlade s inými mestskými časťami. Niektoré sú 
rýchlejšie, niektoré sú možno pomalšie. My sa snažíme, ako keby tie kapacity, ktoré teraz nám do veľkej 

miery uberá rozvoj parkovacej zóny, pokrok tak nejakým spôsobom dedukovať práve na tieto lokálne 

projekty, ktorá sa týka legalizovania parkovania. Pokiaľ ide napríklad o lokalitu Pokrok, tak tam v 
súčasnosti pripravujeme už finalizovať a harmonogramu značenia už sú umiestnené prvé prenosné značky, 

takže tam by sa prípadné povolenie parkovania na chodníku malo realizovať celkom rýchlo. A tie ostatné 

bodové oblasti sa budú riešiť postupne. Pokiaľ ide o parkovisko Kuchajda a nejaká potencionálna rampa, 
je to určite zaujímavý podnet, ktorý by v podstate sme vedeli posunúť ďalej na základe ekonomiky, ktorá 

sa napríklad ukazuje v prípade takto zarampovaného parkoviska pri tržnici jedno druhé, aby sme vedeli, že 

aké sú prípadné príjmy z takéhoto niečoho. Je pravda, že je aj v podstate formálne zakázané parkovanie na 



chodníku na Tomášikovej. Čiže ľudia, ktorí chcú navštíviť Kuchajdu a napr. z nejakého dôvodu dnes 
zaparkujú na 3 hodiny zdarma v Poluse, ale idú na parkovisku za tou reštauráciou tak v podstate môžu 

vytvárať nejaký dopyt po takomto riešení. Takže toto určite preveríme. To je platné, že bola medzi nami 

podnet a pokiaľ ide teda o vystúpenie občana na naše mimoriadne zastupiteľstvo, tak ja som bol pani 

prednostka. K tomu. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Čo sa týka vystúpenia občana, tam bolo viacej vecí povedaných. V zásade my fungujeme elektronicky, 
alebo teda máme povinnosť ako verejná správa komunikovať elektronicky od roku 2018. V zmysle toho 

áno, boli nejaké určité nejasnosti, či sa komunikuje výhradne elektronicky, alebo sa komunikuje aj 

papierovou formou. Toto vnieslo do veci asi pravdepodobne zmätok vzhľadom k tomu, že ľudia a väčšina 
na verejnosti bola naučená, že sa komunikuje papierovo na úradnej tabuli, ktorá teda bola na Račianskom 

mýte, my už dlhodobejšie prechádzame na výhradne elektronickú komunikáciu. Vzhľadom k tomu, že v 

mieste sídla miestneho úradu sa nachádza elektronická digitálna tabuľa, na ktorej je umiestnené všetko na 

tejto digitálnej tabuli, to znamená, že už nie je povinnosť zverejňovať alebo táto povinnosť nám neukladá, 
aby sme to robili v papierovej forme. My preto zverejňujeme veci elektronicky na úradnej tabule tabuli, 

ktorá je na Junáckej 1. Všimli sme si aj v zmysle tohto vystúpenia občana aj nejakých možno ďalších 

informácií, ktoré sa zverejňujú, že nie je to úplne celkom jasné a pôsobilo mätúci mätúco, že na Račianskom 
mýte stále bola tabuľa, ktorá mala napísané úradná tabuľa a my už sme vlastne ustúpili od toho, aby sme 

na túto papierovú alebo fyzickú tabuľu dávali papierové oznamy, a preto to v danom mimoriadnom 

zastupiteľstve nebola pozvánka zverejnená v papierovej forme bola zverejnená digitálne na úradnej tabuli 
elektronickej digitálnej tabuli. Tak a už do budúcna, aby sme sa tomu predišli, tak na Račianskom mýte, na 

Račianskom mýte bude odstránené nápis Úradná tabuľa aj na webovom sídle už sme odstránili ten popis, 

kde bolo napísané, že úradná tabuľa sa nachádza na Račianskom mýte. Tak isto, aby už nedochádzalo k 

zmätočne informáciám, bude tam napísané, že to len informatívna tabuľa v mestskej časti, kde nemáme my 
povinnosť papierového zverejňovania. Všetky všetky rozhodnutia a a oznamy budú len elektronicky na 

riadnej elektronickej úradnej tabuli a ktorá je prepojená potom aj s webovým sídlom naším. Takže tie 

informácie dostupné budú. Určite bude zavesený oznam aj na Račianskom mýte a vlastne už si obyvatelia 
zvykli, že to nebude. A keď budeme mať nejaké finančné prostriedky v budúcom roku, tento rok to už 

nebudeme realizovať, budeme chcieť osadiť nové fyzické tabule na Junáckej 1 tak, aby pre prípad, že niekto 

neni digitálne zdatní, aby si vlastne aby mal tieto informácie dostupné. Ale zasa nebude to úradná tabuľa, 

bude to informačná tabuľa a bude to len na v podstate našej dobrej vôli. To, že to tam zverejníme preto, aby 
sme uľahčili prístup aj niekomu, kto neni digitálne zručný. Čo sa týka samotného toho, že či to bolo alebo 

nebolo právoplatné, keďže od roku 2018 je povinnosť digitálne zverejňovať položme si otázku, od ktorého 

dátumu sme sa mali na to pozrieť, či sú právoplatné od roku 2018? Takže neviem na to odpovedať. Za nás 
to bolo zverejnené. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ja by som iba stručne nadviazal z toho, čo sme my ako keby zisťovali z minulosti, tak sa na území Nového 

Mesta nachádzalo viacero informačných tabúľ, úradných tabúľ, ktoré boli označené ako úradné tabule. Ten 

správny poriadok alebo princíp zverejňovania hovorí, že je potrebné, aby tu bol rovný prístup. To znamená, 

že keď sme tie tabule mali jednu, tri, štyri, 18, to je jedno, tak na každej z nich by mali visieť úplne rovnaké 
informácie. K tomuto v minulosti dochádzalo, a preto došlo k tomu, že na Račianskom mýte bola teda tá 

jedna tabuľa umiestnená. Zrejme sa niečo zvyklo v minulosti investovať aj vnútri vo vestibule úradu, čo 

nebolo dostupné dvadsaťštyri hodín, a preto sme aj na podnet, teda z toho mimoriadneho zastupiteľstva, 
tomuto viacej venovali pozornosť. Chceme teda tú situáciu zo štandardizovať tak, ako je to bežné na iných 

úradoch, čiže elektronická tabuľa a zároveň sú fyzické tabule na rovnakom mieste a najprirodzenejšie 

miesto, ktorá sa ponúka je tým pádom miestny úrad na Junáckej ulici. My sme si v minulosti ako keby 
spätne analyzovali, že akým spôsobom bolo vyhlasované zastupiteľstvo v minulosti, nakoľko predmetný 

občan teda bol poslancom a pôsobil ako keby aj priamo na úrade a identifikovali sme, že je možné, že 

niektoré požiadavky, ktoré vzniesol voči nám v minulosti, tiež neboli splnené. To znamená, že by sme tým 



pádom sa ocitli v situácii, kedy by sme mali môže viacej otázok, ako mal on na tom danom zasadnutí. Ale 
naším cieľom je to jednoducho upratať, aby bola jedna oficiálna úradná tabuľa fyzická a aby bola 

samozrejme tá elektronická tabuľa k dispozícii, ktorá viac menej kopíruje to, čo sa nachádza aj na 

elektronickej tabuli, ktorá je uvedená na webovom sídle. S faktickou poznámkou pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem veľmi pekne. Ja som nebol na tom zastupiteľstve a niekomu sa to môže zdať ako banalita, ale už 

ste aj pochopili. Kolegovia z toho, čo sme tu mali predchádzajúce materiály, že tá úradná tabuľa je naozaj 
veľmi dôležitá, lebo sa tam zverejňujú veci, ktoré potom sa môžu pripomienkovať a nejakým spôsobom sa 

verejnosť k nim vyjadruje. Čiže aby som to správne chápal aj do budúcnosti, my máme elektronickú úradnú 

tabuľu, ktorá je na úrade a tá je vlastne identická s tým, čo máme na našom webovom sídle ako úradnú 
tabuľu. Áno, áno. To som chcel vedieť, lebo samozrejme ja pokiaľ mám čas, tak si tú úradnú tabuľu 

pozerám, ale bol by som nerád, aby som musel každé ráno vstať a ísť pred úrad a pozrieť, čo tam je. Ja si 

to radšej pozriem na tom internete, takže je to identické a môžem sa na to spoľahnúť. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Áno, je to identické s tým, že úradná tabuľa, ktorá je na úrade, má ako keby zjednodušený ten prístup. 

Lenže ten, kto príde. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Tabuľa je tá elektronická. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Áno, áno, áno. Lenže jednoduchšie sa nám preklikať ako dajme tomu cez dve malé je to identické. Tie 

informácie sa nachádzajú na obidvoch miestach. 
 

Tomáš Korček, poslanec: 

Je mi to príjemnejšie si to pozrieť v kancelárii ako chodiť pred úrad. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Každý tomu rozumieme. Ja by som možno ešte poukázal na jednu praktickú rovinu tohto celého a to je to, 

že napríklad sme malý, máme teda rôzne tabule umiestnené na rôznych miestach. Pri jednej takej mojej 
obchôdzky, čo si pravidelne robím v našej mestskej časti, som našiel na tabuli v parku na Halkovej zavesený 

návrh rozpočtu na rok 2022. Čiže naozaj tam spôsob, akým sa zverejňujú na týchto papierových tabuliach 

tie dokumenty, nie je úplne korektný. A zároveň by som chcel povedať ešte jednu dôležitú vec a to je tá, že 
pri tom fyzickom zverejňovaní vy často narážate na limit, ktorý sa týka rozsahu tých dokumentov. Keď sa 

bavíme o návrhu rozpočtu, tam má často aj 120 strán a vylepiť každú stranu čitateľne na tu takúto úradnú 

tabuľu bežne veľkú je pomerne náročné, ale chceme ako keby zabezpečiť nejakú aspoň základnú 
dostupnosť a to fyzickou formou a verím, že sa nám podarí nájsť finančné zdroje na budúci rok, aby sme 

takéto tabule nainštalovali pred úrad. Ja si pamätám z vlastnej skúsenosti, že my sme mali problém mať 

miesto na týchto tabuliach v Rači už len kvôli oznámeniam, ktoré sa týkali vrakov. Faktická poznámka pani 

poslankyňa Mašátová. 
 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 

[00:32:45] Ďakujem pekne. Ja sa chcem len opýtať vlastne, že kým teda tá tabuľa na tom Račianskom mýte 
je, nemôžeme mať zachovať aspoň jednu tú fyzickú úradnú tabuľu práve pre tých ľudí, ktorí možno nevedia 

o tejto digitálne, Možno sú práve internetovo. Nefungujú na internete, že či by to bolo aspoň tie základné 

dokumenty Presne nie. Možno do detailov všetko rozpočet, čo rozpočet dal. Dať tam tie body a prípadne 
odkázať, že viac alebo viac rozpracované to je rozšírené pred úradom, lebo ako zas mať možno tie dva 

body, kde sa ľudia môžu dostať k tým informáciám, hlavne keď tam tá tabuľa je, že netreba to teraz 



investovať tam stojí len proste nejako poveriť nejakého človeka, čo tam tie papiere pôjde dať. Tak len tak 
sa pýtam za tých ľudí. Možno práve tí čo boli zvyknutí si tie informácie chodí čítať. Ďakujem. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Áno, na tento účel sme ju, alebo teda hodláme ju premenovať na informačnú tabuľu. Vyplýva to z toho, že 
presne nebudú tam, alebo akonáhle by sme pristúpili k tomu, že nie všetky informácie tam budú, tak máme 

problém. Ak tam budú všetky, tak máme problém, že sa to tam nezmestí. Sú to dokumenty, ktoré naozaj sú 

viac stranové, nedá sa to tam vylepiť. Preto áno, súhlasím s vami. Nejaké zásadné veci, nejaké dokumenty 
by tam mohli byť, ale držme sa toho, že je to informačná tabuľa, nie úradná. Vyplýva to alebo čo je ten 

problém je, odkedy plynú nejaké lehoty a my potrebujeme, aby lehoty plynuli od určitého dátumu, ktorý 

bude relevantný pre všetkých. A preto my potrebujeme, aby tie lehoty začali plynúť od momentu 
zverejnenia na elektronickej tabuli úradnej. To, že to v dobrej viere pre dajme tomu áno, máme tam nejaké 

oznamy o uložení poštových zásielok pre ľudí bez domova. Je mi jasné, že asi sa skôr pohybujú na 

Račianskom mýte ako pred našim úradom aj a tým pádom sú určité informácie, ktoré sa dajú zverejniť 

alebo stoja za to, aby boli zavesené na informačnej tabuli. Aj to robiť budeme, ale stále by sme sa chceli 
pridržiavať toho, že úradná tabuľa je elektronická. Vzhľadom aj k tomu, že musíme brať do úvahy aj 

zdravotne hendikepovaných obyvateľov, ktorí vlastne tým, že my zverejníme digitálny obsah, tak si to vedie 

cez tie čítačky, ktoré im to vlastne čítajú, ako sa k tomu dostať. Keď to zavesíme na papierovú formu, tak 
sa k tomu jednoducho nedostanú. Takže z každého toho uhlu, keď sa na to pozrieme, tak ak sme to 

zvažovali, tak nám naozaj prichádza výhodné držať sa toho, že to dávame elektronicky. Jednak nám to aj 

zákon ukladá, ale aj z praktických dôvodov a využiť informačnú tabuľu na zavesenie niektorých dôležitých 
informácií. Ale je to dobrý podnet. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

My samozrejme chceme rešpektovať to, na čo sú ľudia zvyknutí. Čiže tie tabule na Račianskom mýte 
naďalej akoby ostanú a nebudú vnímané, že to je ten oficiálny komunikačný kanál. Nejaké informácie bude 

tam zavesená pravidelne, ešte by mali byť, ale potom, keď sa nám podarí tie tabule získať, budú umiestnené 

aj pri úrade a tam bude platiť, že tým je to miesto, kde človek získate informácie je tam miestny úrad. 
Dokonca máme teraz už aj autobusové električkové zastávky pomenované ako Miestny úrad Nové Mesto. 

Tak dá sa to ako keby nejakú si zorganizovať, ale naďalej platí, že budeme komunikovať elektronicky a 

niektoré informačné tabule, ktoré sú informačné, budú naďalej využívané pre informácie, ktoré potrebujú 

aj širšia verejnosť. S faktickou poznámkou pán poslanec Hric. 
 

Pavol Hric, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Chcem sa spýtať ako námet. Nebolo by vhodné mať taký štandard, že všetky dokumenty, 
ktoré sú na elektronickej tabuli by ľudia našli trebárs aj pri vrátnici mestského úradu, aby mali aj ľudia, 

ktorí z akýchkoľvek dôvodov nemajú prístup k elektronickej aa úradnej tabuli mali vždy tú istotu, že na 

tom úrade v úradných hodinách si ten dokument môžu nájsť. Podľa mňa by to nič nestalo. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ďakujem. V rámci v rámci úradných hodín alebo toho času, keď je naozaj úrad otvorený pre verejnosť, tak 

táto možnosť tam je. Len samozrejme úradná tabuľa musí byť dostupná 24/7. Preto keď sme sa bavili o 
papierovej forme a zavesenia nejakých dokumentov vo foyer, tak nám to nevychádzalo. Vzhľadom k tomu, 

že samozrejme úradný je otvorený 24/7, ale áno, a pokiaľ to bude elektronická a stále si vravíme, že úradná 

je elektronicky, alebo teda úrad komunikuje elektronicky primárne a potom môžeme dávať nejakú verziu, 
jednu kópiu. Ale pokiaľ má niekto záujem si to. Nevidím v tom nejaký veľký problém. Toto.  

 

Matúš Čupka, starosta: 
Tiež si myslím, že keď v stránkových hodinách alebo bežných otvorených hodinách, keď je otvorená naša 

podateľňa a príde občan a potrebuje pomôcť so zobrazením nejakého dokumentu, ktorý ho zaujíma, tak 



myslím, že kolegyne mu vedia ako keby pomôcť, keď už na ten úrad príde, aby sa dostal k tomu, čo ho 
zaujíma. Pani poslankyňa Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja mám nejaké tri otázky. Dve otázky som dostala alebo je to podnet od 
občanov prvá? Možno hneď nadviažem na vás aj na kolegu Árvu, aj na vás, pán starosta, ste hovorili o tom 

parkovaní. To som sa chcel spýtať, ako to bude teda na park s parkovaním na Kramároch, konkrétne od 

toho prvého októbra? Pretože tá hlavne Horné Kramáre, alebo teda okolo tých bytoviek sa parkuje len a len 
na chodníkoch, že či už teda je to zrealizované alebo len na tom pracujete. Je to od prvého októbra, takže 

to bol jeden podnet, tak by som sa chcela potom má na toto spýtať. Druhá otázka je od šofera som dostala 

info alebo aj dotaz z najväčšieho denného centra v Novom Meste. Teraz z Kramárov. Mám vraj tlmočiť aj 
trošku akože veľké sklamanie. Čakali možno nejaké aktivity, nijake nejaká spolupráca. Majú pocit, čiže sa 

na Kramároch nič nedeje, čo musím možno aj súhlasiť s nimi je tam. Neviem či už je tam vymenovaná pani 

vedúca denného centra, nemajú nejaké informácie, aké aktivity sa dejú. Ja som teda teraz získala ten tú 

informáciu, čo je mesiac úcty k starším. Takže toto ma teda potešilo, ale všeobecne tie kluby alebo teda 
centrá fungovali oveľa lepšie. A čo sa s tým dá robiť? Alebo ako, aby sme možno naštartovali, ale už by 

sme mohli naštartovať po tom roku. Takže to je moja druhá otázka. To boli podnety občanov a tretie. A to 

som už aj avizovala, že sa stále budem pýtať, ako sme pokročili s tými financiami na projektoch z Miri, či 
už sme, lebo to bolo v štádiu riešenia. Či sme už teda dostali nijaké spätné financie z Miri na základe tých 

projektov, bolo to aj tá protihluková. Viem, že bol problém nejaké pri protihlukovej stene, potom aj 

Odborárska, ale či už sa poslali alebo či už máme nejaké vyúčtovanie aj z toho, ktorý bol ukončený projekt 
Ľudové námestie, lebo tie financie nám chýbajú, my musíme točiť. Stále na to upozorníme od začiatku, že 

nebolo tie akoby žiadostí sú oneskorené a asi že teda v akom je to štádiu. Som upozorňovala, že sa budem 

na to pýtať ešte na zastupiteľstvo, že to zistíte. Ďakujem veľmi pekne. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne tiež za čo by som to bola otázku ohľadom parkovania? Myslím si, že je dôležité 

nastaviť si očakávania reálne. To znamená, že tam, kde je možné to parkovanie povoliť a nie je to v kolízii 
s inými právnymi predpismi, tak tam kolegovia pracujú na projektoch. To znamená, že keď si zoberieme 

ulicu napríklad Ladislava Dérera, tak tam sa parkuje po oboch stranách. Myslím, že tam je dokonca aj 

jednosmerka, ale ak tam napríklad nevychádza 1 a pol metra na chodníku 2,2 metra, na parkovací pás 3 

metre, na jazdný pruh máme 2,2 metra na parkovací pás a jeden a pol metra na chodníku, tak nie je možné 
povoliť parkovanie po oboch stranách. Je to možné iba na jednej strane. Čiže keď sledujem tie diskusie aj 

na sociálnych sieťach aj mimo, tak mám pocit, že sa vytvára taký dojem, že to, čo je, sa vlastne ako keby 

len legalizuje. Na niektorých miestach to možno nie je. Takže na Kramároch viem, že kolegovia sa stretli 
aj s pánom viceprimátorom Mrvom. Prešli si to veľmi podrobne. Tam tie projekty si myslím, že sú takej 

veľmi vysoké fáze pripravenosti. Možno už boli odovzdané aj na krajský dopravný inšpektorát, len treba 

naozaj tým občanom, keď budete s nimi komunikovať aj my, keď s nimi komunikujeme, naozaj nastavovať 
očakávania reálne. Čiže ako sa tam parkovalo napríklad už teraz nelegálne, lebo sa parkovalo s fyzickými 

zábranami, nenechalo sa jeden a pol metra na chodníku, nenechávali sa 3 metre na ceste, tak my nemáme 

spôsob ako toto zlegalizovať a ísť do riešení typu, že máme napríklad chodník na jednej strane ulice, kde 

sú rodinné domy alebo bytovky a je tam výjazd a teraz zrušíme ten chodník, aby sa tam mohlo parkovať a 
len ten človek vyjde z tej svojej brány a rovno prejde cez cestu. Tak to do takýchto riešení by sme naozaj 

neradi išli. Takže tam, kde je možné to legálne povoliť, Poviem napríklad taký príklad Podnikovú ulicu, 

kde to tak celkom fajn vychádza, že tam na tej jednej strane by to malo byť okej, tak tam pracujeme na tom, 
aby to legalizované bolo, ale sú niektoré miesta, ktoré to jednoducho neumožnia. Z faktickou poznámkou 

pani Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ja som sa chcel spýtať len na termín, je to už tomu prvému októbru pripravené, alebo to je ešte v štádiu 

riešenia? Lebo toto ja dostávam teraz otázky. Takže ja sa len pýtam. Ďakujem. 



 

Matúš Čupka, starosta: 

Nemyslím si, že prebehol desiaty. Bude to? Vodorovné a zvislé značenie zrealizované? Poprosil by som 

teraz pána starostu. Trojka. Veď cez faktickú poznámku reagoval, alebo aj tak cez bežný mikrofón ho na 

tom vedení center. 
 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 

Ďakujem. Dovoľte mi zareagovať na vyjadrenie kolegyni Timkovej. Všetci dobre vieme, že denné centrum 
na Stromovej je v provizóriu z nejakých dôvodov, ktorý nezapríčinil náš úrad tým, že sa rekonštruuje 

Cadrová, tak jednoducho tá situácia bola, aká bola. Bola tam a našli sme tam aj vedúcu denného centra, 

ktorá dala výpoveď po určitej dobe, keďže tie vzťahy v tom dennom centre medzi členmi neboli úplne také, 
ako by mali byť. Nie je úplne pravda, že nič nepripravujeme alebo nič sa nedeje v dennom centre teraz 

máme naplánovanú sériu stretnutí. Ide o terénne sociálne poradenstvo, ktoré si dovolím tvrdiť, že za 

žiadneho vedenia bývalého nebolo absolvované v našich denných centrách. Za nášho vedenia to tak je. 

Teraz už ide druhé kolo. Druhé kolo bude zamerané na nároky klientov, ktoré si môžu žiadať od Úradu 
práce, sociálnych vecí a rodiny, ale tak isto aj z nášho úradu, alebo aký nárok majú ohľadom 

kompenzačných pomôcok a príspevkov. Takže takisto riešim aj spoluprácu s pedagogickou fakultou, kde 

je vízia toho, že študenti budú mať umožnené prax v našich denných centrách a zároveň aj aj takú širšiu 
spoluprácu. Ale tam tie detaily ešte nemáme pripravené. Čakajú nás rokovania. Takže tak isto bude mesiac 

úcty k starším. Budú, bude večera pre osamelých, budú budú vianočné večierky. Čiže naozaj tých akcií pre 

seniorov máme dostatok a ja verím, že keď sa nám podarí skôr skolaudovať jedáleň na Cádrovej, tak tak sa 
obnoví aj úplná činnosť denného centra na Stromovej. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 

Ďakujem. Momentálne neviem ako sú informovaní, keďže tam nie je vedúca denného centra a jednoducho 
nik nie je nikto na úrady, ktorý by mal ako keby celú databázu tých klientov. Ale hovorím, čoskoro príde k 

tomu, že to denné centrum bude obnovené. Bude aj výberovo vyhlásené. Takže mrzí ma táto situácia, ale 

naozaj nezapríčinil, že nezapríčinil náš úrad. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ja by som možno iba nadviazal, že by sa nám mesiac úcty k starším. Tak verím, že to, čo spolu 

zorganizovalo naše kultúrne oddelenie a sociálne oddelenie a našich seniorov nadchne, budete určite aj vy 
pozvaný na niektoré väčšie podujatia, ktoré sa budú konať. A my samozrejme, Dom kultúry na Stromovej 

vnímame pomerne citlivo, nakoľko je to budova, ktorá si prešla takým pomerne dramatickým vývojom, 

kedy prešla od strediska kultúry na knižnicu. Neustále sa  ozývajú ako keby rôzni záujemcovia s menšími 
alebo väčšími zámermi, ktoré by chceli nejakým spôsobom tento dom kultúry využiť. Úprimne poviem, že 

ma teší, keď sú to záujemcovia priamo z Kramárov, nakoľko stále v lokalite majú nejaké svoje štandardné 

cestičky a zrejme majú k tomu miestu vzťah. Takže verím, že do konca roka vám na zastupiteľstvo 
prinesieme nejakú možnosť, ako posunúť Dom kultúry na Stromovej vpred. Rád by som mal slovo pani 

prednostka ohľadom otázky, ktorá sa týka čerpania investičných akcií. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 
Ešte po tom doplním. Dostal som informáciu, že pani Tomšu komunikuje s členmi zo Stromovej, takže 

majú informácie a verím, že sa k informácie ešte zlepšia,keď vydáme v papierovej podobe Hlas Nové 

Mestá. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Takže ak môžem, tak ja by som prešiel teda k téme kooperácie s Miri. Moc ďalej sme sa zatiaľ nepohli. 
Napriek našim snahám o stretnutie a niekoľkým žiadostiam písomným aj telefonickým a urgencii cez rôzne 

iné kanály. Aj pokúšali sme sa aj cez magistrát a tak ďalej a vysvetľovali sme situáciu, v ktorej sme. Čo sa 

týka platieb, tak platí pravidlo, alebo teda žiadosti o platby. Najprv musia byť z procesom dané dodatky a 



až následne potom, lebo do toho času sú vlastne pozastavené všetky žiadosti o platby. Toto je tá situácia, 
ktorá je aj na Ľudovom námestí. Napriek tomu, že teda bolo, bol projekt ukončený. Sú tam ešte teda vady, 

ktoré po odstránení my dostaneme záverečnú faktúru. My sme ju neuhradili, samozrejme, dokým nebudú 

všetky vady odstránené. A keď dôjde k záverečnej platbe, tak bude aj za našu stranu alebo teda za stranu 

úradu záverečná žiadosť o platbu, v ktorej vlastne už počítame všetky výdavky. Ale tak či onak,  Ľudové 
námestie tiež malo dodatok, ktorý sme predkladali asi niekedy začiatkom augusta. Myslím, ešte bol 

posledný, ktorý sme dávali a nie je sprocesovaný. To znamená, že tak či onak, aj keď dáme tie žiadosti, tak 

teraz tak k nám neprídu peniaze skorej ako nebude toto z procesom dané, takže platby nechodia. My zatiaľ 
mimo 60 dňovú splatnosť pri tých faktúrach to znamená, že zatiaľ tiež sa úplne neponáhľame s tými 

platbami. A samozrejme v prvom rade, čo je pre nás najdôležitejšie je to, aby tie stavby boli dokončené a 

aby všetky vady, ktoré tam boli identifikované, aby boli odstránené. Až následne vlastne budeme žiadať o 
ukončenie projektu na strane Miri. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

OK. Ďakujem pekne, Pán ďalšia pani poslankyňa Gebhardtová. 
 

Katarína Gebhardtová, poslankyňa: 

Takže ja mám jeden podnet od občanov. Konkrétne je to zo Sibírskej ulice a tí sa ma pýtali, keďže vedia, 
že majú ísť do parkovacej politiky Pass, ktorá má byť niekedy v priebehu októbra predbežne spustená tak 

celé roky na ulici Sibírskej a aj ostatných priľahlých uliciach funguje značky s  Reserve, kde je konkrétne 

parkovanie, teda poznávacia značka vozidla, kde občania parkujú, že či tento rok bolo za toto za tento krok 
bolo vyberané parkovné do pokladnici Nového Mesta. A že či teda Nové Mesto toto realizovalo, alebo či 

tam môžu občania parkovať každý jeden preto, lebo dostali informáciu, že vraj oddelenie dopravy Nového 

Mesta a tento rok, konkrétne sa tieto značky nevyberá finančné prostriedky, To je jedna otázka a druhá moja 

otázka je. V susednej mestskej časti Staré Mesto. Matej Vagač, starosta Nového Starého Mesta a spravil tak 
veľmi milú akciu. A to je, že na konci augusta, teda začiatku nového školského roku zamestnancom, ktorí 

odrobili v predchádzajúcom školskom roku, boli zamestnancami školstva a pracovali na základnej alebo 

materskej škole nielenže im zaslal ďakovný list za predchádzajúci školský rok, ale všetkým dal odmenu. Ja 
by som sa rada spýtala, pán starosta, či by ste takúto ústretovosť voči zamestnancom škôlok a škôl nemohli 

spraviť v budúcom kalendárnom roku aj vy a dať to také dačo do budúceho kalendárneho roku do rozpočtu. 

Všetko. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Pokiaľ ide o vyhradené parkovacie miesta na Pokroku, tak štandardom je, že ten termín, kedy sa má 

realizovať rezidenčné parkovanie zatiaľ je termín v novembri, nie v októbri tak sa ako keby už ruší to 
dopravné značenie na ten daný rok. To znamená, že by za normálnych okolností nemali byť tieto miesta 

uhradené a tí, ktorí to mali v minulosti zaplatené, mali byť vyzvaní, aby to svoje vlastné alebo súkromné 

dopravné značenie odstránili. Navrhoval by som, aby ste mali naozaj jasnú a konkrétnu informáciu k tejto 
danej veci, že keď budeme v ďalšom bode interpelácie a že by ste to dodali ako interpeláciu, pripadne ako... 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Nemyslím si, že to úplne tak to je. Preto by bolo najlepšie, keby ste dodali ako formát interpelácie by ste sa 
túto otázku spýtali v tom bode ďalšom a vlastne by ste podobne ako je tá informácia interpelácia, tak 

dostanete veľmi jasnú konkrétnu informáciu. Čiže otázka koľko je tých parkovacích miest, ktoré boli 

vyhradené? Aká úhrada za ne bola? To je úplne legitímna otázka. Len nám však bolo, keď sme sa držali 
tohoto formátu. Čiže ja mám informácie  tak by tam mali byť ako keby tie miesta spoplatnené, ale radšej 

nešpekulujeme. Takže tuto interpeláciu dostanete konkrétnu odpoveď. Pokiaľ ide o to poďakovanie 

učiteľom a finančnú odmenu. Neviem presne, akým mechanizmom toto bolo realizované, či tú finančnú 
odmenu platili školy zo svojich zdrojov alebo mestská, čiže mestská. 30eur ,  50 € alebo... 

 

Matúš Čupka, starosta: 



Viem sa ho na to spýtať. Najbližšie s ním budem zajtra. No samozrejme, tieto finančné prostriedky navyše 
budú podliehať schváleniu tu zastupiteľstva. Čiže to nie sú nejaké peniaze, ktoré vytiahneme z klobúka. 

Takže... 

 

Barbora Mareková, prednostka: 
Tak, ako hovoril pán starosta v rámci návrhu rozpočtu, keď budeme to prejednávať s poslancami tak ako 

už sme to hovorili dneska na začiatku, že k tomuto dôjde, tak môžeme my pozrieť koľko je vlastne 

zamestnancov takýchto alebo koľko teraz aktuálne škola má zamestnancov a škôlky a môžeme to tam 
navrhnúť a uvidíte, aká tu bude suma a v konečnom... 

 

Matúš Čupka, starosta: 
No keď nám to chválite ako miestne zastupiteľstvo a povieme si, čo sa na úkor tohoto zase neurobíme, tak 

samozrejme toto nie, aby aby akože aby sme tomu tak nejak rozumeli, že to nie sú osobné peniaze pána 

starostu. Rovnako by to neboli moje osobné peniaze, čiže oni predpokladám, že to mali ako nejaký model, 

ktorý im fungoval z minulosti. Mali to schválené v rozpočte a tak ako to býva, minulé roky to asi vyplatili, 
čo je asi nejaký štandard v Starom meste a neviem o tom, že by bol Novom Meste. A vieme to samozrejme 

preskúmať a vieme samozrejme zistiť, akým mechanizmom toto bolo vyplácané. Ďakujem pekne. Ďalší 

pán poslanec poslal Kostlán. 
 

Dávid Kostlán, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Ja mám dve veci. Prvá je, že na základe školskej rady, ktorú sme mali včera, som chcel 
reproduktor reprodukovať slová pani riaditeľky. Zákaz sa ňou. O tom, že máme problém vo VZN ku 1. 

2023 o školských poplatkoch v článku 3 ods. 6 sa hovorí, že príspevok v školskom klube detí sa neuhrádza 

za žiaka. 3 nedochádzalo do školského klubu detí v čase školských prázdnin. Upozorním na to spojenie 

školských prázdnin. Zatiaľ sa nedošlo k tomu, že jeden prípad bol, že rodič si to vyložil tak, že keď sú iné 
ako letné prázdniny, napríklad jesenné alebo alebo jarné, tak vtedy bol krátil tú čiastku za ten klub. Pán 

Špaňo o tom vie, lebo pani riaditeľka o tom komunikovala. Malo by sa to VZN-KO zmeniť. Teda aby tam 

bol iba v čase letných školských prázdnin. Ona apeluje na to, aby to bol čím skôr, aby to ešte nezneužívali 
iní, iní rodičia. Tak by som chcel apelovať, že aby sa tá zmena uskutočnila čím skôr a nečakať až na 

decembrové zastupiteľstvo, prípadne na to na to mimoriadne, keby sa to dalo dať. A druhá. Druhý bod. 

Chcem sa spýtať ohľadom zastávky na Riazanskej, ktorá bola vybudovaná pri Nive, či by sa nedalo na 

správcu ciest apelovať, že je tam málo priestoru. Vlastne tam značka je hneď pri tej na začiatku tej zástavky 
a keď tam chodí veľa ľudí, tak je tam veľmi málo priestoru, či by sa nedala tá značka posunúť. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem pekne. Najskôr začnem tou druhou otázkou. To je v zásade zastávka, ktorú mám skoro pod 

balkónom, takže denne pozorujem, čo sa tam deje a bol tam od začiatku jasná, keď sa tam ten prístrešok 

urobil, že to môže spôsobiť nejaké konflikty v rámci toho priestoru. Na jednej strane sme veľmi radi, že ten 
prístrešok tam pribudol, lebo v minulosti sa ľudia schovávali väčšinou pod tými stromami, keď pršalo, 

najmä v lete a teraz vlastne tam pribudol ten prístrešok, čo je určite posun vpred. Ale tiež si myslím, že dá 

sa to skoordinovať trošičku lepšie. Mesto čiastočne to aj zlepšilo tým, že sa vlastne ten označením zastávky 

presunul ten bol vedľa toho obrubníka asi 30 cm dlhý, dal sa na kraj chodníka a je otočený ako keby do 
neho. Takže to je taký malý posun vpred. Ale samozrejme je tam čo zlepšiť. Ak sa nemýlim, tam je konflikt 

s tou značkou, ktorá označuje podzemné parkovisko Niva. Ak sa nemýlim, tá je tam umiestnená tak blízko 

tej zastávky, takže vieme sa na to určite pozrieť a porozprávať sa s hlavným mestom, či to vie nejako 
skoordinovať menej bariérovejšie. A pokiaľ ide o ten prvý bod, by som poprosil pána Špaňa, či by mohol 

zareagovať. 

 

Erik Špaňo, vedúci Školského úradu: 

Áno, ďakujem za otázku. My sme s pani riaditeľkou ohľadne predmetného všeobecne záväzného nariadenia 

komunikovali a v podstate vychádza to z aktuálne platnej vyhlášky, ktorá je pre školský klub detí. Ale tu si 



treba potom v podstate nie je to problém, ale teda preto je tam slovíčko školských prázdnin, pretože aktuálne 
platná vyhláška definuje všetky prázdniny ako školské prázdniny a tam si treba potom zadefinovať. A to 

sme sa teda bavili aj s pani riaditeľkou. Aký bude rozdiel medzi tými letnými a zimnými prázdninami? 

Pretože počas zimných prázdnin tiež máte prevádzku vlastne dva týždne zatvorenú. A tam ten rodič tiež 

zaplatí plnú sumu čiže potom buď ten bod vyradiť, alebo potom sa zaoberať v čase tých letných prázdnin, 
ale s tým, že dá nám vyhláška o školskom klube detí hovorí, že oni by mali zisťovať aj v podstate záujem 

tých zákonných zástupcov na letnú prevádzku, účinnosť. Čiže tak to bolo aj myslené, že potom zvyšné tie 

týždne tých prázdnin, letných sa to aj teda neplatí. Hej, pokiaľ tá letná prevádzková činnosť nie je. Čiže 
toto sme celé rozoberali a teda zaoberáme sa myšlienkou buď ten daný bod vyhodiť, alebo potom si 

zadefinovať ten rozdiel medzi zimnými a letnými prázdninami. Pretože zákon a teda aj vyhláška nám berie 

vo všeobecnosti školské prázdniny, všetky školské prázdniny. Potom sa deje to taký, 
 

Matúš Čupka, starosta: 

V zásade  je to trošku taký obsahový spor medzi tým, že ten rodič platí za službu. To je napríklad školský 

klub detí a počas tých letných prázdnin tu službu ako keby nemá k dispozícii. Ale zase rozumiem, že škola 
si musí, platíte vychovávateľky, čiže je to potom taká trochu zamotaná situácia a na základe dialógu s 

riaditeľkou. My by sme chceli samozrejme prísť riešením, ktoré nebude nahlásené, preto ešte prezentované 

na tomto zastupiteľstve, ale pokúsime sa to riešenie nájsť tak, aby to čo najskôr bolo nejakým spôsobom 
upravená. S faktickou poznámkou pani poslankyňa má Mašátova. 

 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 
Ďakujem pekne. No my sme vlastne včera o tom na tej rade školy diskutovali a ja neviem nakoľko je zložité 

upraviť to VZNko v podstate pridaním jednoduchého slova kde tu bude, kde sa k školským prázdninám 

školské sa vymenia za letné, prípadne sa pridá k tomu zimné alebo povedzme, že tie dva týždne aj vyše dva 

týždne sú už dosť dlhé obdobie a takúto jednoduchou špecifikáciou, čo samozrejme právne oddelenie nie 
je a čo si tu vymyslím nejaké dve slovíčka. Ale aby jednoducho nebolo, že sa nebude to dať nejakým 

spôsobom obchádzať aj pri prípade naozaj dvoj troch dňových prázdnin. A teraz si tam všetci začnú školy 

musia, budú musieť vypočítavať nejaké alikvotnej sumy a informovať vlastne všetkých rodičov. Tak ako 
sa tu počas pobytu robilo, že na každý mesiac sa pomaly posiela rodičom špeciálna suma, ktorú majú 

zaplatiť. Takže možno len na ako podnet, aby sme to ale čo najskôr vyriešili, ideálne teda najneskôr na tom 

decembrovom tú zmenu VZN alebo aj teraz, keď sme to vlastne povedali nahlas, tak nechcem povedať, že 

to je návod, ale mali by školy problém, ak by to sa takto rozšírilo. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšie, pán poslanec Dulaj. 
 

Maroš Dulaj, poslanec: 

Dobrý deň, ďakujem za slovo. Možno niektorí viete, niektorí nie som učiteľom na základnej škole Cádrová 
tu v Novom Meste na Kramároch. Pre nás zamestnancov škôl v Novom Meste neposkytuje úrad žiadne 

zamestnanecké výhody ani benefity. Rád by som podal návrh, aby všetci zamestnanci pedagogickí aj 

nepedagogickí v materských aj základných školách, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Nové Mesto, 

mali nárok na 50 percentnú úhradu z ceny ročnej električenky tak, ako všetci zamestnanci úradu. V našich 
Novomestských školách pracuje 475 pedagogických a odborných zamestnancov a 121 nepedagogických 

zamestnancov, ktorí sa starajú o deti v 13 materských školách a o žiakov v ôsmich základných školách. Pre 

starostu Čupku sú naše základné a materské školy prioritou v tomto volebnom období a preto budem rád, 
ak poslankyne poslanci podporia tento návrh. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcel možno iba stručne zareagovať, že keď 
sme tu, má aj tu diskusiu o odpusteniach príspevkov na materské školy pre učiteľov a zamestnancov škôl, 

tak tu zaznievala ako keby tá argumentácia, že napríklad tento benefit, ktorý sa týka zľavy za električku,  

môžu poskytovať školy vo svojej kolektívnej zmluve. Niektoré školy sa rozhodli ten to odpustenie toho 



poplatku a adaptovať do svojich kolektívnych zmlúv. Takže toto je niečo, čo môžu robiť aj samotné školy 
na základe rokovaní so svojimi odborármi. Ak by mestská časť na seba zobrala tento záväzok, tak by ju ako 

keby vytvárala nejaký zamestnanecký benefit, na ktorý my by sme museli každý rok nájsť peniaze v našom 

rozpočte a prijímateľom by boli ako keby zamestnanci našich škôl a škôlok, ktoré sú ako keby samostatným 

právnym subjektom. Že je to taká trochu neštandardná situácia. S faktickou poznámkou pán vicestarosta 
Troiak. 

 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 
Ďakujem veľmi pekne. Musím reagovať. Samozrejme, ja veľmi rád vždy podporím učiteľky, učiteľov v 

našom Novom Meste. Len nie som si úplne istý, či to je v kompetencii poslanca žiadať cez zastupiteľstvo 

takúto výhodu pre zamestnancov škôl. Ale keď dostaneme vyjadrenie možno z právneho, alebo niekto iný 
by mohol na to zareagovať, ale čo musím povedať, bol taký také pravidlo, že v bode rôzne sa nikdy nedávali 

uznesenia, ktoré neboli prerokované so žiadnym poslancom, ktoré majú dopad finančného charakteru. Čiže 

ja tento návrh určite nepodporím. Ďakujem. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Ďalšie, Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 

Ďakujem za slovo. Budem stručný, lebo som zistil, že už mi skončilo parkovanie, tak dúfam, že nedostanem 

pokutu. A chcem nadviazať na to, čo povedal pán starosta ohľadom informácii o akciách, ktorých sú v 
denných v centrách pre seniorov. Ja som ešte v roku 2015 dával návrh, aby všetky akcie, ktoré sú 

organizované mestskou časťou alebo spolu organizované mestskou časťou, lebo mestská časť na ne 

prispieva, aby každý poslanec dostal pozvánku, respektíve informáciu, že takéto akcie sú tieto. Myslím si, 

že poslanec má mať informáciu, že akcie sa konajú, pretože to nie sú peniaze tak ako potom, povedal v 
ďalšom príspevku pán starosta, pána starostu osobné a alebo jednotlivých poslancov. Sú to peniaze mestskej 

časti a mestská časť má dva orgány v zmysle zákona. Jedným je starosta a druhým je miestne zastupiteľstvo. 

Takže ja by som bol rád, aby sa pokračovalo ďalej v tom, ako to bolo aj schválené v rámci toho uznesenia, 
ktoré som predkladal. Tie pozvánky zatiaľ chodia, takže ja chcem poďakovať. Keď môžem, tak sa viem 

zúčastniť, keď neviem, tak sa neviem zúčastniť. Chodia aj ostatní kolegovia. A to isté platí aj pri ostatných 

akciách, ktoré robí mestská časť či nejaké koncertoch ďalších kultúrnych akciách bolo  kultúrne leto, tam 

sme dostávali pozvánku, takže aj na otvorenie detského ihriska na Ľudovom námestí. Takže tuto nemám 
nejakú kritiku. Myslím si, že to funguje fajn a chcem, aby to ďalej aj takto ostalo a aby naozaj všetci 

poslanci, ktorí majú záujem pracovať, majú záujem sa stretávať so svojimi voličmi, aby im to bolo 

umožnené. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Chcel by som upriamiť vašu pozornosť na leták, ktorý máte na stole. Volá sa to 
Mesiac úcty k starším. Tu sa nachádzajú zásadne všetky termíny, ktoré som mal na mysli, čiže sú to 

posedenia v denných centrách. Sú to tie predstavenia, ktoré budú v stredisku kultúry. Takže toto sú tie 

podujatia, na ktoré vás môžeme aj samostatne pozvať. Ale keď tie termíny máte k dispozícii, tak 

samozrejme budeme radi, keď navštívite tieto podujatia. S faktickou poznámkou pán poslanec Árva. 
 

Andrej Árva, poslanec: 

Ďakujem pekne za slovo. Ja len v krátkosti je to celkom solídny návrh to, čo doslova kolega Dulaj len sám 
za seba poviem. Momentálne neviem, ako budem hlasovať. A naozaj by som mal rád k dispozícii nejakú 

hĺbkovú analýzu, že či teda máme na to peniaze a či či to vieme urobiť. Takýto benefit pre zamestnancov 

škôl v pôsobnosti mestskej časti. A fakticky som sa prihlásil na teba, Palino. A v zásade máš aj pravdu. My 
sme sa kedysi dávno uzniesli na tom, že v bode rôzne sa nebudú predkladať návrhy rôznych uznesení, ktoré 

majú finančný dopad na rozpočet mestskej časti. Len ti poviem, nikdy to nebolo dodržané. Napríklad aj 

novomestská parkovacia spoločnosť bola zrušená v bode rôzne. Ďakujem. 



 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. A ten dôvod, pre ktorý asi toto pravidlo existuje je, že je dôležité takéto materiály 

prerokovávať aj na komisiách na miestnej rade a tam ako keby si to nejakým spôsobom lepšie zanalyzovať, 

aby sme ako keby boli všetci taký nejako uzrozumený, akým spôsobom ďalej k tomuto pristúpime? Máme 
viacero faktických poznámok. Prvý je pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Ďakujem. Ja sa k tomuto môžem vyjadril. Bol som pri tom, keď sa pripravoval rokovací poriadok a ja 

osobne som bol ten, ktorý som tam dával slovo: "zásadný vplyv" na rozpočet mestskej časti, pričom slovo 

zásady neni úplne špecifikované, čo to je. Rozpočet mestskej časti je 30 miliónov myslím. Takže z môjho 
pohľadu môžme o takomto návrhu hlasovať. Každopádne, starosta mestskej časti má svoje zákonné 

kompetencie v zmysle zákona o obecnom zriadení, čo nemusí podpísať uznesenie, pokiaľ sa domnieva, že 

je protizákonné, alebo pokiaľ sa domnieva, že nevýhodne pre mestskú časť. Čiže ja som aj trošku dal radu 

pánovi kolegovi, aby preformuloval to uznesenie: Nie schvaľuje mestská časť ale žiada  starostu mestskej 
časti, aby zabezpečil s tým, že potom starosta si to pozrie, uvidí, akým spôsobom, či to vie zabezpečiť alebo 

nevie zabezpečiť. Možnože nepodpíše to uznesenie. Potom budeme musieť zas pokračovať podľa 

príslušných ustanovení zákona o obecnom zriadení. Ale ja mám za to, že hlasovať o tom môžeme. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem pekne. Ďalšou faktickou poznámkou pán poslanec stroja. 
 

Pavol Troiak, zástupca starostu BANM: 

Ďakujem. Ja budem určite postupovať tak, ako som to verejne vyhlásil s tým, že zareagujem na 3 veci. Áno, 

Andrej, ale bola to trošku špecifická situácia. Nikde nebolo, ako keby zohľadnené to finančné hľadisko. 
Tuto sa bavíme o nejakých päťdesiatich tisícoch ak dobre rátam a to si na veľmi dobre spomenieme, keď 

sme chceli a nakoniec sa nám to aj podarilo, schváli 30 eur pre pomoc prváčikov. A aká bola k tomu 

diskusia. Čiže päťdesiattisíc len tak teraz v rozpočte. Nie som si istý, že či nájdeme. A jedine, čo ma mrzí, 
že pán nezaradený poslanec predkladá svoj vlastný návrh. Podľa môjho názoru je v etickom konflikte 

záujmov. Ale to už nechám na jeho svedomí. Ja určite budem hlasovať proti s tým, že sa pozrieme na toto 

uznesenie u nás na úrade a zamyslime sa nad kompenzáciou. Ďakujem. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Ak môžem. Ja by som tu chcela povedať, že my máme so školami nejaký transfer finančných prostriedkov, 

ktorý vychádza z kompetencií, ktoré sú určené a aj to, že zamestnancom úradu majú teda možnosť 
preplatenia tej električenky v tej výške, ako ste povedali, je súčasťou našej kolektívnej zmluvy. To znamená, 

že to je zo sociálneho fondu hradené, že to neni priamo z nášho rozpočtu ako kedy. Tento sociálny fond sa 

vytvára tak isto ako aj školy majú možnosť si vytvárať takýto sociálny fond a a môžeme možno čiastočne 
k tomu prispieť, ale ja by som určite potrebovala na to nejakú hlbšiu analýzu, aby sme sa pozreli na 

možnosti. Ak by k takémuto niečomu došlo, akým spôsobom sa to bude financovať, či to bude 

dofinancovanie sociálneho fondu, nejakého zamestnávateľa alebo školy ako rozpočtovej organizácia, čo 

predpokladám také isté pravidlá, môže prísť aj Eko podnik, lebo robí verejnoprospešné služby a lebo to 
potom sa zahrnú do transferu. Ale transfer nám jasne hovorí, ktoré sú kompetencie, ktoré my financujeme, 

takže asi by to vyžadovalo hlbšiu analýzu ekonomický takýto návrh. 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšia prihlásená je pani poslankyňa Timková. 

 

Darina Timková, poslankyňa: 

Ja poviem možno také dve veci. Samozrejme, ja by som veľmi rada podporil aj ten návrh pána poslanca 

Dunaja. Je potrebné našich nejakých akoby učiteľov motivovať, aby išli do novej, teda do našej mestskej 



časti. Ale zasa na druhej strane musím povedať, že môže to byť iba akoby návrh, lebo možno by bolo fakt 
to dobré preformulovať a musíme spraviť akože hlbšiu analýzu. Je pravda, že ak by to malo byť teraz 

schválené, my nemáme v rozpočte. No všetci vieme, že tie peniaze nie sú tam. Takže. Že by možno to 

mohlo byť, že by sa mohlo pouvažovať do budúcna alebo nejako to dať do ďalšieho rozpočtu. Ale teraz 

hlasovať aj keby som chcela, nemáme, my nemáme peniaze, sme na hrane, takže bol, ale je to tak 
naformulované. Takže. Od prvého, ale nestihneme ani ten rozpočet. Akože ešte čo je tam je skôr ako možno 

fakt treba tú hlbšiu analýzu, aby sme mohli všetci dobre za to zahlasovať, ale podpora ako podpora je len 

mať aj peniaze. 
 

Matúš Čupka, starosta: 

No ja som to možno ilustroval na takom konkrétnom príklade. My už máme k dispozícii požiadavky našich 
škôl a škôlok, pokiaľ ide o havarijné stavy alebo nejaké opravy, aby sme sa rozhodli, že chceme radšej 

prispieť učiteľom na električenku. Tak sú to zasa nejaké bežné zdroje, ktoré by sme museli použiť na takýto 

benefit. A to by sme napríklad buď ponížili tie potencionálne opravy, alebo nejaké iné aktivity. Takže nie je 

to tak, že my tu máme niekde peniaze navyše a zamýšľame sa nad tým, že čo s nimi. Pán poslanec Dulaj s 
faktickou poznámkou na koho teraz?  Nech sa páči. 

 

Maroš Dulaj, poslanec: 
Ďakujem. Ja som si tieto veci osvojil, zahrnul som to do tohto návrhu tieto veci. 

 

Matúš Čupka, starosta:Ďakujem pekne. Ďalšia pani poslankyňa Mašátová 
 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 

Ďakujem pekne. Ja by som ešte teda možno doplnila, hoci teda mám riadny príspevok. Ale k tomuto. Pán 

Korček, nie je to to s dopadom na rozpočet, ale ja viem, že som bola v minulosti poučená, že keď je niečo 
s dopadom na rozpočet, tak to nemôže ísť bode rôzne. Prepáč Maroš a teraz to nie je. Teraz som si to len 

uvedomila, lebo ja som tu tiež. V zásade podporím nejakú motiváciu. Určite pre učiteľov, ale viem, že mňa 

tu raz zrušili s jedným podobným návrhom, ktorý zasahoval už takou nejakou menšou, teda väčšou ako 
malou sumou do rozpočtu. Pardon. Dobre, tak teraz idem s tým, čo som chcela. Ja som tá. Možno to je tá 

pani prednostka, ja som to spomínala teraz na klube, ale teda poviem to niekto takto nahlas sa možno nad 

tým zamyslíme, že čo by sa s tým dalo spraviť. Školy už už dlhšie, aj viacero škôl mi hovorilo, alebo nám 

možno na radách školy, že je tak pomerne nešťastne nastavené, keď rodičia posielajú príspevky na ŠKD 
alebo proste príspevky na školu k desiatemu v mesiaci tak ako je uzatvorené nejaké to účtovné obdobie. 

Predpokladám, že ku koncu roku, respektíve ku koncu školského roku, keď to prešli hneď toho desiateho, 

tak vlastne oni o tie peniaze prichádzajú. Idú na účet mestskej časti už ani nevracajú sa im, teda toto tvrdia 
riaditelia. Tak možno keby ste vedeli sa na to pozrieť ako to je a nejak to nastaviť, aby tie peniaze sa im 

prípadne, lebo sú to tie peniaze, ktoré im patria. Sú to peniaze za tie služby, ktoré oni poskytujú vlastne 

rodičom, či už školskej družine, alebo inak, aby po tomto od mestskej časti sa im vracalo aj naspäť. 
Ďakujem pekne. 

 

Barbora Mareková, prednostka: 

Dobre to zistíme, ale súvisí to s uzatvorením rozpočtového roku. Ale pani pani Pokorná, chcete k tomu 
niečo? Môžte zareagovať. 

 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 
A teda nie tú vec, že teraz toto volebné obdobie. Proste to je roky tak nastavené. A možno aby nejakým 

spôsobom sa to. 

 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

Nie je to pravda. Toto sa deje len v posledný mesiac v roku, pretože (Mašátová: veď o tomto som povedala, 

že). 



 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

Ale to, čo sa deje z nejakého dôvodu, pretože my máme nejaké účtovníctvo, ktoré treba uzatvárať ako 

rozpočtová organizácia, končia aj oni aj my 31. 12. Takže tieto príjmy sa aj keby sa im vrátili, tak im 

prepadnú. Pretože sa im nedá po úprave, či nejaká úprava je, lebo zákon, alebo tí rodičia viete, aký sú zákon 
o rozpočtových pravidlách či verejnej správy či samosprávy to nedovoľuje? 

 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 
Takže vlastne tí rodičia, ktorí prepásli termín, tak škodia škole, lebo im sa to potom vlastne nedá. 

 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 
Jediné finančné prostriedky, ktoré sa dajú dať do depozitu, sú mzdy a odvody a súvisiace výdavky. 

 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 

No tak teda to je nešťastne nastavené v tom prípade, lebo viem, sú rodičia. Občas som aj ja jedna z nich, 
ktoré nestihnem presne toho desiateho termín a teda sú to peniaze, o ktoré potom tie školy prichádzajú. No 

tak ale to sa nedá. Tak potom. 

 

Andrea Pokorná, vedúca ekonomického oddelenia: 

A myslím, že ten termín je 20.12 , nie 10teho. 

 

Mariana Mašátová Haliaková, poslankyňa: 

A neviem nás vždy ženú, že ak to nesplníte do 10, tak potom radšej neposielajte to teda nám v školách nás 

na to upozorňujú vždy, že potom radšej máme v januári už posielať. Tak ja som chcela, len keby sa nejaký 

poriadok dal som spravil, keď sa nedá, tak sa nedá. Ďakujem. 
 

Barbora Mareková, prednostka: 

Keď to bude asi najlepšie, poprosím potom my sa dohodneme s pánom Špaňom, aby išlo usmernenie, akože 
to vysvetlenie na riaditeľov škôl, aby vlastne usmernili rodičov či už cez edupage, že aby vlastne ste platby 

vyriešili si pred tým, aby im to prepadávalo. To je to, čo môžeme spraviť. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Pani poslankyňa nám reagovala v jednom riadnom príspevku a štyroch faktických, no zároveň. Dobre. Tým 

pádom by sme prešli k hlasovaniu o teda jednom návrhu uznesenia, ktoré teda bolo odovzdané. Po tom by 

som navrhol komisiu o prečítanie návrhu uznesenia. 
 

Návrhová komisia: 

[01:20:11] Poslanecký návrh poslanca miestneho zastupiteľstva v mestskej časti BRATISLAVA Nové 
Mesto predkladá Maroš Magister Maroš Šulaj na rokovaní mestského zastupiteľstva 26. 9. 2023. Znenie 

poslaneckého návrhu Dnes miestne zastupiteľstvo mestskej časti Bratislava-Nové Mesto žiada starostu 

mestskej časti, aby zabezpečil, aby všetci zamestnanci, pedagogickí aj nepedagogickí v materských a 

základných školách, ktorých zriaďovateľom je mestská časť Nové Mesto, mali nárok na 50 percentnú 
úhradu z ceny ročnej električenky, tak ako všetci zamestnanci úradu v Novom Meste od 1. 1. 2024. 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Ďakujem veľmi pekne. Dávam hlasovať o takto predloženom návrhu uznesenia. Ďakujem veľmi pekne. 

Štyria boli za, jeden bol proti, jedenásti sa zdržali a traja nehlasovali. A tým sa končí bod Rôzne.  

 

za proti zdržalo sa nehlasovalo prítomní 
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29. Interpelácie 

 

Matúš Čupka, starosta: 
Prechádzame na bod číslo 29 a to sú interpelácie. Otváram diskusiu. Pán poslanec Korček. 

 

Tomáš Korček, poslanec: 
Min Bude interpeláciu. Ďakujem. Mám interpeláciu na pána starostu. Ja by som sa chcel opýtať, nakoľko 

sa na mňa obrátil jeden občan ohľadne plnenia zmluvných vzťahov v Šport parku Jama, čo máme objekt, 

kde sme schvaľovali ešte minulé volebné obdobie? Materiál spolupráce so súkromnou spoločnosťou na 
vybudovaní domova pre seniorov? Akým spôsobom je plnená táto zmluva a kedy sa asi začne s prerábaní 

toho objektu? Kedy sa začnú stavebné práce, či to máme už nejaké stavebné povolenie a kedy by to prípadne 

celý ten projekt mohol byť dokončený, by som požadoval tieto informácie. Ďakujem.  

 

Matúš Čupka, starosta: 

Ďakujem veľmi pekne. Mám tu teraz takú trošku dišputy ohľadom interpelácie, pani Gebhardt, že jej teda 

môžem dodatočne poslať aj mailom interpeláciu? Je to vraj tak. Potom vás poprosím o tú interpeláciu 
ohľadom  značiek a nejakých príjmov z nej poslať emailom na naše organizačné oddelenie. Označí to ako 

interpeláciu a bude Vám zodpovedaná.  

 

30. Záver 

 

Matúš Čupka, starosta: 

Do diskusie už nie je nikto ďalší prihlásený a tým pádom prechádzame do bodu 30. A to je záver. Chcel by 
som sa Vám všetkým veľmi pekne poďakovať za vašu účasť, aktivitu, hlasovanie a zároveň vám prajeme 

ešte príjemný zvyšok dňa septembra a je možné, že sa ho uvidíme ešte pred riadnym decembrovým 

zastupiteľstvom. Pekný deň prajem. 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

Tomáš Liška, MBA 

overovateľ 
 Mgr. Matúš Čupka 

starosta 

   

   

 

 

  



 

Mgr. Darina Timková 

overovateľ 

 Mgr. Martin Vlačiky, Ph.D. 
vicestarosta 

 

 

 

 

 

 

 

 

V Bratislave dňa  26.9.2023 

 

 

 


